
ب خوردنآگرامر مثل   
 كتاب الكترونيكي آموزش گرامر انگليسي 

 از سطح مبتدي تا پيشرفته  به ساده ترين شكل ممكن
همراه بامثال ها و ترجمه پارسي

   نسخه 2.1 
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فهرست:
 صفحه عنوان:

 Introduction to Grammar 1 زبان دستور بر اي مقدمه
 Alphabetical Letters 2الفبا حروف

 Divisions of Alphabets 3الفبا  تقسيمات
 Vowels 4صدا  با حروف
 Consonants 5بيصدا  حروف

 Diphthongs 6تركيبي  حروف صداهاي
 Kinds of Nouns 8اسم  انواع
 Concrete Noun 9ذات  اسم
 Abstract Noun 9معني  اسم
 Proper Noun 9خاص  اسم
 Common Noun 9عام  اسم
 Collective Noun 10جمع  اسم
 Material Noun 10جنس  اسم
 Countable Noun 10شمارش  قابل اسم
 Uncountable Noun 10شمارش  قابل غير اسم
 Kinds of Pronouns 11ضمير  انواع

 12) مفعولي ضماير- فاعلي ضماير (شخصي ضماير
 14 ملكي  صفات – ملكي ضماير
 there  16 و it كاربرد
 18 شمارش قابل اسم به شمارش قابل غير اسم تبديل
 18 اسم بستن جمع قواعد
 20 قاعده بي اسامي بستن جمع
 22 مركب هاي اسم بستن جمع

 26 تاكيدي و انعكاسي ضماير
 Demonstrative Pronouns 28اشاره  ضماير
 Relative Pronouns 31موصولي  ضماير
 Interrogative Pronouns 35استفهامي  ضماير
 Indefinite Pronouns 37نامعين  يا مبهم ضماير
 Articles 40تعريف  حروف
 Simple Present Tense 45ساده  حال زمان
 Present Continuous Tense 48استمراري  حال زمان
 Simple Past Tense 52ساده  گذشته زمان
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 Past Continuous Tense 54استمراري  گذشته زمان
 Simple Future Tense 56ساده  آينده زمان
 Simple Future in the Past Tense 61ساده  گذشته در آينده زمان

 Adjective 63صفت 
 70) عالي صفت – تفضيلي صفت – مطلق صفت (صفات مقايسه
 76 اسم جاي به صفت از استفاده/صفت عنوان به اسم از استفاده
 78 اسم از قبل صفات گرفتن قرار ترتيب
 Relations between two verbs 79فعل  دو روابط
 Imperative Mood  80امري  وجه

 Agreement of Verb with Subject 82فاعل  با فعل مطابقت
 Kinds of Adverbs 84آن  انواع و قيد

 Comparison of Adverbs 88قيود  مقايسه
 prepositions 90اضافه  حروف
 Avoiding repetition of long sentences 96جملات  تكرار از اجتناب
 Tag Questions 97ضميمه  كوتاه سوال
 Present Perfect Tense 98 )نقلي ماضي (كامل حال زمان
 Past Perfect Tense 100 )بعيد ماضي (كامل گذشته زمان
 Future Continuous Tense 102استمراري  آينده زمان
 Future Perfect Tense 104كامل  آينده زمان
 Future in the Past Continuous Tense 106استمراري  گذشته در آينده زمان
 Future in the past Perfect Tense 107كامل  گذشته در آينده زمان

 Active and Passive Voice 108مجهول  و معلوم جملات
 Conditional Sentences 116شرطي  جملات

 Subjunctive Mood I wish 118 …)…كاش اي ( آرزو بيان
 Gerund 121مصدر  اسم
 Participle  122  وصفي وجه
 Direct and Indirect Speech 123مستقيم  غير و مستقيم قول نقل
 Causative Form 127سببي  وجه

 Two-word Verbs 128اي  كلمه دو افعال
 Present Perfect Continuous Tense 132 )استمراري نقلي ماضي (استمراري كامل حال زمان
 Past Perfect Continuous Tense 134 )استمراري بعيد ماضي (استمراري كامل گذشته زمان
 Future Perfect Continuous Tense 136استمراري  كامل آينده زمان
 Future in the Past Perfect Continuous Tense 138استمراري  كامل گذشته در آينده زمان

139قاعده بي افعال كامل ليست
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1   گرامر مثل آب خوردن

1 انگليسي مثل آب خوردن 

 Introduction to Grammar مقدمه اي بر دستور زبان:
 :Languageزبان 

 است كه افراد يك جامعه ي مشخص قراردادي و مجموعة الفاظزبان، عبارت است از اصول سخن گفتن و نوشتن و بطور كلي شامل 
 براي بيان افكار خود و درك گفتار ديگران از آن استفاده مي كنند.

:Grammar دستور زبان
همانطور كه مي دانيد، دستور زبان يا همان گرامر زبان انگليسي مجموعة قواعد و مقرراتي است كه براي درست نوشتن، درست خواندن، 

 درست گفتن و ايجاد رابطة درست بين كلمات به كار مي رود. 
در اين كتاب الكترونيكي نهايت كوشش به عمل آمده است كه دستور كامل و جامعي با زباني بسيار ساده و روان، مطابق با آخرين و 

جديدترين روش هاي آموزشي حال حاضر، گرد آوري و تدوين و به شما همراهان و كلية علاقه مندان به فراگيري زبان انگليسي ارائه گردد. 
اميدواريم، اين خدمت ناچيز فرهنگي بتواند مورد قبول و توجه شما دوستان گرامي قرار گرفته و شما را در رسيدن و نيل به اهدافتان كه 

 همانا يادگيري اصولي زبان انگليسي مي باشد، تا حد ممكن ياري نمايد.
 توجه:

دقت فرماييد كه مطالعه ي گرامر به تنهايي حاصلي جز خستگي و دلزدگي در شما نخواهد داشت؛ اجازه دهيد گرامر به صورت ضمني 
/ Listening//Reding/,خواندن و گوش كردن متون انگليسي) در كنار مطالعه وگوش كردن =فراگرفته شود؛(يادگيري ضمني گرامر

 هاي هميشگي هرچند كوتاه؛ مرور اين كتاب الكترونيكي به شما بسيار كمك خواهد كرد.
همچنين در اين كتاب الكترونيكي سعي شده است كه با گنجاندن مثالهاي جالب و كوتاه تا حد امكان با نحوه ي استفاده قواعد و دستور 

 زبان آشنا گرديد.

از شما دعوت مي شود حتما فايلهاي صوتي موجود در سايت انگليسي مثل آب خوردن كه بيان كننده تكنيك ها و نكات كليدي يادگيري 
 زبان است را گوش دهيد.

 تيم انگليسي مثل آب خوردن
 بهروز باشيد.
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2   گرامر مثل آب خوردن

2 انگليسي مثل آب خوردن 

:Alphabetsحروف الفبا 
 حرف به ترتيب زير موجود است.26حروف الفبا عبارت است از كلية حروفي كه در يك زبان وجود دارد. در زبان انگليسي 

 :Capital Letters:الف- حروف بزرگ

G F E D C B A
N M L K J I H
U T S R  P O

Z Y X W V

 :Small Letters :ب- حروف كوچك

g f e d c b a
n m l k j i h
u t s r q p o

z y x w v

 هر يك از انواع حروف انگليسي داراي كاربرد ويژه اي به شرح زير مي باشد:

حروف بزرگ معمولا اختصاص به نوشته هاي چاپي دارند و اغلب حرف اول جمله ها و اسمهاي خاص و برخي كلمه هاي مخصوص مانند 
“ و نظاير آن با آنها نوشته مي شود.Godنام ماه ها، روزهاي هفته و كلمة ”

 حروف كوچك؛ مثلا حرف اول جمله ها و اسم هاي خاص و برخي از كلمه هاي مخصوص را نبايد با حرف كوچك نوشت.
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3   گرامر مثل آب خوردن

3 انگليسي مثل آب خوردن 

:Divisions of Alphabetsتقسيمات الفبا 
 حروف الفباي انگليسي به دو دسته الف: حروف صدا دار ب: حروف بي صدا تقسيم مي شوند.

:Vowelsحروف با صدا 
حروفي هستندكه بطور مستقل تلفظ ميشوند و هر كدام از آنها مي توانند به تنهايي هجايي تشكيل دهند. تعداد اين حروف در انگليسي پنج 

حرف است كه عبارتند از:
U O I E A

:Consonantsحروف بي صدا 
حروفي هستند كه بدون دخالت حروف صدا دار قابل تلفظ نيستند. حروف بي صدا آن دسته از حروف هستند كه نفس در زمان بيان آنها به 

هنگام خروج با موانع دهان، لبها، زبان يا دندان ها مواجه مي شود. اين حروف، بقية حروف انگليسي /به جز حروف با صدا/ را تشكيل ميدهند 
كه عبارتند از:

J H G F D C B
R Q  P N M L K
Z Y X W V T S

نكته:  
 گاهي از حروف صدا دار و گاهي از حروف بي صدا محسوب مي شوند به اين معني كه اگر كلمه يا هجا با آنها آغاز شود WوYدو حرف 

 بي صدا و در غير اينصورت صدا دار منظور مي شوند. به مثال هاي زير توجه نماييد.

yard حياط y بي صدا

yellow زرد y بي صدا

warm گرم w بي صدا

row رديف w با صدا

remedy چاره y با صدا
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4   گرامر مثل آب خوردن

4 انگليسي مثل آب خوردن 

 :Vowelsحروف با صدا 
 حروف با صدا، حروفي هستندكه بطور مستقل تلفظ ميشوند و هر كدام از آنها مي توانند به تنهايي هجايي تشكيل دهند.

 تعداد اين حروف در انگليسي پنج حرف است كه عبارتند از:
U O I E A

 مي پذيرند.anكلماتي كه با حروف با صدا شروع مي شوند، حرف تعريف نا معين 
 مثال:

an apple يك سيب

an eraser يك پاك كن

an idea يك عقيده

an invention يك اختراع

an idiom يك اصطلاح

an orange يك پرتقال

an umbrella يك چتر

but a university يك دانشگاه

 داراي umbrella در كلمة u به ترتيب با معاني چتر و دانشگاه، به واسطة اينكه حرف a university و an umbrellaدر دو عبارت 
در كلمة   u درابتدا ي آن استفاده مي شود، در صورتي كه حرف an  صداي مصوت /آ/ مي باشد در نتيجه از حرف تعريف نا معين

university نت است، بوده، لذا از حرف تعريف نا معيداراي صداي /ي/، كه از صداهاي غير مصو a.در ابتداي آن استفاده شده است 
 گاهي از حروف صدا دار و گاهي از حروف بي صدا محسوب مي شوند به اين معني كه اگر كلمه يا هجا با آنها آغاز W وY: دو حرف 3نكتة 

 شود بي صدا و در غير اينصورت صدا دار منظور مي شوند. به مثال هاي زير توجه نماييد.

yard حياط y بي صدا

yellow زرد y بي صدا

warm گرم w بي صدا

row رديف w با صدا

remedy چاره y با صدا
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5   گرامر مثل آب خوردن

5 انگليسي مثل آب خوردن 

 :Consonants  حروف بي صدا
حروفي هستند كه بدون دخالت حروف صدا دار قابل تلفظ نيستند. حروف بي صدا آن دسته از حروف هستند كه نفس در زمان بيان آنها به 

 هنگام خروج با موانع دهان، لبها، زبان يا دندان ها مواجه مي شود.
 اين حروف، بقية حروف انگليسي /به جز حروف با صدا/ را تشكيل ميدهند كه عبارتند از:

J H G F D C B
 R P N M L K

Z Y X W V T S

 مي گيرند.aكلماتي كه با حروف بي صدا شروع مي شوند، حرف تعريف نا معين 
 مثال:

a deska cara banana
a horsea guna fan
a lemona kitea job

a pen a notebook a monkey
a student a rabbit a ueen
a windowa vasea table

a yard but an x-ray machine a Xerox machine
a zoo a zebra a yacht 

 به ترتيب با معاني دستگاه كپي و دستگاه اشعة ايكس /عكس برداري/ حرف an x-ray machine و a Xerox machineدر دو عبارت 
x ،در كلمة اول يعني Xerox /داراي صداي   با تلفّظ /زيراكسz ز، مي باشد، جزو گروه حروف بي صدا بوده، در نتيجه حرف تعريف ،

/، ا، مي باشد، جزو گروه حروف I با تلفّظ /اكس- ريِ/ داراي صداي /X-ray در كلمة دوم يعني، x مي گيرد؛ در حالي كه حرف aنامعين 
 مي پذيرد.anصدا دار بوده، در نتيجه با توجه به قوانين ذكر شده در فوق حرف تعريف نا معين 

نكته: 
 گاهي از حروف صدا دار و گاهي از حروف بي صدا محسوب مي شوند به اين معني كه اگر كلمه يا هجا با آنها آغاز شود W وYدو حرف 

 بي صدا و در غير اينصورت صدا دار منظور مي شوند. به مثال هاي زير توجه نماييد.

نكته: 
 x به ترتيب با معاني دستگاه كپي و دستگاه اشعة ايكس /عكس برداري/ حرف an x-ray machine و a Xerox machineدر دو عبارت 

، ز، مي باشد، جزو گروه حروف بي صدا بوده، در نتيجه حرف تعريف نامعين zداراي صداي   با تلفّظ /زيراكس/ Xeroxدر كلمة اول يعني، 
a مي گيرد؛ در حالي كه حرف x ،در كلمة دوم يعني X-ray/ كس- ريِ/ داراي صدايبا تلفّظ /ا I مي باشد، جزو گروه حروف صدا دار ،ا ،/

 مي پذيرد.anبوده، در نتيجه با توجه به قوانين ذكر شده در فوق حرف تعريف نا معين 
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6   گرامر مثل آب خوردن

6 انگليسي مثل آب خوردن 

نكته:
 گاهي از حروف صدا دار و گاهي از حروف بي صدا محسوب مي شوند به اين معني كه اگر كلمه يا هجا با آنها آغاز شود W وYدو حرف 

 بي صدا و در غير اينصورت صدا دار منظور مي شوند. به مثال هاي زير توجه نماييد.

yard حياط y بي صدا

yellow زرد y بي صدا

warm گرم w بي صدا

row رديف w با صدا

remedy چاره y با صدا

Diphthongsصداهاي حروف تركيبي: 
 گويند.diphthong  وقتي دو حرف صدا دار با هم تركيب شوند يك سيلاب خاص تشكيل مي دهند. در اين صورت وضع تركيبي را

Sh مثال ش fish ماهي shop مغازه
ch مثال چ child هبچ church كليسا
kh مثال خ Khashayar خشايار Khorasan خراسان
zh مثال ژ Zhaleh ژاله Zhila ژيلا

gh

غ
ق
ف

مثال
Ghazaleh 
Ghafghaz 

laugh

غزاله
قفقاز

خنديدن

Ghazal 
Ghaemshahr 

rough 

غزل
قائم شهر

خشن
ph مثال ف telephone تلفن physics فيزيك

tion نمثال ش station ايستگاه nation ملت
ture مثال چِر lecture سخنراني picture عكس
sion مثال ژِن television تلويزيون version نسخه
cial لمثال ش special مخصوص social اجتماعي

th 
صداي بين ت و 

 ث
دندان tooth لاغر thin مثال

th 
صداي بين د و

 ذ
اينها these گرچه though مثال

ti مثال ش patient صبور، بيمار essential ضروري
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7   گرامر مثل آب خوردن

7 انگليسي مثل آب خوردن 

 نكته:

thدو صدا به شرح زير مي باشد:  در زبان انگليسي داراي 
 - صداي بين /ت و ث/ بدين طريق كه زبان را بايد پشت دندان هاي بالا قرار داد و صداي /س/ ايجاد نمود.1

 مثال:
tooth دندان

thin لاغر

 - صداي بين /د و ذ/ بدين طريق كه زبان را بايد پشت دندانهاي بالا قرار داد و صداي /ز/ ايجاد نمود.1
 مثال:

though گرچه

these اينها
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8   گرامر مثل آب خوردن

8 انگليسي مثل آب خوردن 

:Kinds of Nounsانواع اسم
:Nounاسم

 اسم كلمه اي است كه براي ناميدن اشخاص، اشياء و مكان ها به كار مي رود.
 مثال:

houseخانه table ميز man مرد

cityشهر tray سيني dog سگ

Aliعلي parrot طوطي orange پرتقال

:Kinds of Nounsانواع اسم 

 Concrete Nounاسم ذات

 Abstract Nounاسم معني

 Proper Nounاسم خاص

 Common Nounاسم عام

 Collective Nounاسم جمع

 Material Nounاسم جنس

 Countable Nounاسم قابل شمارش

 Uncountable Nounاسم غير قابل شمارش
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9 انگليسي مثل آب خوردن 

 : Concrete Nounاسم ذات 
 اسم ذات، اسمي است كه قابل رويت بوده و به خودي خود موجود باشد.

 مثال:
carpet فرش chair صندلي bicycle دوچرخه

radio راديو house خانه television تلويزيون

dictionary فرهنگ لغت window پنجره fish ماهي

:Abstract Noun اسم معني 
اسم معني ،عمل يا وضعيتي را گويند كه به خودي خود وجود ندارد ونتوان آن را لمس نمود و به عبارتي آن را در وجود اشخاص يا اشياء 

ديگر بايد احساس كرد.
 مثال:

kindness مهرباني pain   درد intelligence   هوش

ability قدرت poverty فقر speed سرعت

patience بردباري beauty زيبايي freedom آزادي

:Proper Noun اسم خاص
 اسم خاص واژه اي است كه بر شيء، شخص يا مكان خاص و معيني دلالت كند.

 مثال:
Tehran تهران  Big Ben  اسم ساعتي در انگلستان George جرج

ueen Mary اسم كشتي Iran ايرانLondonلندن

Saint Mary مريم مقدس Peter پيتر Italyايتاليا

:Common Noun  اسم عام
 اسم عام اسمي است كه تمام افراد همجنس و همنوع را در بر گيرد.

 مثال:
tree درخت  girl دختر   village دهكده

cinema  سينما  pencil  مداد   lion   شير

glasses عينك gloves دستكش carpet فرش
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:Collective Nounاسم جمع 
 اسم جمع اسمي است كه در صورت مفرد ولي در معني جمع باشد يا به عبارت ديگر نماينده تعدادي از افراد همجنس و مشابه خود باشد.

 مثال:
people مردم army ارتش crowd جمعيت

team تيم group گروه flock گله

tribe قبيله brigade تيپ news  خبر–اخبار 

اسامي جمع هميشه با فعل مفرد به كار مي روند. 
 مثال:

 .A large crowd was waiting for the president .جمعيت زيادي منتظر رييس جمهور بودند

  /مردم/ هميشه با فعل جمع به كار مي رود.peopleكلمة 
 مثال:

 .Many people are there waiting for the train.افراد زيادي آنجا منتظر قطار هستند

 : Material Nounاسم جنس
 اسم جنس اسمي است كه نوع و جنس و مادة شيء را معين كند.

 مثال:
gold طلا wood چوب iron آهن

zinc روي cooper مس silver نقره

cotton پنبه silk ابريشم wool پشم

Countable Nounاسم قابل شمارش:  
اسم قابل شمارش اسمي است كه مي توان تعداد آن را ذكر نمود و آن را شمرد و همه بدون اسنثناء جمع بسته مي شوند و حرف تعريف نا 

 در ابتداء آنها قرار مي گيرد.an يا aمعين 
 مثال:

an apple يك سيب  two apples  دو سيب

a ship  يك كشتي   two ships دو كشتي

a tree يك درخت two trees دو درخت

Uncountable Nounاسم غير قابل شمارش: 
اسم غير قابل شمارش اسمي است كه به خودي خود قابل شمارش نبوده و هميشه به شكل مفرد مي باشد. با فعل مفرد به كار رفته و حرف 

 در ابتداء آن قرار نمي گيرد.an يا aتعريف نا معين 
 مثال:

bread نان water  آب salt نمك
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Kinds of Pronouns انواع ضمير
  Pronounضمير: 

 ضمير كلمه اي است كه براي جلوگيري از تكرار بي مورد اسم به كار مي رود و به عبارت ديگر جانشين اسم است.
 مثال:

John saw a wolf in a jungle. The wolf began to jump on John, but John shot the wolf with his rifle at last. 
  به كرات تكرار شده است. لذا براي جلوگيري از تكرار اينwolf و Johnاگر به جملة بالا توجه كنيد اسامي 

 اسامي به جاي آنها ضمير قرار مي دهند تا جمله حالت زيبا تري به خود بگيرد.
John saw a wolf in a jungle. It began to jump on him, but he shot it with his rifle at last

 /براي غير انسان/ به كار رفته است.it /براي انسان/ و he ضماير wolf و John بالا براي جلوگيري از تكرار دو اسم  در جملة

:Kinds of pronounsانواع ضمير
تقسيم مي شود: ضمير در زبان انگليسي به هفت گروه 

Personal Pronouns :Subjective Pronouns and Objective Pronouns:ضماير فاعلي و ضماير مفعولي :ضماير شخصي

Reflexive and Emphatic Pronouns:ضماير انعكاسي و تأكيدي

Possessive Pronouns and Possessive Adjectives:ضماير ملكي و صفات ملكي

Demonstrative pronouns:ضماير اشاره

Relative Pronouns:ضماير موصولي

Interrogative Pronouns:ضماير استفهامي

Indefinite Pronouns:ضماير مبهم يا نا معين
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ضماير شخصي/ضماير فاعلي و ضماير مفعولي 
 Personal Pronouns(Subjective Pronouns-Objective Pronouns) 

  Personal Pronounsضماير شخصي: 
 ضماير شخصي به دو دستة فاعلي و مفعولي تقسيم مي شوند:

:Subjective Pronouns-ضماير فاعلي: 1
ضماير فاعلي عبارتند از:

مفردجمع
I من /اول شخص مفرد/ we ما /اول شخص جمع/

you تو /دوم شخص مفرد/  you شما /دوم شخص جمع/

he او /سوم شخص مفرد مذكر/

she او /سوم شخص مفرد مونث/they ايشان، آنها /سوم شخص جمع/

it او /سوم شخص مفرد غير انسان/

 اين ضماير همواره حالت فاعلي دارند و فاعل جمله هستند.
موارد استعمال دقيق ضمايرفاعلي:

 از ضماير فاعلي مي توان در جايگاه فاعل جمله استفاده كرد.
 مثال:

 .She baked a cake .او كيك پخت

  براي دلالت بر زمان، مسافت و آب و هوا نيز استفاده مي گردد.it  از ضمير فاعلي
 مثال:

 .It is Saturday.روز شنبه است

 .It is five kilometers from airport to the hotel . كيلومتر مسافت است5از فرودگاه تا هتل 

 .It is snowing.برف مي بارد

 .It is cloudy.هوا ابري است

:Iنكتة قابل توجه درمورد ضمير فاعلي 
 در صورتي كه گوينده از خود و ديگران صحبت كند براي احترام لازم است اول از ديگران ياد كرده سپس به خود اشاره نمايد.

 مثال:
من و دوستانم ديشب در ميهماني شركت كرديم.من و دوستانم 

.ديشب در ميهماني شركت كرديم
My friends and I attended the 
party last night. 

 در صورتي كه گوينده به گناه يا جرمي اعتراف كند لازم است اول به خود اشاره كرده سپس از ديگران نام ببرد
 مثال:

 .I and my friends threw the stone at him .من و دوستانم به او سنگ انداختيم
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/ نوشته مي شود. capital letter چه در ابتداءجمله باشد و چه در وسط جمله در هرصورت به شكل حرف بزرگ /Iتوجه: ضمير فاعلي 
/به مثال هاي فوق توجه نماييد/

:Objective Pronounsضماير مفعولي 
ضماير مفعولي:

ضماير مفعولي عبار تند از:
مفردجمع

me مرا، به من us ما را، به ما

you تو را، به تو you شما را، به ما

him او را،به او /مذكر/

her او را، به او /مونث/  them آنها را، به آنها

it آن را، به آن /غير انسان/

 اين ضماير همواره حالت مفعولي دارند و مفعول جمله هستند.
مثال:

 .He gave me the book.او كتاب را به من داد

نكات مهم در بارة ضماير مفعولي:
  ضماير مفعولي گاهي با واسطه /غير صريح/ هستند يعني با واسطه اي از حروف اضافه به كار مي روند.

 مثال:
 .I sent the book to him .كتاب را برايش فرستادم

/مفعول با واسطه/
  ضماير مفعولي گاهي نيز بي واسطه /صريح/ اند يعني بدون واسطه اي از حروف اضافه به كار مي روند.

مثال:
 .He saw me.او مرا ديد

/مفعول بي واسطه/
 در زبان فارسي علامت مفعول بي واسطه /را/ است. با ترجمة جملات از انگليسي به فارسي حالت مفعول با واسطه و بي

واسطه معلوم مي شود.
 بعد از حروف اضافه، ضماير هميشه در حالت مفعولي هستند.

مثال:
 .All of them were present.همة آنها حضور داشتند

 .None of them were my friends .هيچ يك از آنها دوست من نبودند
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Possessive Pronouns-Possessive Adjectives صفات ملكي –ضماير ملكي 
  Possessive Pronounsضماير ملكي: 

ضماير ملكي كلماتي هستند كه علاوه بر ضمير بودن، مالكيت را بيان ميكنند و در حقيقت به جاي صفت ملكي و اسم مي نشينند و بايد به 
 اين نكته توجه داشت كه ضمير كلمه اي است كه جاي اسم مي نشيند و براي رفع تكرار اسم به كار مي رود.

ضماير ملكي عبارتند از:
مفردجمع

mine مال من ours مال ما

yours مال تو yours    مال شما

his مال او /مذكر/

hers مال او /مؤنث/ theirs مال آنها

its مال آن /غير انسان/

 ضماير ملكي در عين اينكه ضمير هستند حالت مالكيت را نيز بيان مي كنند.
مثال:

 .That book is mine .آن كتاب مال من است

 .She is a friend of yours .او يكي از دوستان شما است

:possessive adjectivesصفات ملكي: 
صفت ملكي را نبايد با ضمير ملكي اشتباه كرد. به اين معني كه صفت ملكي همواره با يك اسم /موصوف/ همراه است. در حالي كه ضمير 

 ملكي جايگزين صفت ملكي و موصوف آن مي شود.
صفات ملكي عبارتند از:

 جمع
 

مفرد
my مال من our مال ما

your مال تو your مال شما

his مال او /مذكر/

her مال او/مؤنث/ their مال آنها

itsمال آن /حيوان/اشياء/

 مثال:
 .This car is my car .اين ماشين، ماشين من است

 .This house is their house .اين خانه، خانة آنهاست
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 به صورت زير استفاده مي گردد.theirs و mine و بيان مالكيت، ازضماير ملكي house و carدر دو جملة بالا براي اجتناب از تكرار كلمات 

 .This car is mine.اين ماشين مال من است

 .This house is theirs.اين خانه مال آنهاست

 شده اند.their house و my car درجملات بالا به ترتيب جايگزين عبارات theirs و mineدرحقيقت كلمات 
 با صفات ملكي تركيب شده جاي اسم را مي گيرد و آن را ضمير مشترك مي نامند. اين ضمير در تمام اشخاص به يك ownنكته: كلمة 

صورت است و جنبة تأكيد دارد.
 مثال:

 .He took the money which was his own .او پولي را كه مال خودش بود برداشت

  قبل از اسمي قرار گيرد وظيفة وصفي دارد.ownاگر كلمة 
 مثال:

 .She feeds her own poultry .او پرندگان خودش را غذا مي دهد
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 :It, Thereكاربرد 

 :Thereموارد كاربرد 
 در آغاز جمله استفاده مي كنند.thereدر صورتي كه بخواهند از وجود چيزي يا كسي گفتگو كنند از 

مثلا به جاي جملة:
.A pen is on the table

از جملة:
.There is a pen on the table

استفاده مي كنند. يا به جاي جملة:
.Two men are in the room

از جملة:
.There are two men in the room

استفاده مي كنند.
 است. اگر فاعل to be، آغاز جمله است، همواره نكره است و فعل جمله نيز از مشتقات thereبايد توجه داشت كه فاعل جمله موقعي كه 

  آغازجمله قرار نمي گيرد. مثلاً نمي توان گفت :thereمعرفه باشد، 
There was the book on the table. 

 به جاي جملة بالا بايد جمله به صورت زير بيان شود:
The book was on the table. 

there اگر در آغاز جمله باشد و دنبال آن يكي از مشتقات فعل to be.در آيد، هميشه مجموعاً به معني ”وجود داشتن“، ترجمه مي شود  

:itموارد كاربرد 
  در آغاز جمله قرار گيرد، در موارد مختلف زير به مفاهيم مختلفي به كار مي رود:itاگر 

 در آغاز جمله itموقعي كه از شرايط گوناگون جوي، ازجمله، سردي، گرمي، برفي، باراني، طوفاني، و ابري بودن و غيره گفتگو شود، از 
استفاده مي شود.
 مثال:

 .It is raining .باران مي بارد

 .It is cold .هوا سرد است

 .It is stormy .هوا طوفاني است

وقتي كه بحث از بعد مسافت و فاصلة بين دو مكان است.
 مثال:

 .It is not very far.خيلي دور نيست

 It is ten kilometers from here to the .از اينجا تا نزديك ترين شهر ده كيلومتر فاصله است
nearest town. 

وقتي كه بحث از زمان و ساعت است.
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 مثال:
 .It is 6:00 o’clock . است6ساعت 

 .It is 12:00 o’clock . است12ساعت 

 .It is late.دير وقت است

 آغاز مي كنند. در اين صورت، آن را فاعل it صفتي واقع شود، و فاعل واقعي، مصدر باشد، جمله را با to beوقتي كه به دنبال فعل 
 گويند.formal subjectتشريفاتي يا 

 مثال:
 .It is difficult to solve this problem .حل كردن اين مسئله دشواراست

  در آغاز جمله به كار برد و قضيه را در آخرجمله قرار داد.itوقتي جمله اي با قضيه اي شروع شود، بهتر است فعل اصلي جمله را بعد از 
 مثال:

اين كه او هنوز بازنگشته است، عجيب 
.است

That he has not returned yet is 
strange. 

 كه براساس قانون فوق جملة بالا بهتر است به صورت زير نوشته شود.

اين كه او هنوز بازنگشته است، عجيب 
.است

It is strange that he has not returned 
yet. 

 گاهي براي اشخاص به كار مي رود و در آغاز جمله قرار مي گيرد.
 مثال:

 .Who is it? It is Mr. Smith.اوكيست؟ او آقاي اسميت است

 گاهي به عنوان ضميرفاعلي، جانشين اشياء و غير انسان مي شود.
 مثال:

 .It is yours.آن مال شماست

 براي بيان تأكيد به كار مي رود.to beبا فعل 
 مثال:

 .It was Mary who told me it.مري بود كه آن را به من گفت

 به عنوان فاعل، با افعال غير شخصي كاربرد دارد.
 مثال:

 .It seems.به نظر مي رسد

 .It appears.به نظر مي رسد
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تبديل اسم غير قابل شمارش به اسم قابل شمارش 
 Rules for Changing Uncountable Noun into Countable Noun 

 چگونه اسم غير قابل شمارش را مي توان قابل شمارش نمود؟

 براي بيان يك واحد از اسمي كه غير قابل شمارش است بايد واحد آن را كه يك اسم قابل شمارش مي باشد را در ابتداء آن بنويسيم.
 مثال:

a loaf of breadيك نان /يك قرص نان/ a bottle of milk يك بطري شير

a glass of water يك ليوان آب a cup of coffee يك فنجان قهوه

a bar of soap يك قالب صابونa bar of chocolateيك بسته شكلات

/ در اينجا قابل شمارش بوده و مي توان از آنها براي قابل شمارش كردن اسامي غير bar, cup, glass, bottle, loafبنابر اين كلمات /
قابل شمارش استفاده كرد. 

 مثال:
three cups of tea سه فنجان چاي some bottles of milk تعدادي بطري شير

قواعد جمع بستن اسم 
 Rules for Changing Singular Noun into Plural Form 

 Number: Singular Noun/ Plural Nounتعداد: اسم مفرد/ اسم جمع: 
 اسم مفرد/ اسم جمع:

 اسم به طور كلي به دو صورت در جمله ديده مي شود: اسم مفرد و اسم جمع

 اسم مفرد:
 اسم مفرد بر يك شيء يا حيوان دلالت مي كند.

 مثال:
a book يك كتاب a boy يك پسر an orange يك پرتقال

a dog يك سگ a man يك مرد a soldier يك سرباز

اسم جمع:
اسم جمع بر بيش از يكي دلالت مي كند.

 مثال:
two books دو كتاب many boys تعداد زيادي پسر some oranges تعدادي پرتقال

four dogsچهار سگ several soldiers چندين سرباز some men تعدادي مرد
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براي جمع بستن اسم در انگليسي قاعده هايي وجود دارد كه آنها را به ترتيب بررسي مي كنيم.
 به آخر اسم مفرد است.sقاعدة كلي براي جمع بستن يك اسم افزودن حرف 

 مثال:
girlsgirlpaperspaperdoorsdoor

gardensgardenlionslionpenspen
 /س/ تلفظ مي شود.s جمع با صدايs ختم شود، هنگام جمع بستن،k و p ،f ،tاگر كلمه اي به يكي از حروف 

 مثال:
roofsroofcupscupmapsmap
hatshatstudentsstudenthoofshoof

hookshookdesksdeskbooksbook
 /ز/ تلفظ ميگردد.z جمع با صداي sختم شود، در اين صورت k و p ،f ،tاگر كلمه اي به حروفي غير از چهار حرف

 مثال:
girlsgirlflagsflaghandshand

fingersfingerpenspenwindowswindow
cabs cab rooms room boysboy

 اضافه مي شود.بايد توجه داشت كه esختم شود براي جمع بستن آن به آخر اسم مفرد ch, sh, s, se, ss, x, zدر صورتيكه اسم به حروف 
es.در اين كلمات هجاي جديدي تشكيل مي دهد و با صداي /ايز/ تلفظ مي گردد  

 مثال:
busesbusfoxesfoxbrushesbrush

waltzeswaltz horseshorsestressesstress
boxesboxchurcheschurchbuzzesbuzz

 اضافه مي شود.es ختم شود و ما قبل آن حرف بي صدا باشد، در موقع جمع بستن o اگر اسم مفرد به حرف 
 مثال:

potatoespotatoheroes heroNegroesnegro
 مي گيرند.s قاعدة فوق مستثني هستند وتنها  كلماتي وجود دارد كه از

 مثال:
pianospianosolossolophotosphoto
 silos silokiloskilobravosbravo

 شود.  اضافه ميs حرف صدا دار باشد در جمع تنها oدر صورتي كه قبل از حرف 
 مثال:

cuckooscuckoozoos zoo radiosradio
 مي گيرد.es تبديل شده i به y ختم شود و قبل از آن حرف بي صدا باشد، در جمع yاگر اسم مفرد به 
 مثال:

citiescitybabies babypartiesparty
countriescountrydutiesdutystoriesstory

 اضافه مي شود.s حرف صدا دار باشد در جمع فقط yاگر قبل از اسم مفرد مختوم به حرف 
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 مثال:
plays play days day boys boy
toys toy trays tray keys key

 تبديل مي شوند.ves آنها به fe يا f ختم مي شوند در موقع جمع بستن fe يا fكلماتي كه به 
 مثال:

leaves leaf knives knife wives wife
calves calf thieves thief loaves loaf

 مي گيرند.s كلماتي وجود دارد كه از قاعدة فوق مستثني هستند. يعني در حالت جمع فقط 
 مثال:

chiefs chief roofs roof proofs proof
serfs serf beliefs belief reefs reef
fifes fife dwarfs dwarf gulfs gulf
Safes safe cuffs cuff cliffs cliff

اسامي جمع بي قاعده 
جمع بستن اسامي به صوررت سماعي: 

در زبان انگليسي تعدادي اسم وجود دارد كه با تغييراتي كه در حروف با صداي آنها داده شده به جمع تبديل شده اند، اين گونه جمع را 
 سماعي نامند. تعدادي از اين اسامي به شرح زير مي باشد:

man مرد  men  مردان

woman زن  women زنان

mouse موش mice موش ها

goose غاز geese غازها

foot پا  feet پاها

louse شپش lice شپش ها

tooth دندان teeth دندان ها

dormouse موش زمستان خواب dormice موش هاي زمستان خواب

جمع پاره اي از اسامي، بي قاعده است.
child بچه children بچه ها

ox گاو نر oxen گاو هاي نر

cow گاو ماده cows/kine گاوهاي ماده

brother برادر brethren برادران ديني

 بعضي از اسامي موقع جمع بستن از نظر ظاهر تغيير نمي يابند به عبارتي هميشه به شكل مفرد به كار مي روند.
 مثال:
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sheepگوسفندdeerگوزن

salmonماهي آزادtroutماهي قزل آلا

snipeاردك نوك درازswineخوك

craftكرجيfishماهي

 جمع نمي گيرند.sاسم هاي زير وقتي كه با اعداد و يا صفات كمي به كار رفته باشند 

braceجفتdozenدو جينgross دوجين/12قراصه /

scoreبيست thousand   هزار hundredصد

 مثال:

 .I bought two dozen handkerchiefs.دو دوجين دستمال خريدم

 .He died at the age of three score and ten.او در هفتاد سالگي مرد

 .It cost him five thousand dollars.آن پنج هزار دلار برايش تمام شد

 .He shot four brace of partridges/.چهار جفت كبك شكار كرد. /با تير زد
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Rules for making Plural form of Compound Nouns جمع بستن اسم هاي مركب
اسامي مركب و قواعد مربوط به جمع بستن آنها: 

اسم هاي مركب اسم هايي هستند كه از چند اسم يا چند كلمه تركيب شده اند. اغلب اين اسم ها حالت اضافه يا حالت صفت و موصوف را 
 به آن كلمه اي s جمع را به آخر اسمي كه در حالت موصوف قرار گرفته است مي افزايند و يا به عبارت ساده تر sدارند. در جمع بستن 

 جمع بسته cage يعني قفس پرنده كلمة bird-cageاضافه مي شود كه منظور از آن اسم مركب همان كلمه است. براي مثال دركلمة 
 مي شود زيرا منظور ما از آن اسم مركب قفس است نه خود پرنده.

  درزير به چند نمونة از اسامي مركب كه در حالت مفرد و جمع ذكر گرديده است، توجه نماييد. براي روشن شدن مطلب

son-in-law داماد sons-in-law دامادها

father-in-law  پدرشوهر–پدر زن  fathers-in-law  پدرشوهرها–پدر زن ها 

step-mother نا مادري step-mothers   نا مادري ها

man-of-war مرد جنگي men-of-war مردان جنگي

bird-cage قفس پرنده bird-cages قفس هاي پرنده

apple-tree درخت سيب apple-trees درختان سيب

workman كارگر workmen كارگران

note-book دفترچه note-books دفترچه ها

tea-cup فنجان چاي tea-cups فنجان هاي چاي

 تبديل به جمع مي شوند.theبعضي از صفات با اضافه كردن حرف تعريف 
 مثال:

rich ثروتمند the rich ثروتمندان

poor   فقير the poor فقرا

young  جوان the young     جوانان

deaf ناشنوا the deaf ناشنوايان

dead   مرده the dead    اموات–مردگان 

heathen كافر the heathen كافران
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 تركيب شده اند به هنگام جمع بسته شدن هر دو جزء آنها جمع بسته مي شوند.man, woman, lordكلماتي كه با 

woman-teacher خانم معلم women-teachers  خانم معلم ها

man-servant  خدمتكار مرد men-servants    خدمتكاران مرد

lord-justice  قاضي بلند پايه  lords-justices    قضات بلند پايه

 در اسامي مركب كه داراي حرف اضافه هستند علامت جمع به آخر اسم اول اضافه مي شود.
 مثال:

looker-on     تماشاچي  lookers-on    تماشاچي ها

passer-by عابر passers-by   عابرين

hanger-on    انگل hangers-on  انگل ها

daughter-in-law عروس daughters-in-law  عروس ها

mother-in-law مادر زن  mothers-in-law  مادر زن ها

/ جمع نمي گيرند.sكلمات زير مفرد هستند و با فعل مفرد به كار مي روند و هرگز /
furniture مبل و اثاثية منزل mathematics  رياضيات

advice پند و نصيحت news  اخبار  - خبر

information اطلاعات baggage  وسايل سفر

traffic  ترافيك knowledge     علم–دانش 

behavior رفتار homework     تكليف–كار 

 مثال:
Mathematics is a difficult subject  .رياضيات يك درس مشكلي است

  استفاده مي كنند وآن را جمع مي بندند.bit يا pieceكلمات فوق را اگر بخواهند بصورت جمع به كار برند از كلمات 
 مثال:

 .I bought three pieces of furniture yesterday .ديروز سه تكه اثاث منزل خريداري كردم

 .He gave me two good bits of advice .او دو اندرز خوبي به من داد

 .The news is very good today .اخبار امروز خيلي هستند

My luggage is very heavy. .چمدان هاي من خيلي سنگين است
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بعضي از اسم ها فقط به صورت جمع به كار برده مي شوند و هميشه با فعل جمع همراهند.

people   مردم    pants   شلوار

shorts شورت، شلوارك pajamas   پيژامه

pliers  انبر دست   scissors  قيچي

glasses  عينك  forceps   انبر جراحي

tweezers  موچين  trousers   شلوار

/ استفاده مي شود.pairچون اسامي فوق را در حالت مفرد و جمع نمي توان در جمله تشخيص داد لذا براي روشن شدن آن اسم از كلمة /
 مثال:

There is a pair of trousers in that suitcase ..در آن چمدان يك شلوار وجود دارد
 

در آن چمدان دو عدد شلوار وجود 
.دارد

. There are two pairs of trousers in that 
suitcase 

 / با اسمهاي فوق الذكربه كار برده نشود تعداد آن اسمها معين نخواهد بود و بايد فعل جمع آنها را به كار برد.pairاگر كلمة /

My scissors are not very sharp . /.قيچي من خيلي تيز نيست. / تعداد قيچي معلوم نيست

 .This pair of scissors is not very sharp / اين قيچي خيلي تيز نيست. /فقط يك قيچي

 برخي از اسامي در حالت مفرد از نظر معني با حالت جمع متفاوتند.
 مثال:

work  كار    works      آثار /هنري/

wood  چوب   woods  جنگل

spectacle  منظره spectacles  عينك دسته دار

people  مردم peoples    ملل

glass  شيشه glasses     عينك
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اسامي معني و جنس جمع بسته نمي شوند ولي بعضي از اسامي جنس جمع بسته شده و معني ديگري مي دهند.
 مثال:

iron  آهن irons    اطوها

tin   قلع  tins   قوطي ها

water آب waters   دريا ها

wood    چوب  woods    جنگل

copper مس coppers    سكه هاي مس

people جمع كلمة person است و همواره با فعل جمع به كار مي رود و اگر people /خود به صورت جمع به كار رود به معني /ملل 
خواهد بود.

 مثال:
 .The people of the world must try to live in peace .ملل جهان بايد بكوشند تا در صلح زندگي كنند

  جمع بگيرد تبديل به اسم شده و معني كالا مي دهد.s /خوب/ كه نقش صفت را دارد هنگامي كه goodكلمة 

good/صفت/   خوب goods     كالا
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 Reflexive and Emphatic Pronounsضماير انعكاسي و تاكيدي: :
ضماير انعكاسي و تاكيدي عبارتند از:

مفردجمع
myself خودم ourselves خودمان

herself خودت yourself خودتان

himself خودش /مذكر/

herself خودش /مؤنث/ themselves خودشان

itself خودش /غير انسان/

 اين ضماير داراي دو حالت انعكاسي و تاكيدي هستند:

::Reflexive Pronounsضماير انعكاسي 
اگر فاعل و مفعول جمله هر دو يك شخص يا يك شيء باشند، به عبارت ديگر كار از فاعل به مفعول و از مفعول به فاعل برگردد /منعكس 

 شود/ در اين حالت ضماير را انعكاسي نامند.

 .He cut himself with a blade.او صورت خود را با تيغ بريد

 .She killed herself.او خودش را كشت

 .I introduced myself.من خودم را معرفي كردم

 .She bought herself a dress .او براي خودش يك پيراهن خريد

 ضمير انعكاسي گاهي به صورت متمم فاعل بكار مي رود.
 مثال:

She is not.herself today.امروز حالش سر جا نيست

 ::Emphatic Pronounsضماير تاكيدي 
 ضماير تاكيدي براي تاكيد بر روي فاعل يا مفعول جمله به كار مي روند.

تاكيد بر روي فاعل: 

 .I saw the accident yesterday خودم حادثه را ديروز ديدم. /ضمير تاكيدي بعد از مفعول/

من خودم مري را دوست دارم، اما مادرم او را دوست ندارد. 
/تاكيد بر روي فاعل/

I like Mary myself but my mother 
doesn’t like her. 

Download from: www.aghalibrary.com

http://www.abcxyz.ir/
https://www.facebook/abcxyz.ir
https://t.me/joinchat/AAAAAFGXrqqNfGYUtZJXsA


27   گرامر مثل آب خوردن

 27 انگليسي مثل آب خوردن 

تاكيد بر روي مفعول: 

 .I saw the accident itself yesterday خودم حادثه را ديروز ديدم. /ضمير تاكيدي بعد از مفعول/

 .I like Mary herself, but I don’t like her ideas خود مري را دوست دارم اما عقايدش را نه. /تاكيد بر روي مفعول/

 به كار رفته باشد، معني خود و يا به تنهايي را مي رساند و در اين حالت وظيفة قيدي byاگر قبل از ضماير انعكاسي و تاكيدي حرف اضافة 
دارد.

by myself من خودم /به تنهايي/by himself او خود /به تنهايي/

  بوده، به صورت مفرد به كار مي رود و جمع ندارد.oneself باشد ضمير انعكاسي و تاكيدي آن oneموقعي كه فاعل ضمير مبهم 
 مثال:

 .One can kill oneself with a rifle .شخص مي تواند خود را با تفنگ بكشد

 ضماير تاكيدي به هيچوجه فاعل يا مفعول جمله واقع نمي شوند.
 ضمير تاكيدي مي تواند بعد از فاعل يا در انتهاي جمله به كار رود. /به شرطي كه توليد ابهام نكند/.

 مثال:

 .He himself wrote the article in the class او خودش مقاله را در كلاس نوشت. /بعد از فاعل/

 .He wrote the article in the class himself او خودش مقاله را در كلاس نوشت. /در آخر جمله/
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 Demonstrative pronounsضماير اشاره: 

 ضماير اشاره ضمايري هستند كه براي اشاره به شخص يا چيزي به كار مي روند. اين ضماير به دو دستة معين و نامعين تقسيم مي شوند.

:Definite Demonstrative Pronounsضماير اشارة معين 
 اين ضماير جانشين اسمهايي مي شوند كه صريحاً به آنها اشاره شده و از نظر شنونده معلوم و معين باشند وعبارتند از:

this, that, these, those, the former, the latter, one, ones, such, the same, none 

 مثال:
 .Your house is larger than this خانة شما بزرگتر ازاين است. /ضمير اشاره/

 .This is my bookاين كتاب من است. /ضمير اشاره/

 ضمير اشاره است.thisدرجملات فوق، كلمة 
 در صورتي كه كلمات فوق قبل از اسم قرار گيرند، آنها را صفات اشاره گويند.

 مثال:
 .This house is larger than yours .اين خانه، از خانة شما بزرگتر است

 .This book is mine.اين كتاب مال من است

 صفت اشاره است.thisدر جملات فوق كلمة 

موارد كاربرد ضماير اشارة معين:
those ،these ،that ،this

 به اولين اسم پيش از خود و ضماير this و theseاين ضماير در زبان انگليسي نقش مهمي از نظر جانشيني كلام بازي مي كنند. ضماير 
those و that .به دومين اسم پيش از خود دلالت دارند 

 مثال:

از شترها هستند. اينها /شترها/ براي  گوسفندها خيلي مفيدتر
گيرند و آنها ، /گوسفندها/  مورد استفاده قرار مي  حمل بار،

.براي شيرشان مورد استفاده قرار مي گيرند

Sheep are more useful than camels. These 
/camels/ are used for carrying loads and 
those /sheep/ are used for their milk. 

the same ،such ،none
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 غالباً به جاي اسامي جمع و گاهي اسامي مفرد به كار مي رود.noneضمير 

 مثال:
 .None but my friend Betty goes to the party .هيچكس جز دوستم بتي به ميهماني نمي رود

 .None go to the party.هيچكدام /آنها/ به ميهماني نمي روند

 در جملة دوم به جاي اسم جمع به كار رفته است.none در جملة اول به جاي اسم مفرد به كار رفته است، در حاليكه ضمير noneضمير 
none در پاسخ منفي به كلمة پرسش how many ولي no one در جواب منفي به كلمة پرسشي who.به كار مي رود 

 مثال:
 .How many eggs have you got? None .چند تا تخم مرغ داريد؟ هيچ چي

 .Who was absent? No one.چه كسي غايب بود؟ هيچ كس

  به جاي اسامي مفرد و جمع به كار مي رود.suchضمير 

 .Such is my reward.اين پاداش من است

 .Such are my results.اينها نتايج كار من مي باشند

 را موقعي به كار مي برند كه از يك چيز يا يك شخص صحبتي كرده و بخواهند عطف به آن كرده و در عين حال به the sameضمير 
جاي آن ضمير به كار برند.

 مثال:
 .Whatever he did, the baby tried to do it the same .هرچه او انجام مي داد، بچه سعي مي كرد همان كار را انجام دهد

ones ،one ،the latter ،the former

 را the latter را به جاي اسم اول و the formerهرگاه بخواهند كه از دو شيء يا دو شخص كه قبلاً بيان شده بار ديگر نامي ببرند، ضمير 
به جاي اسم دوم به كار مي برند.

 مثال:
علي و حسن دو برادر هستند، اولي 

/علي/ باهوش است و دومي /حسن/ 
.تنبل است

Ali and Hassan are two brothers, the 
former /Ali/ is clever and the latter 
/Hassan/ is lazy. 

 به that و the latter به جاي this استفاده نمود. البته با توجه به اين نكته كه this و thatمي توان به جاي دو ضمير فوق از ضماير 
  به كار مي رود. به عنوان مثال جملة بالا به صورت جملة زير نوشته مي شود.the formerجاي 

علي و حسن دو برادر هستند، اولي /علي/ 
.باهوش است و دومي /حسن/ تنبل است

Ali and Hassan are two brothers, this 
/Hassan/ is lazy and that /Ali/ is clever. 
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one ضميري است به جاي اسم مفرد و ones.به جاي اسامي جمع. اين دو ضمير صرفاً جاي اسامي قابل شمارش را مي گيرند 
 مثال:

 .That watch is my friend’s, but this one /watch/ is mine آن ساعت مال دوست من ولي اين يكي /ساعت/ مال من است.

 .She has two black cats and three white ones.او دو گربة سياه و سه گربة سفيد دارد

دو ضمير فوق غالباً با صفت همراهند.

Indefinite Demonstrative Pronounsضماير اشارة نامعين: 

ضماير اشارة نا معين ضمايري هستند كه جانشين اسمهاي نامعين و نا معلوم مي شوند و بايد آنها را از مفهوم كلام دريافت. اين ضماير 
one, everyone, you, they, we عبارتند از:

one.موقعي كه شخص مبهم است، به معني هر كس به كار مي رود  
 مثال:

 .One should do one’s best to improve the conditions of life .هركس بايد بكوشد كه شرايط زندگي را بهبود بخشد

 استفاده مي كنند. /مثال فوق/one’s را برسانند، از oneدرصورتي كه بخواهند حالت ملكي 
everyone يا everybody/ از گروه ضماير اشاره نامعين محسوب مي شوند.  به معني /هركس يا كسي 

 مثال:
 .Everyone must attend the meeting in due time .هركس بايد در موعد معين در جلسه حضور بهمرساند

you ،we ،they: 
  گاهي به جاي افرادي قرار مي گيرد كه به صورت غير مستقيم و مبهم به مطلب و يا مطالبي اشاره مي كنند.theyضمير 

 مثال:
 .They say that he is a dishonest man .مي گويند كه او شخص نادرستي است

  هم گاهي در معني خود نبوده و به اشخاص نا معين اشاره مي كند.weضمير 
 مثال:

 .We sometimes tell a lie and don’t know the reason .انسان گاهي دروغ مي گويد و علت آن را نمي داند

  نيز در اين حال به معني واقعي خود نيست و به جاي شخص مبهم به كار مي رود.youضمير 
 مثال:

 .You sometimes feel happy and sometimes unfortunate .شخص گاهي احساس سعادت و گاهي احساس بدبختي مي كند

 استفاده مي كنند. theyگاهي اگر به دلايلي نخواهند از اسم يا اسامي واقعي نام ببرند از ضمير 
 مثال:

 .They promised to tell the truth .قول دادند واقعيت را عنوان كنند
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Relative Pronouns: ي موصولريض

ضماير موصولي كلماتي هستندكه اولاً وظيفة جانشيني اسم يا ضمير را انجام مي دهند. ثانياً وظيفة ربط جملات اصلي به تبعي را نيز دارا 
هستند.

 مثال:

 .She is the student who is studying at Tehran University .او دانشجويي است كه در دانشگاه تهران درس مي خواند

 كه فاعل جملة دوم نيز محسوب مي شود قرار گرفته، وظيفة ارتباط دو student در عين حال كه به جاي whoدر جملة بالا ضمير موصولي 
 جملة زير مي باشد.  تركيبي از دو جمله را نيز انجام مي دهد. يعني در اصل، جمله بالا،

 .She is the student. The student is studying at Tehran University.او يك دانشجو است. آن دانشجو در دانشگاه تهران درس مي خواند

 است.who student موسوم است.در جملة بالا مرجع antecedentكلمه اي كه موصول به آن اشاره مي كند به مرجع موصول يا 
ضماير موصولي عبارتند از:

whoضمير موصولي فاعلي براي انسان

whomضمير موصولي مفعولي براي انسان

whichضمير موصولي فاعلي و مفعولي براي غير انسان

whatضمير موصولي فاعلي و مفعولي بدون مرجع صريح

whose ضمير موصولي ملكي براي بيان حالت ملكي در انسان و گاهي غير انسان

that ضمير موصولي فاعلي و مفعولي براي انسان و غير انسان

of which ضمير موصولي ملكي براي بيان تعلق و اختصاص در غير انسان

 اين موصول ها براي بيان حالت مفرد، جمع، مذكر و مؤنث به كار رفته و تغيير نمي كنند.
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طرز استفاده صحيح ضماير موصولي:

  و در موارد زير به كار مي روند:that ،which ،whoضماير موصولي فاعلي عبارتند از: 
 استفاده مي گردد.whoهرگاه ضمير موصولي حالت فاعلي داشته باشد و مرجع آن انسان باشد، از ضمير موصولي 

 مثال:
 .He is the man who teaches our class .او مردي است كه به كلاس ما درس مي دهد

 مرجع بوده و نام مربوط به انسان مي باشد.the manدر جملة فوق كلمة 
 استفاده مي كنند.that يا whichاگر ضمير موصولي حالت فاعلي داشته ولي مرجع آن غير انسان باشد از ضمير موصولي 

 مثال:
 .This is the book which is very useful for me .اين كتابي است كه براي من خيلي مفيد است

  مرجع بوده و نام مربوط به اشياء /غير انسان/ مي باشد.the bookدرجملة فوق كلمة 
 به كار برد.which و who را مي توان به جاي ضماير موصولي thatضمير موصولي 

that ،which ،whom- ضماير موصولي مفعولي عبارتند از: 2
 استفاده مي شود.whomاگر ضمير موصولي حالت مفعولي داشته و مرجع آن انسان باشد، معمولاً از ضمير موصولي 

 مثال:
 .The man who/m/ you met is my  father .مردي را كه شما ملاقات كرديد، پدر من است

 استفاده مي گردد.whichاگر ضمير موصولي حالت مفعولي داشته باشد و مرجع آن غير انسان باشد از ضمير موصولي 
 مثال:

 .This is the dress which she has bought in Paris .اين پيراهني است كه او در پاريس خريده است

 است ولي اين كلمه در انگليسي محاوره اي كمتر استفاده whomشكل صحيح ضمير موصولي مفعولي از نظر دستوري براي انسان كلمة 
 استفاده مي شود. بطور كلي ضمير موصولي مفعولي را مي that يا who در انگليسي گفتاري از كلمات whomمي شود.در هر حال به جاي 

توان از جمله حذف كرد.
 مثال:

 .The man whom /who///that/ I saw was called Smith .مردي را كه ديدم، اسميت نام دارد

 .The man I saw was called Smith.مردي را كه ديدم، اسميت نام دارد

 از جمله حذف شده است.whomدر جملة دوم ضمير موصولي 
 نيز، مي توان استفاده كرد. that، از ضمير موصولي whom و whichبه جاي دو ضمير موصولي 

 مثال:
 .She is the most beautiful girl that I have ever seen .او زيباترين دختري است كه تا به حال ديده ام
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 of which ،whose ضماير موصولي ملكي

 بيان مي كند.  را معمولاً موقعي كه مرجع آن انسان باشد به كار مي برند، كه در عين حال مالكيت را نيز،whoseضمير موصولي 
 مثال:

 .This is the man whose writing are popular .اين شخصي است كه نوشته هايش معروف است

 /كه فقط براي غير انسان به كار مي رود/ استفاده مي گردد. of whichدر موقعي كه اضافة تخصيصي منظور گوينده باشد از ضمير 
 مثال:

 .The book the cover of which is torn does not belong to me .كتابي كه جلدش پاره شده متعلق به من نيست

 را براي غير انسان نيز به كار مي برند.whoseامروزه گاهي ضمير موصولي ملكي 
 مثال:

زندگي در خانه اي بزرگ، كه از ديواره هاي 
.شيشه اي، ساخته شده است، خوفناك است

Living in a large house whose walls 
are made of glass will be horrible. 

، همراه با يك عبارت بيان مي شود. withگاهي مالكيت و تعلق در غير انسان با حرف اضافة 
 مثال:

زندگي در خانه اي بزرگ، كه از ديواره هاي 
.شيشه اي، ساخته شده است، خوفناك است

Living in a large house with 
glass walls will be horrible. 

:whatضمير موصولي فاعلي و مفعولي  
 تنها ضميري است كه نياز به مرجع ظاهري ندارد، بدين معني كه مفهوم مرجع در آن مستتر است و بيشتر whatاز بين ضماير موصولي 

 جنبة خنثي دارد، يعني حالت مذكر و مؤنث بودن آن مشخص نيست.
 مثال:

من نمي توانم آنچه كه او از من خواست انجام 
.بدهم را به شما بگويم

I can’t tell you what /the thing which, the things which/ 
he wanted me to do. 

 .What is useful is the best.آنچه كه مفيد است، بهترين چيز است

ضماير موصولي حتي الامكان بايد نزديك به مرجع خود قرار گيرند، چون اگر از مرجع خود دور شوند در معني جمله ممكن است ابهام به 
وجود آورد.

 مثال:
 .The house that he lives in is near the woods .خانه اي كه او در آن زندگي مي كند نزديك جنگل است

The house is near the woods that he lives in .خانه نزديك جنگلي است كه در آن /جنگل/ زندگي مي كند

 است.woods و در جملة دوم مرجع، houseدر جملة اول مرجع و منظور، 
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:Relative Adverbsقيد هاي موصولي 

 قرار مي گيرند.which كه به جاي حرف اضافه و ضمير موصولي when ،where ،whyقيدها ي موصولي عبارتند از: 
 on which/when/بيان زمان/

at which/in which=where /بيان مكان و گاهي زمان/

for which=why/بيان دلايل/

 مثال:
 .The year in which he died = the year when he died.سالي كه او درگذشت

 .The day on which she arrived = the day when she arrived.روزي كه رسيد

 .The house in which he lived = the house where he lived.خانه اي كه او در آن زندگي مي كرد

 .The reason for which he came = the reason why he came.دليلي كه او آمد

:thatساير موارد استعمال ضمير موصولي 
 بررسي گرديد، ولي نكات ديگري وجود دارد كه موارد كاربرد آن را روشن كرده و thatقبلاً نكاتي در بارة نحوة استفاده از ضمير موصولي 

 استفاده از آن را به ساير موصول ها ارجحيت مي دهد.
 به كار برده مي شود.thatبعد از كلمات زير و صفات عالي و اعداد ترتيبي، 

anybody, anyone, somebody, nowhere, nothing, nobody, anybody, anywhere, anything, something, all, only 
 مثال:

Anything that he saved was lost..هر چيزي را كه او پس انداز كرد، از دست رفت

 .Everywhere that I go remember his gentle face.هر جا كه مي روم، چهرة آرام او را به خاطر مي آورم

 .It was the third accident that I saw yesterday.سومين تصادفي بود كه ديروز ديدم

He was the tallest man that I had ever seen. .او بلندقد ترين مردي بود كه تا آن وقت ديده بودم

 .It was the only thing that was worth seeing.آن تنها چيزي بود كه ارزش ديدنش را داشت

 .All the books that I have read belong to his library.همة كتاب هايي را كه خوانده ام متعلق به كتابخانة او است

 نيز حذف مي گردد.  جابجا كرد و غالباwhichً و who وظيفة خبري داشته باشد نمي توان آن را با thatدر صورتي كه 
 مثال:

 .He is not the man /that/ I thought.او مردي نيست كه من فكر مي كردم
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:Interrogative Pronounsضماير استفهامي 
 ضماير استفهامي از چگونگي و وضع مرجع خود پرسش مي كنند و عبارتند از:

who داراي حالت فاعلي

whom داراي حالت مفعولي

what داراي حالت فاعلي و مفعولي

which داراي حالت فاعلي و مفعولي

whose داراي حات فاعلي و مفعولي

 ضماير استفهامي از چگونگي و وضع مرجع خود پرسش مي كنند و عبارتند از:
 مثال:

 ?Who won the raceچه كسي مسابقه را برد؟

 ?Who told you thatچه كسي آن را به شما گفت؟

  حالت مفعولي دارد و براي پرسش در مورد انسان است. اغلب با حرف اضافه و گاهي بدون حرف اضافه است.whomضمير 
 مثال:

 ?To whom did you give the bookكتاب را به چه كسي دادي؟ /حالت مفعولي با حرف اضافه/

 ?Whom did you want to meet last night چه كسي را مي خواستي ديشب ملاقات كني؟ /حالت مفعولي بدون حرف اضافه/

 استفاده مي كنند.who از whomدر انگليسي گفتاري /محاوره اي/ وقتي حرف اضافه در آخر جمله به كار رود، به جاي 
 مثال:

 ?Who did you give the book to كتاب را به چه كسي دادي؟ /انگليسي گفتاري/محاوره اي/

 قرار مي گيرد.whomدر انگليسي نوشتاري /مكتوب/ حرف اضافه قبل از 
 مثال:

 ?To whom did you give the book كتاب را به چه كسي دادي؟ /انگليسي نوشتاري/مكتوب/

  براي پرسش در بارة اشياء و داراي حالت فاعلي و مفعولي است.whatضمير 
 مثال:

 ?What happened yesterday ديروز چه چيزي اتفاق افتاد؟ /حالت فاعلي/

 ?What did you sayچه گفتي؟ /حالت مفعولي/
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 ازجمله ضماير استفهامي است كه براي انتخاب يك يا چند فرد يا شيء از ميان گروه معين به كار مي رود. اين ضمير حالت whichضمير 
فاعلي و مفعولي دارد.

 مثال:
 ?Which is larger, thirty or thirteenكدام بزرگتر است، سي يا سيزده؟ /حالت فاعلي/

 ?Which do you like best كدام را بيشتر دوست داري؟ /حالت مفعولي/

what و which از صفات استفهامي نيز محسوب مي شوند. به اين معني كه اگر بعد از اين دو كلمه اسمي قرار گيرد، صفت استفهامي 
محسوب مي گردند. 

 مثال:
 ?Which book do you want كدام كتاب را مي خواهي؟ /صفت استفهامي/

:whoseضمير استفهامي 
  /به معني مال چه كسي/ در موقع بيان مالكيت به كار مي رود. اين ضمير حالت فاعلي و مفولي دارد.whoseضمير استفهامي 
 مثال:

 ?Whose did you drive مال /اتومبيل/ چه كسي را مي راندي؟ /حالت فاعلي/

 ?Whose is itمال چه كسي است؟ /حالت مفعولي/

what for .به معني چرا، به چه دليل به عنوان ضمير استفهامي براي بيان علت به كار مي رود 
 مثال:

 ?What is the baby crying for چرا نوزاد گريه مي كند؟ /بيان علت/

  را براي تعجب و تحسين به كار برند، از ضماير محسوب نشده بلكه صفت مي باشد.whatهنگامي كه 
 مثال:

 ?What a beautiful sunsetچه غروب زيبايي! /صفت/
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:Indefinite Pronounsضماير مبهم يا نامعين  
 ضماير مبهم يا نا معين ضمايري هستند كه به جاي شخص يا چيز نامعيني قرار مي گيرند و مهمترين آنها عبارتند از:

Someoneanyanythinganybody
Everybodyeverybodysomesomething

Nothingnobodyno oneeverything
a/littlealloneanyone

Everyonea/fewleastless
Muchneithereacheither
nonebothseveralmany

plentyenougheach otheranother
 مثال:

 .He puts something into the bag.او چيزي داخل كيف مي گذارد

راجع به اين مطلب، در روزهاي آينده، كارهاي 
.زيادي انجام خواهد گرفت

Much will be done about this in 
future days. 

بايد توجه داشت كه برخي از كلمات بالا اگر قبل از اسمي قرار گيرند وظيفة صفت خواهند داشت. 
 مثال:

 .Many books have been written about Shakespeare.كتاب هاي زيادي در بارة شكسپير نوشته شده است

 .All the boys are playing football.همة پسرها مشغول بازي فوتبال مي باشند

كاربرد ضماير نامعين:
some ،something ،someone ،somebody.در جملات مثبت به كار مي روند 

 مثال:
 .I want something which is different.من چيزي مي خواهم كه متفاوت باشد

any ،anything ،anyone ،anybody.در جمله هاي سؤالي و منفي به معناي هيچ به كار ميروند  
 مثال:

 .I don’t have any money on me.هيچ پولي همراهم نيست

او از ديروز تا كنون هيچ چيزي نخورده 
.است

She hasn’t eaten anything since 
yesterday. 

nothing ،no one ،nobody ،noneجمله مثبت باشد.  داراي مفهوم منفي هستند و جمله را منفي مي كنند اگر چه فعل 
 مثال:

 .No one was injured in the accident.هيچكس در تصادف مجروح نشد

everything ،everyone ،everybody.به تمام افراد يا اشياء يك مجموعه دلالت مي كنند و با فعل مفرد مطابقت مي كنند  
 مثال:
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 .Everything is going to be all right .همه چيز قرار است درست شود

 .Everybody has gone home.همه به خانه رفته اند

either ،neither .براي هر يك از دو شخص يا دو چيز به كار مي رود either of و neither of هر دو با اسم جمع به كار مي روند و با 
فعل مفرد يا جمع مطابقت مي كنند.

 مثال:
 .Either of them is/are good .هر دو نفر آنها حالشان خوب استد

Neither of them is/are good .هيچ يك از آنها حالشان خوب نيست

  به صورت صفت به كار روند پس از آنها اسم مفرد مي آيد و با فعل مفرد مطابقت مي كنند.neither و eitherوقتي 
 مثال:

 .Neither candidate was selected for the job .هيچ كانديدي براي آن كار انتخاب نشد

each.به هر يك از دو يا بيش از دو شخص يا چيز به صورت جداگانه دلالت مي كند و با فعل مفرد مطابقت مي كند  
 مثال:

 .Each of the three boys got a prize .هر يك از پسرها جايزه دريافت نمودند

another و others.براي دلالت به اشخاص يا اشياء به كار مي روند  
 مثال:

 .Some students are better than others .بعضي از دانشجويان بهتر از ديگران هستند

many جايگزين اسامي قابل شمارش مي شود و much جايگزين اسامي غير قابل شمارش مي شودو عمدتا ًدر جملات سؤالي و منفي به 
كار مي رود.

 مثال:

 You can’t take one each. We .شما نمي توانيد هركدام، يكي را ببريد
haven’t got many. 

شما نمي توانيد زياد خرج كنيد، والا دچار 
.كمبود پول خواهيد شد

We can’t spend much, or we’ll be 
short of money. 

several.جايگزين اسامي قابل شمارش مي شود 
 مثال:

اگر به دنبال عكسي از رابرت ميگرديد، مي 
.توانيد چندين عكس در اينجا پيدا كنيد

If you are looking for a photo of 
Robert,  you can find several here. 
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all ،enough ،plenty.جايگزين اسم هاي قابل شمارش و غير قابل شمارش مي شوند 

 مثال:
 .We don’t need milk, there’s plenty in the fridge .ما به شير احتياج نداريم، مقدار زيادي در يخچال وجود دارد

 .I have had enough to eat.به مقدار كافي دارم كه بخورم

few و little به ترتيب جايگزين اسامي قابل شمارش و غير قابل شمارش مي شوند و داراي مفهوم منفي هستند و معني جمله را منفي 
 مي كنند در حالي كه با فعل مثبت به كار مي روند.

 مثال:
 .She said little about her journeyصحبتي نكرد. /مفهوم منفي/  او راجع به سفرش

Few will disagree with this argument با اين بحث كسي مخالفت نخواهد كرد. /مفهوم منفي/

a few و a little.به ترتيب جايگزين اسمهاي قابل شمارش و غير قابل شمارش مي شوند و مفهوم جمله را مثبت مي كنند  
 مثال:

 Have we got any sugar? Yes, We have آيا هيچ شكري داريم؟ بله، مقداري داريم. /مفهوم مثبت/
got a little. 

آگر داريد دنبال تخم مرغ مي گرديد، مي توانيد تعدادي در 
يخچال پيدا كنيد. / مفهوم مثبت/

If you’re looking for eggs, you can find 
a few in the fridge. 
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 :Articlesحروف تعريف  
 تقسيم مي an يا a و حرف تعريف نامعين theدر زبان انگليسي حروف تعريف از دستة صفات اشاره اند و بر دو گروه، حرف تعريف معين 

شوند.
:Definite Article حرف تعريف معين

در زبان فارسي اسامي معين را معرفه مي نامند و در زبان انگليسي اگر بخواهند اسمي را به صورت معرفه در آورند، قبل از آن اسم، حرف 
 مي باشد.this  ،that ،these ،those، فرم ضعيف صفات اشارة the به كار مي برند. مي توان گفت حرف تعريف theتعريف معين 

 ”ذي the appleاين حرف تعريف اگر قبل از كلماتي كه با حرف صدا دار آغاز مي شوند قرار گيرد، به صورت ”ذي“ تلفظ مي شود، مانند 
 ”ذ بوي“.the boyاپل“، و قبل از كلماتي كه با حرف بي صدا آغاز مي شوند به صورت ”ذ“ تلفظ مي شود، مانند 

:theموارد كاربرد حرف تعريف معين 
 اگر شخص يا شيء مورد نظر گوينده، براي شنونده معلوم باشد، گوينده از اين حرف تعريف استفاده مي كند.

 مثال:
 .Give me the book please.لطفاً كتاب را به من بده

 در اين جمله براي شنونده كاملاً مشخص است كه منظور گوينده كدام كتاب است.
اگر در آغاز گفتار، يك اسم نكره /نا معين/ به كار رود، دومين بار كه از آن اسم ياد مي شود آن اسم به صورت معرفه درآمده، حرف تعريف 

 مي گيرد.theمعين 
 مثال:

ديروز يك كتاب و مقداري مركب 
مشكي خريدم، كتاب خيلي مفيد بود، 

.ولي مركب بي رنگ بود

I bought a book and some black ink 
yesterday. The book was very useful but 
the ink was colorless. 

 مي گيرند.theاسم هايي كه در جهان منحصر به فرد هستند حرف تعريف 
the sun كرة خورشيد the sky آسمان

the moon كرة ماه the march كرة مريخ

the earth كرة زمين the world جهان

 مي گيرند.theاسم هايي كه به وسيلة يك عبارت يا جملة تبعي بعد از خود توصيف مي شوند، حرف تعريف 
 مثال:

 .The man whom you saw was my brother .مردي را كه شما ديديد، برادر من بود

 به كار مي برند.theدر مقايسة تفضيلي، افزايش يا كاهش متناسب را با حرف تعريف معين 
 مثال:

هرچه زودتر عازم بشويد، زودتر به آنجا 
.مي رسيد

The sooner you start, the sooner you will 
arrive there. 

با صفات عالي به كار برده مي شود.
 مثال:
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 .He is the tallest boy in our class .او بلند ترين پسر در كلاس ما است

 به كار مي رود و آنها را به صورت اسم جمع در مي آورد. در اين حالت فعل جمله همواره جمع theقبل از پاره اي از صفات، حرف تعريف 
است.

 مثال:
the sick بيماران the fair زيبا رويان

the brave شجاعان the rich ثروتمندان

 مي the تركيب شوند و يا به طور كلي جمع باشند، حرف تعريف republic و stateاسامي كشورها اگر با عبارتي وصف شوندو يا با كلمات 
گيرند.

 مثال:
كشورهاي 

مشتركالمنافع اروپا
The Common Wealth 

of Europe 
ايالات متحدة 

آمريكا
The United States 

of America 

 The Republic of جمهوري چين
China 

جمهوري 
پاكستان

The Pakistan 
Republic 

 مي گيرد.theاگر جزيره به صورت دسته باشد /مجمع الجزاير/، حرف تعريف 
The British Islesمجمع الجزاير بريتانيا

با سلسله جبال، رودخانه ها، اقيانوسها، درياها و درياچه ها، كانال ها، دره ها، صحراها و جنگل ها، /خليج ها اگر با عبارتي توصيف شود/، 
 به كار مي رود.theحرف تعريف 

 مثال:
The Nile River رودخانة نيلThe Alps سلسله جبال آلپ

The Pacific Ocean اقيانوس آرامThe Gulf of Mexico خليج مكزيك

The Caspian Sea درياي خزرThe Sahara صحرا

 نمي گيرد.theاگر اسم كوه تنها به كار برده شود، حرف تعريف 
 مثال:

Mount Everest كوه اورست

  با اسم مفرد به كار رفته معرف گروه و دسته اي مي شود.theگاهي 
 مثال:

 .The tiger is found in the most jungles of Iran .ببر در بيشتر جنگل هاي ايران يافت مي شود

 حذف مي شود.theهرگاه در حالت فوق اسم به صورت جمع به كار رود، حرف تعريف 
 .Tigers are found in the most jungles of Iran .ببر در بيشتر جنگل هاي ايران يافت مي شود
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 نمي گيرند.the صادق نيست و حرف تعريف معين woman و manقانون فوق درمورد اسامي 

 مثال:
 .Man is liable to error .انسان جايز الخطاست

 به كار برده مي شود.theقبل از القابي كه بعد از اسم مي آيند، حرف تعريف 
 مثال:

 Einstein the great انيشتين بزرگ

 به كار برده مي شود.theبا نام خانواده كه به صورت جمع به كار رود، حرف تعريف 
 مثال:

 .The Smiths moved into a new house yesterday .خانوادة اسميت ديروز به يك خانة جديد اسباب كشي كردند

 ضروري است.theقبل از جهات مختلف جغرافيايي چنانچه حرف اضافه به كار رفته باشد، استعمال 
 مثال:

 .He comes from the North.او اهل شمال است

 .They lived in the West.در قسمت غرب زندگي مي كردند

 نيست.theدر صورتي كه دو جهت مسيري را مشخص كنند، نيازي به استعمال 
 مثال:

آنها از سمت شمال به سمت جنوب مسافرت مي 
.كردند

They travelled from North to 
South. 

 نيز صادق است.left و rightقانون فوق در مورد كلمات 
 مثال:

 .Go ahead and turn to the right .جلو برويد و به سمت راست بپيچيد

 به كار مي برند.theقبل از اعداد ترتيبي، حرف تعريف 
 مثال:

 .The third part of the film was very interesting .سومين قسمت فيلم بسيار جالب بود

 به كار مي برند.the به كار رود، قبل از آن اسم ، حرف تعريف ofدر صورتي كه بعد از اسمي حرف اضافة 
 مثال:

شروع ترم جديد ما پانزدهم دسامبر 
.خواهد بود

The beginning of our new term will be on 
15th December. 
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 مي گيرند.theنام مكان ها و ساختمان هاي عمومي و معروف، حرف تعريف 

 مثال:
 The United Nations Organization سازمان ملل متحد

 The British Embassy سفارت انگليس

The University of Tehran دانشگاه تهران

 به كار مي رود.theبا اسامي مجلات معروف، روزنامه ها و كتاب ها، حرف تعريف 
 مثال:

I renewed the subscription of the Newsweek. .آبونمان مجلة نيوزويك را تجديد كردم

 .We were reading the Koran.ما در مدرسه قرآن مي خوانيم

 به كار مي رود.theقبل از اسامي قطارها و كشتي ها حرف تعريف 
 مثال:

The ueen Mary كشتي كوئين ماري

 مي گيرد.the به كار برده شود، حرف تعريف same و veryاسمي كه با 
 مثال:

 .He is the same teacher who has been retired .او همان معلمي است كه بازنشسته شده است

 به كار مي رود.theبا برخي از عبارات و اصطلاحات روزمره حرف تعريف 
 مثال:

 at the beginning در آغازin the morning هنگام صبح

 at the end of در پايانin the afternoon هنگام بعد ازظهر

 at the same time همان موقعin the evening هنگام عصر

 on the other hand از طرف ديگرby the way ضمناً، راستي

for the time being عجالتاً by the week هفتگي

 on the whole بر روي هم by the month ماهانه

 /خيابان/، در صورتي كه تنها به كتر روند، با حرف street /دايره/، crescent /كوچه/، lane /خيابان/، avenue /ميدان/، suareكلمات 
 همراه مي باشند.theتعريف 

 مثال:
 .I saw him in the street.او را در خيابان ديدم

 به كار مي روند.theولي اگر كلمات بالا با اسم همراه باشند، بدون حرف تعريف 
 مثال:

 .He was going to Hafez Street yesterday.او ديروز داشت به سمت خيابان حافظ مي رفت
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 همراه است.theاسامي شهرها و مكان هاي زير با 
 the Hague شهر لاههthe Mallمكاني در لندن

 the High Streetخيابان در لندن the Strandمكاني در لندن

 به كار نمي رود:theموارديكه حرف تعريف 
با اسامي خاص به كار برده نمي شود.

 مثال:
 .John is an intelligent student .جان دانش آموز باهوشي است

 به كار نمي رود.theوقتي به طور اعم از اسمي ياد شود، حرف تعريف 
 مثال:

 .Bread is one of the Man’s main needs .نان يكي از احتياجات اصلي بشر است

 theاسامي مكان ها در صورتي كه در معني و منظور اصلي و عام خود به كار روند، حرف تعريف معين نمي گيرند، ولي در غير حالت فوق با 
همراه هستند.

 مثال:
هر روز به مدرسه مي روم. /منظور براي درس 

 .I go to school every dayخواندن و كسب علم/

او ديروزبراي ديدن معلم پسرش به مدرسه رفت. 
/منظور ديدن معلم است و نه درس خواندن/

He went to the school to see his 
son’s teacher yesterday. 

 /دادگاه/ از قانون فوق پيروي مي كنند.court /خانه/، home /كليسا/، church /بازار/، market /زندان/، prisonكلماتي مانند 
 به معني كشور باشد، حرف تعريف معين نمي گيرد، ولي در صورتي كه به معني حومة شهر يا ييلاق باشد، استعمال countryدر صورتي كه 

the.ضروري است 
 .Most people like living in the country .غالب مردم دوست دارند در خارج شهر زندگي كنند

 نمي گيرند.theايام هفته، نام ماه ها و عيدها حرف تعريف 
 مثال:

Friday جمعه December ماه دسامبر Easter عيد پاك

 به كار نمي رود.theباحواس پنجگانه حرف تعريف 
 مثال:

 .Hearing in the old people is weaker than smelling .در اشخاص مسن حس شنوايي، ضعيف تر از حس بويايي است
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 :Simple Present Tenseزمان حال ساده 
Formation : طرز تشكيل:

Affirmative Form : شكل مثبت:

 / + فاعلto/مصدر بدون 
  مصدر را حذف مي كنيم و فعل را براي فاعل هاي مختلف صرف مي نماييم.toبراي ساختن زمان حال ساده در انگليسي 

 مثال:
to workكار كردن

مفردجمع
 .I work كار مي كنم. .We work كار مي كنيم.

 .You work كار مي كني. .You work كار مي كنيد.

 .He works كار مي كند. /مذكر/

 .She works كار مي كند. /مؤنث/ .They work كار مي كنند.

 .It works كار مي كند. /غير انسان/

 يا نام مربوط به يك انسان، it ،she ،heنكته: بايد توجه داشته باشيم كه در زمان حال ساده اگر فاعل سوم شخص مفرد باشد يعني فاعل 
 مي گيرد. اگر فاعل سوم es  ختم شودz ،x ،o ،ch،sh،s مي گيرد و اگر فعل به يكي از حروف sيك حيوان يا يك شئي باشد فعل آن جمله 

 تبديل مي شود ولي ies به y نباشد، حرف a ،e ،i ،o ،u حرف صدا داري مانند y ختم شود، چنانچه قبل از yشخص مفرد باشد و فعل به 
 مي گيرد.s   حرف صدا داري وجود داشته باشد آن فعل فقطyاگر قبل از 

 مثال:
 .She plays .او بازي مي كند

 .Mary tries .مري تلاش مي كند

 مي گيرد و آن هم فقط در جملات مثبت، در صورتيكه جمله منفي و يا سؤالي باشد es و يا s  فعل سوم شخص مفرد در زمان حال ساده
 استفاده نمي گردد.es يا sهرگز از 

 مثال:
 .He plays ping pong beautifully .او به زيبايي پينگ پنگ بازي مي كند

 .He doesn’t play ping pong beautifully .او به زيبايي پينگ پنگ بازي نمي كند

 ?Does he play ping pong beautifullyآيا او به زيبايي پينگ پنگ بازي مي كند؟

 و بعد از سوم am تبديل به  I  /بودن/ در زمان حال ساده بعد ازbe مي شود و فعل has  بعد از سوم شخص مفرد تبديل بهhaveفعل 
 مي شود.are تبديل به we ،you  ،they و بعد از isشخص مفردتبديل به 
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 نمي   s، حرف ought to ،dare ،need ،shall ،should ،may ،might ،will ،would ،can ،could ،must ،have to  افعال كمكي
 نمي گيرد.sگيرند و فعل بعد از آنها نيز 

 مثال:
 .He may come late to the party.او ممكن است دير به ميهماني بييد

 .She can swim very well.او ميتواند خيلي خوب شنا كند

 .Mary will come to the party tomorrow night .شب خواهد آمد  مري به ميهماني فردا

 :Question & Negative Form:شكل سوالي و منفي

 را در ابتداي جمله قبل از فاعل قرار مي دهيم . بدين ترتيب كه از does و do  حال ساده دو فعل كمكي براي سؤالي كردن جملات زمان
does براي سوم شخص مفرد و براي ساير ضماير از do.استفاده مي شود 

 براي سوم does استفاده مي گردد بدين ترتيب كه از not با كمك كلمة does و doبراي منفي كردن زمان حال ساده از دو فعل كمكي 
 استفاده مي گردد.doشخص مفرد و براي ساير ضماير از 

 مثال:
 .I readمن مي خوانم. /شكل مثبت/

 .I don’t readمن نمي خوانم. /شكل منفي/

 ?Do I readآيا من مي خوانم؟ /شكل سؤالي/

 “ سوم شخص در حالت سؤالي و منفي حذف مي گردد.sنكته:”
 مثال:

 .He comes او مي آيد. /مثبت/

 ?Does he come آيا او مي آيد؟ /سؤالي/

 .No, he doesn’t come نه، او نمي آيد. /منفي/

:موارد كاربرد زمان حال ساده

 زمان حال ساده براي بيان اعمالي كه هميشه تكرار مي شوند و به صورت عادت در آمده باشند به كار مي رود.
 مثال:

 .I go to school everyday.من هر روز به مدرسه مي روم

 .She gets up early every morning .او هر روز زود از خواب بيدار مي شود
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براي بيان حقيقتي كه عموميت داشته باشد.

 مثال:
 .The earth goes round the sun .زمين به دور خورشيد مي گردد

 .Snow melts in spring .در بهار برف آب مي شود

 براي بيان انجام عملي كه در آيندة نزديك صورت گيرد مشروط بر آن كه قيد زمان آينده حتماً در جمله ذكر گردد.
 مثال:

 .He comes here tomorrow.او فردا به اينجا مي آيد

 .I talk to him tonight .من امشب با او صحبت مي كنم

 نويسندگان مطبوعات براي مهم و با ارزش جلوه دادن موضوعات، عناوين روزنامه ها را به زمان حال ساده بيان مي كنند.
 مثال:

 .Italian Army withdrawsارتش ايتاليا عقب نشيني مي كند. /عقب نشيني كرد./

 در often ،usually ،generally ،sometimes ،never ،seldom ،rarely ،always ،freuentlyنكته: اگر يكي از قيدهاي تكرار مانند 
 جمله وجود داشته باشد فعل آن جمله معمو لاً حال ساده است.

 محل قرار گرفتن قيدهاي تكرار د ر جملات انگليسي بعد از فعل كمكي و قبل از فعل اصلي مي باشد.
 مثال:

 .He often comes here alone.او اغلب تنها به اينجا مي آيد

 .She doesn’t usually come late.او معمولاً دير نمي آيد

 .He always speaks English in the classroom .او هميشه در كلاس انگليسي صحبت مي كند

 ?Does he always speak English in the classroom آيا او هميشه در كلاس انگليسي صحبت مي كند؟
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 : Present continuous Tense يزمان حال استمرار

 Formation : طرز تشكيل:
Affirmative Form : شكل مثبت:

ing + فعل +am/are/isفاعل + 
علامت فارسي اين زمان در فارسي داشتن، مشغول بودن، يا در حال بودن مي باشد. اين زمان در انگليسي با به كار بردن زمان حال كمكي 

to be يعني يكي از سه فعل am ،is ،are و افزودن ing.به آخر فعل اصلي تشكيل مي شود  
 مثال:

to workكار كردن 

مفردجمع
 .I am working مشغول كار كردن هستم. .We are working مشغول كار كردن هستيم.

 .You are working مشغول كار كردن هستي. .You are working مشغول كار كردن هستيد.

 .He is working مشغول كار كردن است./مذكر/

 .She is working مشغول كار كردن است. /مؤنث/ .They are working مشغول كار كردن هستند.

 .It is workingمشغول كار كردن است. /غير انسان/

 مثال:

 He is writing a composition for the است. /شكل مثبت/  او عجالتاً در حال نوشتن انشاء
time being. 

 .We are working in the garden now ما اكنون در حال كار كردن در باغ هستيم. /شكل مثبت/

 I am walking in the park at thisمن هم اكنون در حال قدم زدن در پارك هستم. /شكل مثبت/
time. 

 .I am reading a book now اكنون در حال خواندن كتاب مي باشم. /شكل مثبت/

 He is listening to the radio at در حال حاضر به راديو گوش مي دهد. /شكل مثبت/
present. 
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 :Question Form: شكل سوالي

ing +فعل+ فاعل + Am/Are/Is

 را با فاعل جمله عوض مي كنيم.are، و يا am ،isبراي سؤالي نمودن اين زمان جاي 
 مثال:

 ?Is he writing a composition for the time being آيا او عجالتاً در حال نوشتنانشاء است؟ /شكل سؤالي/

 ?Are we working in the garden now آيا اكنون ما در حال كار كردن در باغ هستيم؟ /شكل سؤالي/

 ?Am I walking in the park at this time آيا من هم اكنون در حال قدم زدن هستم؟ /شكل سؤالي/

 ?Am I reading a book nowآيا اكنون در حال خواندن كتاب مي باشم؟ /شكل سؤالي/

 ?Is he listening to the radio at present آيا در حال حاضر به راديو گوش مي دهد؟ /شكل سؤالي/

 :Negative Formشكل منفي :

ing فعل + am/are/is+not+ فاعل
 را بعد از آنها قرار مي دهيم.not را منفي مي نماييم، به عبارت ديگر كلمة are، و يا am ،isبراي منفي نمودن اين زمان فعل 

 مثال:
 .He is not/isn’t writing a composition for the time being او عجالتاً در حال نوشتن انشاء نيست. /شكل منفي/

 .We are not/aren’t working in the garden now ما اكنون در حال كار كردن در باغ نيستيم. /شكل منفي/

 .I am not walking/I’m not walking in the park at this time من هم اكنون در حال قدم زدن در پارك نيستم. /شكل منفي/

 .I am not reading/I’m not reading a book now اكنون در حال خواندن كتاب نمي باشم. /شكل منفي/

He is not listening to the radio at present. منفي/  در حال حاضر به راديو گوش نمي دهد. /شكل
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 :Negative Question Formشكل سوالي منفي :

ing + فعل + not + فاعل + Am/Are/Is

 مثال:

 ?Is he not writing a composition for the time being آيا او عجالتاً در حال نوشتن انشاء نيست؟ /شكل سؤالي منفي/

 ?Are we not working in the garden now آيا ما اكنون در حال كار كردن در باغ نيستيم؟ /شكل سؤالي منفي/

 ?Am I not walking in the park at this time آيا من هم اكنون در حال قدم زدن در پارك نيستم؟ /شكل سؤالي منفي/

 ?Am I not reading a book nowآيا اكنون در حال خواندن كتاب نمي باشم؟ /شكل سؤالي منفي/

 ?Is he not listening to the radio at present آيا در حال حاضر به راديو گوش نمي دهد؟ /شكل سؤالي منفي/

 :Negative Question Contraction Form:شكل سوالي منفي به شكل كوتاه /مخفف/

Aren’t/Isn’t+ فاعل+ ingفعل  
 مثال:

 ?Isn’t he writing a composition for the time being آيا او عجالتاً در حال نوشتن انشاء نيست؟ /شكل سؤالي منفي كوتاه/

Aren’t we working in the garden now? آيا ما اكنون در حال كار كردن در باغ نيستيم؟ /شكل سؤالي منفي كوتاه/

Am I not walking in the park at this time? or آيا من هم اكنون در حال قدم زدن در پارك نيستم؟ /شكل سؤالي منفي كامل/

 ?Aren’t I walking in the park at this time آيا من هم اكنون در حال قدم زدن در پارك نيستم؟ /شكل سؤالي منفي كوتاه/
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 :Usage: موارد كاربرد زمان حال استمراري

 براي بيان عملي كه در زمان حاضر در جريان است و ادامه دارد.
 مثال:

 .The boys are playing at this momentمثبت/  در اين لحظه پسرها در حال بازي كردن هستند. /شكل

 براي بيان عملي كه ممكن است در آيندة نزديك انجام پذيرد. بايد توجه داشت كه در اين حالت ذكر زمان ضروري است.
 مثال:

 .What are you doing tomorrow morningسؤالي/  فردا صبح مشغول چه كاري خواهي بود؟ /شكل

 /قصد داشتن/ استفاده نماييم.to be going toدر اين حالت بهتر است از عبارت 
 مثال:

 .He is going to go to Shiraz tomorrowاو فردا به شيراز خواهد رفت. /شكل مثبت/

  از جملة فوق حذف و به صورت زير نوشته شود.to goبهتر است كه فعل 
 مثال:

 .He is going to Shiraz tomorrow او فردا به شيراز خواهد رفت. /جملة مثبت/
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 :Simple Past Tense زمان گذشته ساده 

Formation : طرز تشكيل: 

Affirmative Form : شكل مثبت:

زمان گذشته فعل + فاعل
  را به آخر فعل بيافزاييم و اگر فعل بي قاعده باشد مي با يست گذشته آن را ياد بگيريم.edبراي ساختن زمان گذشته ساده كافيست 

 مثال:
حال گذشته حال گذشته
saw see worked work

 to workكار كردن

مفردجمع
 .I worked كار كردم. .We worked كار كرديم.

 .You worked كار كردي. .You worked كار كرديد.

 .He worked كار كرد. /مذكر/

 .She worked كار كرد. /مؤنث/ .They worked كار كردند.

It worked.كار كرد. /غير انسان/

 to seeديدن

مفردجمع
 .I saw ديدم. .We saw ديديم.

 .You saw ديدي. .You saw ديديد.

 .He saw ديد. /مذكر/

 .She saw ديد. /مؤنث/ .They saw ديدند.

 .It saw ديد. /غير انسان/
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 :Question & Negative Form :شكل سؤالي و منفي

 را در ابتداي جمله قبل از did استفاده مي كنيم. بدينصورت كه فعل كمكي did يعني to doبراي سؤالي نمودن اين زمان از گذشته فعل 
 بر مي گردد.simple form of the verb فعل  فاعل قرار داده و بايد توجه داشت كه زمان فعل اصلي همواره به شكل ساده

بعد از آن استفاده مي گردد و زمان فعل اصلي هماننند حالت سوالي به شكل  not و كلمه didبراي منفي نمودن اين زمان از فعل كمكي 
ساده فعل مورد استفاده قرار گيرد.

 مثال:
 .He washed all the dishes yesterday او تمام ظرف ها را ديروز شست. /مثبت/

 .Did he wash all the dishes yesterday آيا او تمام ظرف ها را ديروز شست؟ /سؤالي/

 .He didn’t wash all the dishes yesterday او تمام ظرف ها را ديروز نشست. /منفي/

 .I saw him yesterdayديروز او را ديدم. /مثبت/

 .Did you see him yesterdayآيا ديروز او را ديدي؟ /سؤالي/

 .I didn’t see him yesterdayديروزاو را نديدم. /منفي/

 :موارد كاربرد زمان گذشته ساده

 براي بيان عملي كه در وقت معيني در زمان گذشته انجام شده باشد.
 مثال:

 .I saw him two days agoدو روز قبل او را ديدم.

 .I went to cinema last nightشب گذشته به سينما رفتم.

 .He married two months agoاو دو ماه قبل ازدواج كرد.

 براي بيان عملي كه در گذشته تكرار شده باشد و بر عادت يا صفتي دلالت نمايد.
 مثال:

در عصر حجر بشر از سلاح هايي كه از سنگ 
چخماق ساخته شده بود استفاده مي كرد.

In the stone age man used weapons 
made of flint. 

ago:
ago.به معني قبل يا پيش مي باشد و در جملات گذشته ساده به كار مي رود و هميشه بعد از قيد زمان قرار مي گيرد  

 مثال:
 .He came here two months ago دو ماه قبل او به اينجا آمد.
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:Past Continuous Tenseزمان گذشته استمراري 

Formation : طرز تشكيل:

Affirmative Form : شكل مثبت:

ing + فعل + was/were + فاعل

 اضافه مي ing را صرف مي كنيم و به آخر زمان حال فعل اصلي مورد نظر to beبراي ساختن زمان گذشته استمراري، زمان گذشته فعل 
كنيم.

 مثال:
to walkقدم زدن

مفردجمع
مشغول قدم زدن 

بوديم.
We were walking. مشغول قدم زدن

بودم.
I was walking. 

مشغول قدم زدن 
بوديد.

You were 
walking. 

مشغول قدم زدن 
بودي.

You were 
walking. 

مشغول قدم زدن بود. 
/مذكر/

He was walking. 

مشغول قدم زدن 
بودند.

They were 
walking. 

مشغول قدم زدن بود. 
/مؤنث/

She was walking. 

مشغول قدم زدن بود. 
/غير انسان/

It was walking. 
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:موارد كاربرد زمان گذشته استمراري

 براي بيان عملي كه در گذشته تكرار مي شده است.
 مثال:

 .He was always advising me to study .او هميشه به من نصيحت مي كرد كه درس بخوانم

 .He was working all day long yesterday .او تمام مدت ديروز را مشغول كار كردن بود

 براي بيان عملي كه در زمان گذشته هنگام وقوع عمل ديگر ادامه داشته است.
 مثال:

 .I saw him when I was walking in the streetوقتيكه در خيابان قدم مي زدم، او را ديدم.

 .They were living in England when the war began وقتيكه جنگ شروع شد آنها در انگلستان زندگي مي كردند.

 :Question & Negative Form:شكل سوالي و منفي

 از كلمه were و was را با فاعل جمله عوض مي كنيم و براي منفي نمودن آن بعد از were و wasبراي سوالي نمودن اين زمان جاي 
not.استفاده مي كنيم 

 .He was writingاو در حال نوشتن بود. /مثبت/

 .Was he writingآيا او در حال نوشتن بود؟ /سؤالي/

 .He was not writingاو در حال نوشتن نبود. /منفي/
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:Simple Future Tenseزمان آينده ساده 

 Formationطرز تشكيل: 
 Affirmative Formشكل مثبت: 

شكل ساده فعل + shall/will +فاعل

 يا همان to را بلا فاصله بعد از فاعل به كار برده و سپس مصدر بدون will و shallبراي ساختن زمان آينده ساده مي بايست افعال كمكي 
 سوم شخص مفرد زمان حال ساده هنگامي s/ را بعد از آن به كار بريم. بايد توجه داشت كه simple form of the verbشكل سادة فعل /

 كه به زمان آينده تبديل مي گردد حذف مي گردد.
 استفاده مي will براي اول شخص مفرد و اول شخص جمع استفاده شده و براي ساير ضماير از فعل كمكي shallنكته: از فعل كمكي 

گردد.
 مثال:

to workكاركردن

مفردجمع
 .I shall work كار خواهم كرد. .We shall work كار خواهيم كرد.

 .You will work كار خواهي كرد. .You will work كار خواهيد كرد.

He will work. كار خواهد كرد. /مذكر/

 .She will work كار خواهد كرد. /مؤنث/ .They will work كار خواهند كرد.

 .It will work كار خواهد كرد. /غير انسان/

 :Question & Negative Form :شكل سؤالي و منفي

شكل سؤالي و منفي:
 و يا will از افعال كمكي هستند خودشان جمله ر اتغيير مي دهند. يعني براي سؤالي نمودن آن كافيست جاي shall و willنكته: چون 

shall را با فاعل جمله عوض نماييم و برايمنفي نمودن بعد از will و يا shall كلمة not.را قرار دهيم 
 مثال:

 .I will teach himبه او درس خواهم داد. /مثبت/

 ?Will you teach himآيا به او درس خواهي داد؟ /سؤالي/

 .I will not teach himبه او درس نخواهم داد. /منفي/

will و shall مانند ساير افعال كمكي با not.خلاصه مي شوند 
will not = won’t 

shall not = shan’t 
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 در زمان آيندة ساده:will و shallفرق 
  در اشخاص مختلف، منظور و مقاصد مختلفي را بيان مي كند لازم است مختصري در اين مورد بحث شود.will و shallچون كاربرد 

will در اول شخص به جاي shall.مفهوم قصد و قول يا تمايل را مي رساند ، 
 مثال:

 .I will do it for youقول مي دهم اين كار را براي شما انجام دهم.

 استفاده مي شود.willدر موقع سؤال، در دوم شخص، در صورتي كه منظور گوينده درخواست و تقاضا باشد از 
 مثال:

 ?Will you open the doorآيا ممكن است در را بازكنيد؟

 ولي اگر صرفاً آيندة سؤالي معمولي مورد نظر باشد، جملة فوق به صورت زير خواهد بود.

 ?Shall you open the doorآيا در را باز خواهي كرد؟

 در حالت منفي و سؤالي، بيان تهديد يا قول است كه گوينده در مورد مخاطب خود به كار مي will به جاي shallدر دوم شخص، استفادة 
برد.

 مثال:
 .You shall not do itاين كار را نخواهي كرد.

  در سوم شخص مفرد و جمع بيانگر تهديد يا قولي است كه گوينده در مورد سوم شخص مخاطب خود به كار مي برد.shallاستعمال 

اين مسأله را حل خواهد كرد /چه راضي باشد 
چه ناراضي/.

He shall solve this problem. 

  را در دوم شخص، براي بيان اطلاع از ميل مخاطب و در ضمن براي اداي عبارات مؤدبانه به كار مي برند.will youعبارت سؤالي 

 ?Will you clean the blackboard ممكن است تخته سياه را پاك كنيد؟

 /اجازه مي دهيد/ است.let us / let’s معادل  shall weاصطلاح 
 ?Shall we begin the play اجازه مي دهيد بازي را آغاز كنيم؟
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 :Usage of Simple Future Tense:موارد كاربرد زمان آينده ساده

موارد كاربرد زمان آينده ساده:
 براي بيان كارهايي كه در زمان معيني در آينده احتمال وقوع دارد /ممكن است انجام گيرد يا نگيرد/.

 We shall take a trip to Shiraz next هفتة آينده سفري به شيراز خواهيم داشت.
week. 

 به كار مي برند.  را براي تمام اشخاصwillدر انگليسي آمريكايي، امروزه معمولاً 
 بوده و be able to كه مترادف آن can آنها استفاده مي شود. مثلاً  افعال ناقص در زمان آينده كاربرد ندارند و به جاي آنها از افعال مترادف

 در آينده به صورت زير به كار مي رود.
 مثال:

 I shall be able to buy the car next ماه آينده مي توانم آن ماشين را بخرم.
month. 
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 :Definite Futureآينده قطعي 

 اين زمان ساخته مي شود.to be going toبا استفاده از عبارت 
 مثال:

to buyخريدن

مفردجمع
 .I am going to buy قصد دارم بخرم. .we are going to buy قصد داريم بخريم.

 .you are going to buy قصد داري بخري. .you are going to buy قصد داريد بخريد.

 .he is going to buy قصد دارد بخرد. /مذكر/

 .she is going to buy قصد دارد بخرد. /مؤنث/ .they are going to buy قصد دارند بخرند.

 .it is going to buy قصد دارد بخرد. /غير انسان/

 :Usage of be going to in Future Tense:در زمان آينده be going to موارد كاربرد

 در زمان آينده:be going toموارد كاربرد 
  براي بيان كاري كه در آينده نزديك و يا دور كه با قصد و تصميم و اراده همراه باشد استفاده مي شود.be going toاز عبارت 

 مثال:
قصد دارم آنها را به شام دعوت كنم. /عمل 

قطعي است./
I am going to invite them to dinner. 
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 :Question & Negative Form :شكل سؤالي و منفي

:be going toسؤالي و منفي كردن عبارت 
 مثال:

 .She is going to make a dress او تصميم دارد يك پيراهن بدوزد. /مثبت/

 .Is she going to make a dress آيا او تصميم دارد يك پيراهن بدوزد؟ /سؤالي/

 .She is not going to make a dress او تصميم ندارد يك پيراهن بدوزد. /منفي/

 استفاده نمي گردد بلكه به جاي آن از زمان come و go كه نقش نقش زمان آينده را بازي مي كند از دو فعل be going toبعد ازعبارت 
 حال استمراري با قيد زمان آينده مشخص استفاده مي شود.

 .He is going to come tomorrow به عنون مثال به جاي جملة:

 .He is coming tomorrowبهتر است بگوييم:

 .He is going to go there next weekو به جاي جملة:

 .He is going there next weekبهتر است بگوييم:

 مي تواند در زمان گذشته نيز مورد استفاده قرار گيرد و آن زماني است كه در گذشته قصد انجام كاري بوده ولي be going toعبارت 
انجام نشده باشد.
 مثال:

ديروز مي خواستند تنيس بازي كنند ولي 
باران باريد.

They were going to play tennis 
yesterday, but it rained. 

قصد داشتم حقيقت را به شما بگويم ولي او 
اجازه نداد.

I was going to tell you the truth, but 
he didn’t let me. 

، /انتخاب كردن/ expect، /انتظار داشتن/ promise، /قول دادن/ intend، /قصد داشتن/ want، /خواستن/ hopeافعال /اميدوار بودن/ 
choose /دوست داشتن/ ،like /منظور داشتن/ ،mean.و چند فعل ديگر به جاي آينده، در زمان حال ساده به كار برده مي شوند ، 

 مثال:
 He hopes to visit Europe next اميدوار است تابستان آينده اروپا را ببيند.

summer. 
قصد دارم تحصيلاتم را در كمبريج ادامه 

دهم.
I intend to go on my studies in 
Cambridge. 
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:Simple Future in the Past Tense  زمان آينده در گذشته ساده

 Formationطرز تشكيل: 
 Affirmative Formشكل مثبت: 

 + فاعلshould/wouldشكل سادة فعل + 

 استفاده مي شود.would و در بقية اشخاص از فعل كمكي shouldدر اول شخص مفرد و جمع از فعل كمكي 
 مثال:

to studyمطالعه كردن

مفردجمع
 .I should study مطالعه خواهم كرد. .We should study مطالعه خواهيم كرد.

 .You would study مطالعه خواهي كرد. .You would study مطالعه خواهيد كرد.

 .He would study مطالعه خواهد كرد. /مذكر/

 .She would study مطالعه خواهد كرد. /مؤنث/ .They would study مطالعه خواهند كرد.

مطالعه خواهد كرد. /غير 
انسان/

It would study. 

 :Question & Negative Form:شكل سوالي و منفي

شكل سوالي و منفي:
 مثال:

 .He would study/جمله مثبت/

 ?Would he study/جمله سوالي/

 .He would not /wouldn’t/ study/جمله منفي/

 :Usage of Simple Future in the Past Tense: موارد كاربرد زمان آينده در گذشته

موارد كاربرد زمان آينده در گذشته :
بطور كلي موارد استفاده آينده در گذشته در جملات نقل قول غير مستقيم و تطابق زمان هاست. موارد كاربرد اين زمان به شرح زير مي 

باشد.
براي بيان كارهايي كه در زمان گذشته، فعل آن مربوط به آينده مي شود ولي اكنون كه در بارة آن دوباره صحبت مي شود، زمان آن سپري 

شده است.
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 .I thought that I should succeed in my exams تصور مي كردم كه در امتحانات موفق خواهم شد.

 نسبت به آن به صورت آينده بيان گرديده است. به عبارت ديگر ، مطابقت succeed در زمان گذشته صورت گرفته و فعل thoughtفعل 
 استفاده شود.should از shallزماني باعث شده است كه به جاي 

 نكته: غالباً فعل زمان گذشته به زمان آينده در گذشته همراه است.
 در جملات شرطي اگر قسمت شرط گذشته ساده باشد، جواب جمله شرط به صورت آينده در گذشته است.

 مثال:
 .If I had some money, I should buy this book اگر پولي داشتم اين كتاب را مي خريدم.

در جملات نقل قول غير مستقيم كاربرد دارد؛ به اين معني كه وقتي فعل ناقل به زمان گذشته باشد، فعل آينده ، به صورت آينده در گذشته 
بيان مي شود.

 مثال:
 .He said, “I shall see him tomorrow/جملة مستقيم/

 .He said that he would see him the next day/جملة غير مستقيم/
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 Adjective and key points about itصفت و نكات ضروري در بارة آن: 
:Adjective صفت

 صفت كلمه اي است كه حالت و چگونگي اسم را بيان مي دارد و به عبارت ديگر معني اسم را كامل ترمي كند.
 مثال:

a kind nurse پرستاري مهربان

 تقسيمات: از نظر طرز قرار گرفتن صفات، آنها را به دو دسته تقسيم مي كنند:

 :Attributive Adjectives :صفات مستقيم

  :predicative Adjectives:صفات غير مستقيم يا خبري 

 :Attributive Adjectives :صفات مستقيم 

صفات مستقيم:
 اگر صفتي قبل از موصوف /كلمة وصف شده يا اسم / قرار گرفته باشد، در اين صورت صفت مستقيم است.

 مثال:
an exciting movie فيلم سينمايي مهيج

بايد توجه داشت كه در اين حالت صفت بر عكس زبان فارسي است. در انگليسي صفت مستقيم قبل از اسم مي آيد، حال آنكه در زبان 
فارسي صفت، بعد از اسم قرار مي گيرد.

 نكته : صفات در انگليسي همواره يك شكل دارند و با اسامي مفرد و جمع، مذكر و مؤنث به يك صورت به كارمي روند.
 مثال:

 an intelligent student دانش آموز باهوش

 intelligent students دانش آموزان باهوش

 a strong man مرد قوي

 strong men مردان قوي
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 these نسبت به قانون فوق مستثني هستند و با اسامي جمع به صورت that و thisبايد به اين نكته توجه داشت كه صفات اشارة نكته : 
 به كار برده مي شوند.thoseو 

 this camera اين دوربين

 these cameras اين دوربين ها

 that car آن ماشين

 those cars آن ماشين ها

 نكته : صفات زير فقط به صورت مستقيم به كار برده مي شوند.

inner داخلي

outer بيروني

olden قديمي

former پيشين، قبلي

 مثال:
an outer skin پوستة خارجي

in olden times در زمان هاي قديم
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:Predicative Adjectivesصفات غير مستقيم يا خبري 
 دارند قرار گيرد، to be كه مفهوم feel ،appear ،seem ،look ،taste ،become ،smell و افعالي نظير to beهر گاه صفت بعد از فعل 

 كار برد صفت به صورت غير مستقم خواهد بود.
 مثال:

The man looks happy .آن مرد خوشحال به نظر مي رسد

Mary is pretty .مري زيبا است

نكته : برخي از صفات همواره به صورت صفت خبري /غير مستقيم/ به كار مي روند و قبل از اسم قرار نمي گيرند. تعدادي از اين صفات 
عبارتند از:

afraidترسيده

asleepخوابيده

awakeبيدار

aliveزنده

aloneتنها

unableناتوان

ashamedشرمنده

awareآگاه

gladخوشحال

awayدور

contentراضي

mindfulمتفكر

 مثال:
The girl is afraid of the dog.آن دختر از سگ مي ترسد

برخي افراد قادر نيستند مشكلاتشان را 
.خود حل نمايند

Some people are unable to solve their 
problems themselves
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مطالب مفيد و ضروري در مورد صفات: 

، كه ااز زمرة صفات شمارشي /عددي/ محسوب مي شوند، در صورت مفرد بودن، حرف million ،thousand ،hundredپيش از اعداد 
 معمول تر است.a نيز استفاده مي شود ولي كاربرد one از a واقع مي شود. گاهي به جاي aتعريف 

 مثال:
a hundred يكصد

a thousand يكهزار

 ، استفاده شود.oneدر صورتيكه اعداد فوق با ساير ارقام همراه باشند، بهتر است قبل از آنها از 
 مثال:

one hundred and fifty يكصد و پنجاه

one thousand and five hundred يكهزار و پانصد

 ، به صورت اعداد معين جمع بسته نمي شوند.thousand ،hundredاعداد 
 مثال:

seven hundred هفتصد

nine thousand نه هزار

 ولي اگر منظور، بيان حدود تقريبي يا گروه و تعداد زياد باشد، مي توان آنها را جمع بست.
مثال

hundreds صدها /تقريبي/

thousands هزاران /تقريبي/

 مثال:
 Thousands of the workers protested against their how wages .هزاران كارگر به دستمزد كم خود اعتراض كردند

 ، جمع بسته مي شود، ولي اگر وظيفة وصفي داشته باشد، نمي توان آن را جمع بست، مگر اينكه بعد از millionصفت شمارشي /عددي/ 
 آن عبارتي با حرف اضافه قرار گيرد، كه در چنين حالتي، بصورت جمع بيان مي شود.

 مثال:
two millions دو ميليون

three million people سه ميليون نفر

nine millions of dollars نه ميليون دلار

 اعداد اصلي بصورت جمع به كار نمي روند، مگر اينكه منظور از بيان آنها در گروه هاي متساوي باشد.

 The members of the club discussed in tens and fifteens .مي كردند اعضاي باشگاه در گروه هاي ده تايي و پانزده تايي بحث
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:Ordinal Numbersاعداد ترتيبي 
 اضافه كنند.thبراي ساختن اعداد ترتيبي از اعداد اصلي كافي است كه به آخر اعداد اصلي 

 استثناء مي باشند.third ،second ،firstبراين قاعده كلمات 
 مثال:

the tenth edition چاپ دهم

 را بعد از ارقام قرار مي دهند.thاگر بخواهند اعداد ترتيبي را به اختصار و با ارقام بنويسند، علامت عدد ترتيبي يعني 
 مثال:

first = 1st اول، نخستين

second = 2nd دوم، دومين

third = 3rd سوم، سومين

ninth = 9th نهم، نهمين

tenth = 10th دهم، دهمين

twenty first = 21st بيست و يكم، بيست و يكمين

thirty fifth = 35th سي و پنجم، سي و پنجمين

 گويند.odd، و اعداد فرد را even، اعداد زوج را round figure، اعداد كامل را unitدر انگليسي اعداد كمتر از ده را، 
  ، قبل از آخرين عدد قرار مي گيرد.andهنگام خواندن و نوشتن اعداد اصلي و ترتيبي چند رقمي، كلمة ربط 

 مثال:
four thousand two hundred and seventy fifth=4275th چهار هزار و دويست و هفتاد و پنجم

در كسر متعارفي صورت، هميشه عدد اصلي و مخرج عدد ترتيبي است. بايد به اين نكته توجه داشت ، در صورتيكه صورت، عدد يك باشد، 
 مخرج هميشه مفرد، ولي اگر صورت بيش از يك باشد، مخرج هميشه بصورت جمع است.

 مثال:
one fifth = 1/5 يك پنجم

two sevenths = 2/7 دو هفتم

 استفاده مي گردد.theقبل از اعداد ترتيبي از حرف تعريف 
 مثال:

the first student اولين دانش آموز
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، به معني بارها ، بعد از عدد اصلي قرار داده مي شود.timesبراي ساختن اعداد تكرار كننده ، كلمة 

 مثال:
once يك بار

twice دو بار

three times سه بار

four times چهار بار

several times چندين بار

، از قاعدة فوق مستثني هستند.twice و onceكلمات 
 صفات اشاره معمولاً قبل از صفات ديگر واقع مي شوند.

 مثال:
those sweet red berries آن توت هاي سرخ و شيرين

the two clever students آن دو دانش آموز زرنگ

 ولي در برخي تركيبات اين مورد رعايت نمي شود.
 مثال:

all the books همة كتاب ها

half a minute نيم دقيقه

 صفت ملكي قبل از ساير صفات قرار مي گيرد.
 مثال:

his new red coat كت جديد قرمزش

 صفت هاي عددي، كمي و توصيفي /اندازه، رنگ، مليت، جنس/، بعد از صفات ملكي قرار مي گيرند.
 مثال:

her old small black Turkish cotton skirt دامن قديمي كوچك مشكي تركيه اي نخي او

our ten new booksده كتاب جديد ما

his many strange storiesداستان هاي متعدد و عجيب او

 ، صفات به كار رفته به ترتيب، ملكي، وصفي، اندازه /كيفيت/، رنگ و مليت بوده و در انتها اسم /موصوف/ قرار گرفته است.1در مثال 
البته بايد به اين مطلب توجه داشت كه نكات بالا هميشه به صورت يك اصل ثابت نيستند و بطور كلي بايد توجه داشت، صفاتي كه از نظر 

 معني و مفهوم دقيق تر و محدودترند، به اسم /موصوف/ خود نزديك تر واقع مي شوند.
 مثال:

those beautiful young girlsان دختران زيبا و جوان

a huge white stone building ساختمان سنگي سفيد و با عظمت
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 نمي باشد، مگر اينكه اين دو صفت مربوط andدر صورتيكه دو يا چند صفت با اسمي همراه باشند، لزومي به جدا كردن آنها با كلمة ربط 
به رنگ باشند.

 مثال:
a black and white television set يك دستگاه تلويزيون سياه و سفيد

a red, white and purple flower گل سرخ و سفيد و ارغواني

 بين دو صفت آخر and و نظاير اين افعال واقع شوند، حرف ربط seem ،appear ،look ،beصفات كيفي /توصيفي/ اگر بعد از افعالي نظير 
به كار مي رود.

 مثال:
 .It was cold, wet and windy.هوا سرد، باراني و طوفاني بود

بايد به اين نكته نيز توجه داشت كه اگر صفات به رفته از نظر معني توصيفي برابر باشند، صفت كوتاهتر قبل از صفتي كه از تعداد حروف 
 بيشتري تشكيل شده است يا به عبارت ديگر لفظاً بلندتر است به كار مي رود.

 مثال:
a short and interesting story داستاني كوتاه و جالب
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 صفت عالي – صفت تفضيلي – صفت مطلق –مقايسة صفات 

Comparison of Adjectives(Positive Adjective-Comparative Adjective-Superlative Adjective)

 :Comparison of Adjectivesمقايسة صفات 
 در زبان انگليسي صفات از نظر مقايسه به سه درجه تقسيم مي شوند:

 :Positive Degree  :درجة مطلق

 :Comparative Degree :درجة تفضيلي

 :Superlative Degree :درجة عالي

:Positive Adjectiveصفت مطلق 
 حالت و چگونگي اسمي رابيان و تو صيف مي كند و مي تواند به صورت مستقيم و يا غير مستقيم به كار رود.

 مثال:

a clever student دانش آموز باهوش

:Positive Degreeدرجة مطلق 
وقتي صفت مطلق را براي مقايسة دو شخص يا دو شيء /كه از نظر داشتن صفت مورد مقايسه برابر هستند/ به كار برند آن را درجة مطلق 

 گويند.Comparison of Eualityو يا اصطلاحاً مقايسة تساوي 
طرز ساختن:

 ، as + صفت + as قرار مي دهند.  asصفت مورد مقايسه را بين دو 
as  قبل از صفت وظيفة قيدي و as.بعد از صفت حالت ربط دارد 

 مثال:
He is as tall as my brother.او هم قد برادر من است

 تبديل مي شود.so، قبل از صفت به asدرصورتيكه فعل منفي باشد، غالباً 
 مثال:

 .She is not so pretty as her sister .او به زيبايي خواهرش نيست
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:Comparative Adjectiveصفت تفضيلي 

صفت تفضيلي مانند ساير صفات، حالت و چگونگي اسمي را توصيف مي كند و به صورت مستقيم و غير مستقيم به كار مي رود. علامت اين 
 صفت در زبان فارسي كلمة ”تر“ در آخر صفت مطلق است. مانند بزرگ تر، قوي تر، زرنگ تر

طرز ساختن:
 به آخر صفت مطلق مي سازند.erكلية صفات يك هجايي و غالب صفات دو هجايي را با افزودن 

stronger قوي تر clever باهوش تر taller بلند قد تر

 قبل از صفت مي سازند.moreبعضي از صفات دو هجايي و تمام صفات بيش از دو هجايي را با به كار بردن كلمة 
 مثال:

more famous معروف تر more interesting جالب تر

:Comparative Degreeدرجة تفضيلي 
 درجة تفضيلي مقايسة بين دو شخص يا دو شيء است كه يكي بر ديگري برتري دارد.

طرز ساختن:
 به معني ”از“ به كار مي رود.thanبعد از صفت تفضيلي مورد نظر كلمة 

 مثال:
 .This room is larger than that one .اين اتاق از آن يكي بزرگ تر است

 .Betty is more beautiful than her sister .بتي از خواهرش زيباتر است

:Superlative Adjectiveصفت عالي 
اين صفت نيز اسمي را توصيف كرده، به صورت مستقيم و غير مستقيم به كار مي رود. علامت اين صفت در فارسي كلمة ”ترين“ است كه 

 به آخر صفت مطلق افزوده مي شود. مانند كوچكترين، زيباترين، قديمي ترين.
طرز ساختن:

 به آخر صفت مطلق، تبديل به صفت عالي مي كنند. برخي صفات دو estكلية صفات يك هجايي و غالب صفات دو هجايي را با افزودن 
 قبل از صفت مطلق مي سازند.mostهجايي و تمام صفات بيش از دو هجايي را با به كار بردن كلمة 

 مثال:
darkest تاريك ترين most beautiful زيباترين
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:Superlative Degreeدرجة عالي  

 مقايسة بين يك شخص با چند شخص و يا يك شيء، با چند شيء است كه برتري يا كمتري موصوف را بين اشخاص يا اشياء مي رساند.
طرز ساختن:

 به كار مي رود.in و براي مكان of و بعد از صفت عالي بر حسب نياز حرف اضافة Theقبل از صفت عالي حرف تعريف 
 مثال:

 .Ali is the strongest of all/.علي قوي ترين است. /از همه قوي تر است

 .She was the most beautiful girl in the party.او زيباترين دختر ميهماني بود

 به آخر st يا r ختم شده، به صورت تفضيلي و عالي درآورند، كافي است فقط eاگر بخواهند صفت يك هجايي يا دو هجايي را كه به حرف 
آن اضافه كنند.

 مثال:
large بزرگ /صفت مطلق/larger بزرگ تر /صفت تفضيلي/largest بزرگ ترين /صفت عالي/

 اضافه est يا er تبديل كرده، سپس i را به y حرف est يا er ختم شود در موقع افزودن yهر گاه صفت يك يا دو هجايي به حرف 
مي كنند.

 مثال:
happy خوشحال /مطلق/happier خوشحال تر/تفضيلي/ happiest خوشحال ترين /عالي/

 داده نمي شود.y /خجول/ ، استثناء است؛ و تغييري در shyبرقانون فوق صفت 
 مثال:

shy /مطلق/  shyer /تفضيلي/ shyest /عالي/

 داده نمي شود.y حرف با صدايي باشد، تغييري در yاگر قبل از 
 مثال:

grey /مطلق/ greyer /تفضيلي/ greyest /عالي/

 اگر صفتي به يكي از پسوندهاي :
ed, able, ible, less, ful, al, ous, ive, ing ختم شود، در تفضيلي و عالي ، به ترتيب more و most.مي گيرد 

صفت مطلق صفت تفضيلي صفت عالي
most careful more careful  careful 
most famous more famous famous 
most wicked  more wicked  wicked  

most interesting more interesting interesting 
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 و moreبراي ساختن صفات تفضيلي و عالي از صفات دو هجايي مطلق كه بر هجاي اول تكيه دارند، بايد قبل از صفت مطلق به ترتيب 
most.به كار رود 

 مثال:
صفت مطلق صفت تفضيلي صفت عالي

most ancient more ancient ancient
 برخي از صفات دو هجايي نيز مي توانند به دو صورت، حالت تفضيلي و عالي پيدا كنند.

 مثال:
صفت مطلق صفت تفضيلي صفت عالي

uietest/most uiet uieter/more uiet uiet
 /دلپذير/pleasant /ظالم/، cruelصفاتي از اين قبيل عبارتند از: 

 تعدادي صفت در زبان انگليسي وجود دارد كه حالت تفضيلي و عالي آنها شكل مخصوصي دارد. اين صفات عبارتند از:

صفت مطلق معني صفت تفضيلي معني صفت عالي معني
best   better  خوب good

worst   worse  بد bad

worst   worse  بيمار ill

worst   worse شرور evil

most   more زياد many

most   more  زياد much

least   less  كم little 

far دور further بيشتر furthest بيشترين

 far دور farther دورتر farthest دورترين

 late دير  later ديرتر latest آخرين

 late دير  latter آخري last آخرين

uppermost   upper بالايي up 

innermost   inner  داخلي in 

outermost   outer  خارجي out 

foremost   former پيشين fore 

hindmost   hinder عقبي hind 

oldest   older پير، كهنه old 

eldest   elder پير، كهنه old 
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 صرفاً براي انسان و اعضاي خانواده به كار برده elder و eldest براي انسان و و اشياء، تواماً به كار مي روند، ولي older و oldestصفات 
مي شوند.

 مثال:
 .She is my older sister.او خواهر بزرگ من است

 My friend is older than you .دوستم بزرگتر از شماست

 به كار نمي رود.than حرف ربط elderبايد توجه داشت كه بعد از 
ضمناً صفاتي كه از زبان هاي ديگر وارد زبان انگليسي شده اند، فقط به صورت صفت تفضيلي يا مقايسة تفضيلي به كار مي روند و بعد از 

  قرار مي گيرد. اين صفات به شرح زير مي باشند:to حرف اضافة thanاين صفات به جاي حرف ربط 

prior قبلي، مقدم interior داخلي، دروني

senior بزرگ تر، ارشد /از نظر رتبه/ exterior خارجي، بيروني

 junior كوچك تر /از نظر رتبه/ major بزرگ تر

 posterior عقب تر minor كوچك تر، كهتر

 inferior پايين تر، پست تر superior عالي تر، برتر، بزرگ تر

 مثال:
 .He is junior to my friend.او پايين تر از دوست من است

 .This cloth is superior to that .اين پارچه به آن يكي برتري دارد

 افزايش يا كاهش متساوي را با فرمول زير بيان مي كنند.

the + صفت تفضيلي ….. + the + صفت تفضيلي ….. 

 مثال:
هر قدر كه بيشتر راحتي دارد، بيشتر احساس 

.خوشحالي مي كند
The more leisure he has, the 
happier he is. 

 به هم مربوط مي شوند، بيان مي شود.andافزايش يا كاهش تدريجي با دو صفت تفضيلي كه با حرف ربط 
 مثال:

 .The weather is getting colder and colder .هوا سردتر و سردتر مي شود

 قرار مي گيرد و ساختمان جمله theگاهي مقايسه ميان دو شخص يا شيء معين است. در اين صورت پيش از صفت تفضيلي، حرف تعريف 
شبيه مقايسة عالي است.

 مثال:
 .Ali is the clever of the two children .علي از دو بچه زرنگ تر است

 .He is the taller of the two boys.او از دو بچه بلند تر است
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 حذف مي شود.to به كار رود، علامت مصدري thanدر مقايسة تفضيلي وقتي مصدر پس از حرف ربط 

 مثال:
 .It is nicer to go with someone than go alone.بهتر است با كسي بروم از اين كه تنها بروم

 .It is sometimes uicker to walk than take a bus .گاهي پياده رفتن سريع تر از سوار شدن به اتوبوس شخص را به مقصد مي رساند

 حالت فاعلي دارد و در واقع، فاعل فعل پس از خود محسوب as و thanدر انگليسي دستوري و و نوشتاري ، ضمير پس از حروف ربط 
مي شود، چه فعل ذكر شود يا نشود. البته بايد به اين نكته توجه داشت كه اگر حروف ربط مذكور قبل از ضمير سوم شخص واقع شده باشد، 

 معمولاً تكرار فعل ضرورت پيدا مي كند.
 مثال:

 .He has more money than she has .او پول بييشتري از آن خانم دارد

 .I am not so clever as he is.من به با هوشي او نيستم

 اگر حروف ربط فوق الذكر قبل از اول شخص و دوم شخص به كار رفته باشند، معمولاً فعل حذف مي شود.
 مثال:

 .I am not as old as you.من هم سن شما نيستم

 .He has more time than I.او وقت بيشتري از من دارد

 معمولاً حالت مفعولي دارد.thanدر انگليسي گفتاري و محاوره اي، ضمير بعد از حرف ربط 
 مثال:

 .He has more time than me.او وقت بيشتري از من دارد

very قبل از صفت يا قيد مطلق و much.قبل از صفت يا قيد تفضيلي به كار مي رود  
 مثال:

 .I am not feeling very cold today .امروز زياد احساس سرما نمي كنم

 .I am feeling much better today.امروز حالم خيلي بهتر است

 استفاده مي شود.much از very به جاي differentتنها هنگام كاربرد كلمة 
 مثال:

 .This is not much different from that one .اين با آن يكي زياد فرق ندارد

  قبل از صفت عالي مي توان آن را به عنوان ضمير به كار برد.theبا كاربرد 
 مثال:

 .The eldest was only eight years old .بزرگ ترين /فرد/ فقط هشت ساله بود
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 استفاده از صفت به جاي اسم –استفاده از اسم به عنوان صفت 
Using nouns as modifiers/Using adjectives as nouns

:Using nouns as modifiersاستفاده از اسم به عنوان صفت 
 اسم هايي از نوع زير مي توانند وظيفة صفت را ايفا كنند:

اسم ماده و جنس:
 مثال:

a silver ring انگشتر نقره اي

اسم معني:
 مثال:

a beauty contest مسابقة زيبايي

اسم خاص:
 مثال:

a New-York weather آب و هواي نيويوركي

اسم مصدر:
a swimming pool استخر شنا

اسم عام:
a man power نيروي انساني
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 :Using adjectives as a nouns:استفاده از صفت به جاي اسم 
صفت گاهي ، مي تواند به جاي اسم قرار گرفته و وظايف آن را انجام دهد. 

 ، قبل ازصفت قرار گيرد، آن را به اسم جمع تبديل ميكند.theهر گاه حرف تعريف 
 مثال:

the brave شجاعان the old سالخوردگان

the poor فقرا the rich ثروتمندان

the young جوانان the deaf ناشنوايان

بعضي از صفات در صورت مفرد /بدون علامت جمع/ كار اسم را انجام مي دهند. پاره اي ازاين صفات عبارتند از: 
the whole ،little ،much

 مثال:
 .The whole had been invited .همه دعوت شده بودند

 بعضي از صفات نيز در صورت هاي جمع وظيفة اسم را انجام مي دهند. تعدادي از اين صفات عبارتند از:

valuables اشياء گران the ancients پيشينيان

the moderns متجددين natives بوميان

greens سبزيجات secrets رازها

eatables خوردنيها sweets and bitters شيريني ها و تلخي ها
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 Order of Adjectives before the Nounترتيب قرار گرفتن صفات قبل ازاسم: 
 بطور كلي مي توان انواع صفت را به ترتيب زير با موصوف به كار برد:

از آن جايي كه گاهي براي توصيف يك اسم، از بيش از يك صفت، استفاده مي شود، لذا  ترتيب قرار گرفتن صفات قبل ازاسم:
 فرمول زير مي تواند درطرز استفادة صحيح صفات، از نظراولويت قرار گرفتن آنها قبل از اسم ، كمك شاياني به شما نمايد.

Seuence and order of adjectives before the noun: 
4321

uality words, Words of General Description or 
Character 

Cardinal Numbers and uantity 
Words 

Ordinal 
Numbers Determiners

beautifulTwoFirstThe

8765
ColorShapeAge, TemperatureSize, Height, Length, etc
redrectangleoldbig

Noun11109
Noun-Noun Compound Material Origin or Location Participle

carpetssilkIranianhandwoven
ترتيب قرار گرفتن صفات قبل ازاسم:

4321

 كيفيت
اعداد
اصلي

اعداد 
ترتيبي

صفات - 4صفات ملكي - 3صفات اشاره - 2حرف تعريف معين و نا معين - 1تعريف كننده: شامل 
مقدار و تعداد

 زيبا
/beautiful/ 

 اولين/two/ دو
/first/ 

/The/ نشانة معرفه بودن اسم

8765
اندازه، ارتفاع، طول و غيره  سن، دما  شكل رنگ

/big/ بزرگ /old/ قديمي /rectangle/ مستطيل شكل /red/ قرمز

11109اسم
وجه وصفي منشاء و مليت جنس  يا اسم مركب–اسم 

/handwoven/ دست بافت /Iranian/ ايراني /silk/ ابريشمي /carpets/ فرش
، از شمارة يك ، شروع و به شمارة يازده ختم مي گرد؛ يعني صفت شمارة يازده ، از ساير carpetsدر صفات به كار رفته قبل از اسم ، 

صفات به موصوف نزديكتر و شمارة يك از ديگر صفات دورتر مي باشد و به عبارتي ميتوان گفت صفت هر قدر به اسم نزديك تر باشد 
 اصلي تر/ذاتي/ و هر قدر دورتر باشد فرعي تر/عارضي/ مي باشد.
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 Relations Between two Verbsروابط دو فعل: 
اگر دو فعل در يك جمله براي يك منظور به كار رود، فعل اول تابع قيد زمان است و فعل دوم به سه طريق به شرح ذيل تابع فعل اول 

است.
/ گويندgerund maker مي گيرد كه به اينگونه افعال اسم مصدر ساز /ingتعدادي افعال در زبان انگليسي وجود دارد كه فعل بعد از آنها 

 مثال:
 .He enjoys playing ping pong .او از بازي پينگ پنگ لذت مي برد

 to فعل تغيير نمي كند و فعل بعد از آنها به صورت مصدر بدون can, could, shall, should, may, mightبعد از افعال كمكي مانند 
/شكل سادة فعل/ به كار مي رود.

 مثال:
 .She can swim beautifully .او به زيبايي مي تواند شنا كند

 مي گيرد.toبه غير از افعال كمكي و افعال اسم مصدر ساز، بقية افعال را را فعل اصلي گويند كه فعل بعد از آنها 
 مثال:

 .I wanted to see her .مي خواستم او را ببينم

 به كار نمي رود.to ، استثنائاً حرف اضافة let, make, watch, see, hear, feel, seem, would rather, had betterبعد از افعال
 اضافه نمود.ing به كار مي رود و هم مي توان به فعل to، هم فعل بدون حرف see, hear, feel, watchبعد از افعال 

 مثال:
 .I heard her speak .شنيدم كه او صحبت مي كرد

 .I heard her speaking .شنيدم كه او صحبت مي كرد
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:Imperative Moodوجه امري  
 بيان عملي به صورت خواهش، تقاضا، پند و اندرز، التماس و دعا، امر واقعي است.

 فعل / استفاده شود.toبراي ساختن وجه امري كافي است از مصدر ساده فعل /مصدر بدون 
 مثال:

 .Go .برو .Write .بنويس

فعل امر واقعي در دوم شخص مفرد و جمع است.
 را قبل از مصدر ساده به كار بريم.Don’tبراي ساختن امر منفي كافي است 

 مثال:
 .Don’t go out .بيرون نرو

 در ابتداء جمله استفاده مي كنند.doبراي تأكيد در شكل امر مثبت، از 
 مثال:

 .Do try .سعي كن

 استفاده مي كنند. سپس ضمير مفعولي letچنانچه گفته شد، امر واقعي در دوم شخص است. در ساير اشخاص براي ساختن فعل امر، از فعل 
 به كار مي برند.toو بالاخره مصدر بدون 

 مثال:
 .Let me eat .بخورم .Let us eat .بخوريم

 .Eat بخور. /امر واقعي/ .Eat بخوريد. /امر واقعي/

 .Let him eat .بخورد .Let them eat .بخورند

منفي حالت فوق، به شكل زير مي باشد:
 .Let me not eat نخورم .Let him not eat .نخورد

موارد كاربرد وجه امري:
چنانچه قبلاً گفته شد، فعل امر براي بيان منظورهاي مختلف از قبيل خواهش و تقاضا، پند و اندرز، التماس و دعا، و بالاخره براي امر واقعي 

به كار مي رود.
 در آخر جملة امري will you يا shall we ،shall I در اول يا آخر جملة امري و يا اضافه كردن pleaseخواهش و تقاضا، با افزودن كلمة 

صورت مي گيرد.
 مثال:

 .Pass me some sugar, please .لطفاً قدري شكر بده

براي بيان پند و اندرز.
 مثال:

 .Don’t waste your money .پولت را هدر مكن

براي بيان التماس و يا دعا.
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 مثال:
 .Help me, God.خدايا، كمكم كن

براي بيان امر واقعي.
 .Be uiet, children.بچه ها، ساكت باشيد

 .Be active.فعال باشيد

 .Do your homework carefully.تكاليفتان را با دقت انجام دهيد
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:Agreement of Verb with Subjectمطابقت فعل با فاعل 
مطابقت فعل با فاعل: فعل همواره بايد با فاعل خود از نظر تعداد و شخص مطابقت نمايد، لذا توجه به موارد ذيل، به شناسايي اين مهم 
كمك مي نمايد. اگر فاعل مفرد باشد، فعل جمله نيز بايد مفرد باشد و چنانچه فاعل به صورت جمع باشد، فعل جمله هم بايد به صورت 

جمع باشد.
 مثال:

مفردجمع
These girls are ready. This girl is ready. 

The packages of cigarettes are in my pocket. The package of cigarettes is in my pocket.  

  به هم مربوط شده باشند فعل آنها ره صورت جمع خواهد بود.andاگر دو يا چند فاعل مفرد با كلمة 
 مثال:

  .Mary and I are students.مري و من دانش آموز هستيم

 به كار رفته باشد و بعد از اين كلمات، اگر اسامي مفرد to gether with, as well as, withاگر فاعل جمله مفرد باشد و بعد از آن كلمات 
 يا جمع اضافه شوند، فعل جمله، مفرد خواهد بود.

 مثال:
بتي با دوستانش اكنون در حال تماشاي 

.تلويزيون است
Betty with his friends is watching 
T.V. now. 

 Jack as well as his brothers is playing.جك همانند برادرانش پيانو خوب مي نوازد
piano well. 

 فاعل مفرد به كار رود فعل آن جمله به صورت مفرد خواهد بود و اگر بعد از كلمات فوق neither……nor و either……orاگر بعد از 
 فاعل جمع به كار رود، فعل آن نيز بايد جمع باشد.

 مثال:

 Neither your friends nor I am .نه دوستان شما و نه من خوشحال نيستيم
happy. 

هم دانش آموزان و هم معلم در حال صحبت 
.كردن مي باشند

Either the students or the teacher is 
speaking.  

 .Either he or his brothers are there .هم او و هم برادرانش آنجا مي باشند

، فعل جمع مي گيرد.A number of، فعل مفرد و كلمة the number ofكلمة 
 مثال:

The number of students at the university is small. 
A number of students at the university are small. 

 فعل مفرد به كار مي رود.Itبعد از فاعل 
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 شروع مي شوند، اگر اسم مفرد وجود داشته باشد، فعل آن جمله مفرد خواهد بود. و اگر اسم جمع وجود داشته Thereدر جملاتي كه با 
باشد، فعل آن جمله به صورت جمع خواهد بود.

 مثال:
There is a book on the desk. 

There are some books on the desk. 
، فعل مفرد و nothing, nobody, something, somebody, neither, either, everyboth, several, many, fewبعد از كلمات , 
، فعل جمع به كار مي رود.both, several, many, fewبعد از كلمات 

 مثال:
Everybody is speaking. 

Neither of your friends is speaking. 
Both his legs are broken. 

all هم با فعل مفرد و هم با فعل جمع به كار مي رود و money.با فعل مفرد به كار مي رود 
 اسم مفرد به كار رفته باشد، فعل آن جمله مفرد خواهد بود ولي اگر قبل از who, which, whom, thatاگر قبل از ضماير موصولي 

 ضماير موصولي فوق اسم جمع به كار رفته باشد، فعل آن به صورت جمع به كار مي رود.
 مثال:

The student who is singing is the best singer. 
The students who are singing are the best singers. 

  /تشكر/، با فعل مفرد به كار مي روند.thanks /وسيله/، means /خبر/، newsاسامي 
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Kinds of Adverbsانواع قيد 

:Adverb قيد
 صفت، اسم را توصيف مي كند ولي قيد، كلمات ديگر مخصوصاً فعل را توصيف مي كند.

 مثال:
The clever students usually speak perfectly. 

He finished the work uickly. 

را توصيف مي كنند، قيد جمله مي باشند.finishedفعل  uicklyرا و كلمة  speak فعل perfectly چون كلمة

:Kinds of Adverbsانواع قيد 

قيد در زبان انگليسي بر هفت نوع است:

:Adverb of Timeقيد زمان 

 قيد زمان، زمان وقوع كار را دلالت مي كند و محل آن در آخر جملات است و در حالت تأكيد، در اول جمله به كار مي رود.
 مثال:

They saw the postman along a road yesterday. 
Tomorrow, they will leave Iran. 

قبل از فعل اصلي به كار مي روند. at last, soon, just, still, already قيدهاي زمان مانند
 مثال:

 .I have already seen this film.قبلاً اين فيلم را ديده ام

:Adverb of Placeقيد مكان 
 school, cinema, England, inside, somewhere, there, here محل وقوع كار را قيد مكان نامند. مانند

 محل قيد مكان در جمله قبل از قيد زمان است.
 مثال:

We saw Betty at the school yesterday. 
  باشد، قيد مكان، مثل مفعول بعد از فعل حركتي به كار مي رود.goو  comeاگر جمله داراي فعل حركتي مانند

 مثال:
She drove to the village slowly last week. 
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قيد زمان و مكان كوچك تر، قبل از قيد زمان و مكان بزرگ تر به كار مي روند.

 مثال:
He was born at 7:00 p.m. on Sunday, in June 1964. 
She lives in a garden in a small village in England. 

:Freuency Adverbs قيدهاي تكرار
 قيدهاي تكرار درصد وقوع انجام كار را نشان مي دهندو محل قرار گرفتن آنها در جمله، بعد از فعل كمكي و قبل از فعل اصلي مي باشد.

 مثال:
He can always swim in cold water. 

قيدهاي تكرار به شرح زير مي باشند:
always هميشه  usually  معمولاً

generally عموماً ever هميشه

sometimes گاهي اوقات seldom به ندرت

freuently بارها، مكرراً rarely به ندرت

occasionally گاه گاهي scarcely به ندرت

often اغلب  never هرگز

:Adverb of Manner قيد حالت يا كيفيت
 اضافه مي كنند.ly قيد حالت فعل را توصيف مي كند و براي ساختن آن به آخر صفت

 مثال:
صفت معني قيد معني

 slow آهسته slowly به آهستگي

 uick سريع uickly به سرعت

 wise عاقل wisely عااقلانه

 easy آسان easily به آساني

 bad بد badly بطور بد
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براي تبديل شدن به قيد حالت،  hard, fast, late, early, low, soon,straight, enough, loud و صفات wellمي شود  good قيد
 نميگيرند/؛ هم صفت هستند و هم قيد، اگر اسم را توصيف كنند، صفت هستند و اگر فعل را توصيف كنند، قيد مي lyتغييري نميكنند /

 مثال:           باشند.  
برادرم، آزمون دشواري را گذراند، زيرا با جديت 

.درس خوانده بود
My brother passed a hard examination because he 
had studied hard. 

اضافه كنيم، آن جمله منفي مي شود. ly پسوند hard اگردر جمله اي به
 مثال:

 .He works hardly.او كار نمي كند

 محل قيد حالت در جملات انگليسي بعد از مفعول جمله است.
 مثال:

Mary is playing the piano skilfully. 
ختم مي شوند، صفت هستند نه قيد. ly كلمات زير با وجوديكه به

lovely, lonely, manly, friendly.fatherly 
 مثال:

 .He is a friendly person.او شخص مهرباني است

:Interrogative Adverbs قيود استفهامي
 و غيره.Where, when, why, how اين قيود براي سؤال و پرسش به كار مي روند و عبارتند از كلماتي مانند

 محل قيدهاي استفهامي در اول جملات سؤالي است.
 مثال:

Why does Betty behave badly? 
Where did Mary go yesterday? 

بين جمله يا جملاتي به كار روند، آنها را قيد ربط  why, how, where, when بايد به اين نكته توجه داشت كه اگرقيدهاي استفهامي
 نامند و اين گونه جملات سؤالي نيستند و نيازي به علانت سؤال ندارند.

 مثال:
This is the house where my family live. 
I don’t know why Mary behaves badly. 

:Intensive Adverbs قيود تأكيد
 اين قيدها بيشتر جنبة تأكيد دارند. پاره اي از آنها عبارتند از:

just, even, at least, only, really, at most, too, etc. 
 مثال:

He should study at least two hours every day. 
I can help only the poor. 
He will come here too. 
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Adverb of quantity قيد هاي كميت يا مقدار 
 قيد كميت، مقدار و اندازه را مي رساند.تعدادي از اين قيدها عبارتند از:

much, very, almost, only, partly, rather, little, a little, as, too, so, uite, fairly, yet, already, either, also, enough, 
as well, any, longer, any more, still, etc. 

 مثال:
He runs very uickly. 

They are uite interesting. 
I try much. 

 اين نوع قيود، زماني با قيد ديگر /جملة اول ، مثال بالا/، گاهي با يك صفت /جملة دوم/ و گاهي با يك فعل /جملة سوم/ همراه است.
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:Comparison of Adverbs مقايسه قيدها
 قيد حالت مانند صفت، مي تواند براي مقايسه به كار رود و بر سه نوع است: قيد تساوي، قيد تفضيلي و قيد عالي

 براي ساختن قيد تساوي از فرمول زير استفاده مي شود.

as +قيد حالت+ as

 مثال:
دانش آموزان معمولاً تكاليفشان را به دقتي كه من انتظار دارم، 

.آماده مي كنند
The students usually prepare their homework as carefully 
as I expect. 

 .Mary swims as beautifully as his brother.مري به زيبايي برادرش شنا مي كند

 .She works as rapidly as her mother.او به سرعت مادرش كار مي كند

 .He can run as fast as I can.او مي تواند به سرعت من بدود

 براي ساختن قيد تفضيلي و عالي به شرح زير عمل مي شود.
 مي گيرند.est و erقيود يك سيلابي در حالت تفضيلي و عالي به ترتيب 

 مثال:
قيد مطلق قيد تفضيلي قيد عالي
hardestharder hard 
highesthigher high 

 ميگيرند.most و در عالي more ختم شده اند، در تفضيلي lyقيود بيش از يك سيلاب كه غالباً به 
قيد مطلق قيد تفضيلي قيد عالي

most slowly more slowly slowly 
most rapidly more rapidly rapidly 

 به قيد عالي تبديل مي شود.est به قيد تفضيلي و با er از قاعدة فوق مستثي است و با earlyقيد 
بعضي از قيود يك سيلابي، مانند صفات، حالت تفضيلي و عالي مخصوصي دارند. اين قيود بي قاعده بوده و به شكل زير به قيود تفضيلي و 

عالي تبديل مي شوند.
قيد مطلق قيد تفضيلي قيد عالي

bestbetterwell 
worstworseill 
worstworse badly 
leastlesslittle
mostmoremuch 

farthestfartherfar 
furthestfurtherfar 

nearest/next nearer near 
uppermost upper up 
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farthest و farther براي مسافت است، در حالي كه furthest و further هم براي مسافت به كار مي رود و هم معني ”بيشتر“ و 
”بيشترين“ دارد.

، حالت تفضيلي و عالي ندارند.right و wrongدو قيد 
 به مثال هاي زير كه جملاتي در مورد مقايسة قيد تفضيلي و عالي مي باشد توجه نماييد.

 .Our teacher speaks louder than you/مقايسة تفضيلي/

 .My friend behaves more wisely than my brother /مقايسة تفضيلي/

 .This pupil studied the least o fall bu the could succeed /مقايسة عالي/
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:Preposition حرف اضافه 
حرف اضافه كلمه اي است كه قبل از اسم يا معادل آن واقع شده و رابطة آن را با كلمة ديگر در جمله روشن مي سازد. به عبارت ديگر 

 حرف اضافه كلمه اي است كه رابطة يك موجود را با ديگري نشان مي دهد.
 مثال:

Your pen is under the table. 
 بطور كلي حرف اضافه با اسم يا ضمير همراه است و نحوة ارتباط آن را با كلمه اي ديگر طبق موارد زير بيان مي كند:

 .A cup of tea is on the table:بين دو اسم

 .He sent it to me:بين دو ضمير

 .Ali with him came to our party :بين يك اسم و يك ضمير

  .He prevented John from going :بين يك اسم و يك فعل

  .She is good at mathematics :بين يك صفت و يك اسم

  .He behaves badly towards his wife :بين يك قيد و يك اسم

  .Come to me and sit down :بين يك فعل و يك ضمير

اسم يا ضميري كه بعد از حرف اضافه در مي آيد، همواره مفعول آن محسوب مي شود و اصطلاحاً ان را مفعول حرف اضافه گويند. پس بايد 
توجه داشت كه هميشه ضمير بعد از حرف اضافه در حالت مفعولي است و اين مطلب يكي از نكات مهم دستور زبان انگليسي محسوب 

 مثال:              مي شود.
Between you and me he will never succeed. 

 بعد از حروف اضافه، كلية افعال، به شكل اسم مصدر است.
 مثال:

I am fond of learning languages. 
I saw him before coming. 

 در دو حالت مي توان مفعول حرف اضافه را از جمله حذف كرد.
 در صورتي كه مفعول، ضمير موصولي باشد.

 مثال:
The teacher /whom, that/ we are talking about has recently retired. 

 مثال:            در صورتي كه مفعول، ضمير مفعولي باشد.
Pass me the fork to eat with /it/, please. 

  را اگر در معني و ساختمان جمله، تغييري ندهد، گاهي مي توان از جمله حذف كرد.ofحرف اضافة 
 مثال:

Telling /of/ the time 
On board /of/ the ship 

/ تبديل مي شود.o به /’ofگاهي حرف اضافة 
 مثال:

ten of clock = ten o’clock 
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:Division of prepositionsتقسيم بندي حروف اضافه  
 حروف اضافه را به اعتبارهاي مختلف مي توان تقسيم بندي كرد:

از نظر ظاهر و ساختمان:

:Simple prepositionsحروف اضافة ساده:
 اين گروه حروف اضافه از يك كلمه تشكيل شده اند كه به اهم آنها در زير اشاره مي شود.

to, at, on, in, after, before, for, until, till, by, up, under, into, with, without, through, among, between, since, 
towards, over, from, round, except, besides, against, about, past, near, above, but, like, beneath, along, below, 
across, inside, opposite, despite, beyond, down, outside, as, of, off, upon, beside, unto, etc. 

:Compound Prepositions حروف اضافة مركب 
 اين گروه حروف اضافه متشكل از بيش از يك كلمه مي باشند و اهم آنها به شرح زير مي باشند:

because of, in order to, in front of, in spite of, by way of, for the sake of, due to, on account of, with regards 
to, out of, with reference to, etc. 

:Participle Prepositions حروف اضافه به شكل وجه وصفي
  وجود دارد كه در زير به تعدادي از آنها اشاره مي شود.ingدر آخر اين گروه از حروف اضافه حروف 

concerning, notwithstanding, regarding 
در مكالمات ، در شكل استفهام، مفعول حرف اضافه قبل از حرف اضافه به كار مي رود و در نتيجه حرف اضافه، در آخر جمله قرار مي گيرد.

 مثال:
What is he talking about? 

 حرف اضافه در قضاياي وصفي، از اسم يا ضمير خود جدا قرار مي گيرد.
 مثال:

This is the problem that I asked for. 
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:Prepositions of Timeحروف اضافة زماني

At
براي لحظة معين و قسمت هاي مختلف روز و شب:

at sunset at noon
at dawn at midnight

at sunrise at 5:00 
at night 

 براي جشن ها و كارهايي كه در زمان معين، در سال، ماه، هفته، و لحظه، برگزار مي شود.

at Easterat Christmas
at the weekendat the new year

at bed timeat dinner time
at low tideat high tide

با پاره اي از تركيبات كه مربوط به زمان است.
at lastat the moment 
at leastat most

at the end at first 
at peace at the beginning 
at rest at war

at one’s studiesat once 
at one time at leisure 
at the latest at times 

at a time at the same time 
at present 

In
 با قسمت هاي مختلف روز و قبل از كلماتي كه دوره اي از زمان را معين مي كنند.

in the dinner-hour in the day time 
in the morning in the afternoon 
in the evening in April 
in the summer in the summer holidays 

in the year 1985 
 براي بيان طول كامل زماني كه براي انجام كاري لازم و ضروري است.

in 2 hours in 2 week’s time 
in 5 year’s period in a few minutes 

با پاره اي از تركيبات كه مربوط به زمان است.
in the endin time

in the meantimein the beginning
in no timein the double-uick time
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in the middle ofin a period of
in due coursein due time

in the future timein the past time
in earliest timein recent time

in the night

On
 براي يك روز معين، اعم از اينكه روز معيني از ماه، هفته يا سال باشد.

on Thursday nighton Friday 
on the night of July 15th on April 20th 

on Friday morning on Christmas day 
on Christmas morning on one’s tenth birthday 

on the evening of Christmas day on the anniversary of someones’death 
با پاره اي از تركيبات زماني:

from that time on later on 
on and on on time 

on each occasion on that day 
on reaching somewhere on thinking the matter over 

 درآيد، حرف اضافه به كار نمي رود، ولي چنانچه صفت را بعد از last يا next صفت at, in, onدر صورتي كه قبل از حروف اضافة زماني 
زمان به كار ببرند، حرف اضافه به كار مي رود.

 مثال:

I met him last Friday. 
on Friday next
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:Prepositions of placeحروف اضافة مكاني 

In
 براي انواع مكان ها /كشورها، شهر ها و غيره/ به عنوان محل اقامت، وقتي كه به طور نامعين مورد نظر باشند.

in the desert in the country 
in the suburb in the town 
in a village in cities 

 براي نام كشورها، قاره ها، و سر زمين هاي وسيع، مانند ايالت ها و استان ها، همجنين پايتخت ها و اسامي شهرهاي بزرگ:
in Paris in London 
in China in Tehran 

 به كار مي رود.atبراي اسامي مكان ها و شهرهاي كوچك و روستا، حرف اضافة 
براي نام خيابان ها و جاده ها:

Mr. Smith lives in Lincoln Avenue. 
 براي بيان محل كار به طور كلي در صورتي كه داخل ساختمان باشد.

in a shopin a bank 
in an office in a restaurant 
in a hotel in a factory 

At
 چنانچه قبلاً نيز گفته شد، براي اسامي مكان ها و شهرهاي كوچك و روستا ها كه به صورت محل اقامت معيني باشند، به كار مي رود.

 مثال:
Shakespeare was born at Stratford- on-Avon. 

 به كار مي رود.at نيز حرف اضافة seaside و homeدر مورد كلمات 
 براي محل سكونت درخانه، هتل و خيابان در صورتي كه معين و مشخص باشد.

at Buckingham Palaceat 10 Downing Street
at Hilton Hotelat Marmar Palace

at 15 Bahar Avenue at White House
 براي محل كار در صورتي كه جاي معين و مشخصي مورد نظر باشد.

at Swan Restaurantat Town Hall
at the City General Hospitalat the Public Library
at Tehran Medical Collegeat the railway Station

at Naderi Melli Bankat the Iran National Factory
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 On

براي محل سكونت در جزاير كوچك:
They are living on Khark Island. 

براي محل سكونت در مزارع:
He lives on a small farm. 

 براي محل كار، در صورتي كه ساختماني نباشد.
They work on a potato plantation. 

He works on the railway. 

By
براي بيان نزديكي و كنار جايي:

 مثال:
We sat by the sea and watched the children swimming. 

Peter found him standing by the window. 
براي بيان وضع حالت، طريق و نحوة مسافرت:

If you go by ship to Australia, you go by sea; if you go in an airplane, you go by air. 

For
براي تعيين مسير و جهت:

Is this train for Edinburgh? 
We set out for the seaside immediately after breakfast. 

Into
 حركت يا جهت را به داخل چيزي مي رساند.into وضع و حالت و inبه طور كلي حرف اضافة 

 مثال:
He spent the day in his room. 

He came into the room. 

To
براي بيان مسافت:

 مثال:
How far is it from here to the cinema? 

among, between 
between به معني بين دو شخص يا دو چيز و among.بين چند شخص و يا چند شئ است 

 مثال:
He was standing between you and me. 

He was standing among the trees. 
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   Avoiding Repetition of Long Sentencesاجتناب از تكرار جملات طولاني:  
 براي اجتناب از تكرار جمله هاي طولاني، لازم است از فرمول هاي زير استفاده كنيم تا مجبور به تكرار تمام جمله نشويم.

اگر جملة ذكر شده، مثبت خبري باشد، در اين صورت براي جلوگيري از تكرار تمام جمله و ضمناً براي تأييد از يكي از دو فرمول زير 
 استفاده مي شود.

  
too + فعل مخصوص /كمكي/ + فاعل 

 so + فاعل + فعل مخصوص /كمكي/

  مثال:           
He can lift this heavy box, and I can too. 

He swam across the English Channel, and she did too. 
She works hard to pass her exams, and so does he. 

I have finished my work, and so has he. 
 اگر جملة ذكر شده منفي باشد، براي تأييد و جلوگيري از تكرار تمام جمله، از يكي از دو فرمول زير استفاده مي كنند.

either + فعل مخصوص /كمكي/ منفي + فاعل 

 neither + /فاعل + فعل مخصوص /كمكي

  مثال:           
He doesn’t like to study English, and I don’t either. 

You couldn’t do your best, and I couldn’t either. 
She didn’t attend the class, and neither did I. 

He isn’t listening to the radio, and neither am I. 
 اگر جملة كوتاه شده، عكس جملة اصلي از نظر منفي و مثبت باشد، براي اجتناب از تكرار مي توان از فرمول هاي زير استفاده كرد.

 چنانچه جملة اصلي مثبت باشد، از فرمول زير استفاده مي شود.

 جملة مثبت + but + فعل مخصوص /كمكي/ منفي + فاعل

  مثال:           
He wanted to go to her wedding, but I didn’t. 

 چنانچه جملة اصلي منفي باشد، از فرمول زير استفاده مي شود.

 but + فعل مخصوص /كمكي/ مثبت + فاعل

  مثال:           
She can’t read this essay, but you can. 

  الزامي است.andدر موارد اول و دوم، در موقع افزودن يكي از فرمول هاي گفته شده، كاربرد 
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:Tag Endings/uestionsسوال كوتاه ضميمه
 وقتي گوينده بخواهد مخاطب او نظر وي را تأييد كند، در اين صورت عباراتي از اين قبيل به كار مي برد.

 مثال:
 ?You went to the cinema, didn’t you ديروز به سينما رفتيد، نرفتيد /مگر نه/؟

 ?You don’t walk every morning, do youهرصبح پياده روي نمي رويد، مي رويد؟

 بايد توجه داشت كه اين نوع عبارات آخر جمله، در غالب زبان هاي دنيا به كار مي رود.
 براي ساختن اين نوع سؤالات از نكات زير استفاده مي كنند:

 اگر گفتار گوينده به صورت خبري مثبت باشد، در اين صورت سؤال انتهاي جمله به صورت سؤالي منفي است.
چنانچه در جمله فعل مخصوص وجود داشته باشد، همان فعل مخصوص در عبارت سؤالي منفي به كار مي رود و اگر فعل مخصوص در 

  به صورت سؤالي منفي شروع كرده، بعد از آن ضمير شخصي به كار مي برند.did, does, doجمله نبود، عبارت آخر جمله را به وسيلة 

 ?He was late this morning, wasn’t heاو امروز صبح تأخير داشت، مگر نه؟

 ?You go to work at 8:00 every day, don’t you شما هر روز ساعت هشت سر كار مي رويد، اينطور نيست؟

 اگر گفتار گوينده به صورت خبري منفي باشد، دراين صورت سؤال انتهاي جمله به صورت سؤالي مثبت خواهد بود.

 ?She couldn’t speak English fluently, could she اونميتوانست انگليسي را روان صحبت كند، مي توانست؟

 ?Peter doesn’t respect his father, does he پيتر احترام پدرش را نگاه نمي دارد، نگاه مي دارد؟

 است كه در آخر جمله قرار مي گيرد.aren’t I ، به صورت I amسؤالي كوتاه 
 مثال:

 ?I am a kind nurse, aren’t I من پرستار مهرباني هستم، اينطور نيست؟

 در سؤالات انتهاي جملات، هميشه به جاي اسم مورد نظر، ضمير به كار مي رود.
 خواهد بود.shall we آغاز شود، شكل سؤالي كوتاه آخر جمله Let’sچنانچه جمله اي با 

 مثال:
 ?Let’s go to the movies tonight, shall we بياييد امشب به سينما برويم، مي آييد؟

 خواهد بود.will you آغاز شود شكل سؤالي كوتاه آخر جمله Let usو چنانچه جمله با 
 مثال:

اجازه بدهيد امشب به سينما برويم، ايرادي 
ندارد/اجازه مي دهيد؟

Let us go to the movies tonight, 
will you? 
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  Present Perfect Tenseزمان حال كامل /ماضي نقلي/: :
  

Formation:    :طرز تشكيل 

Affirmative Form:  :شكل مثبت 

 اسم مفعول + have/has + فاعل
  

  را صرف مي كنيم و سپس اسم مفعول فعل مورد نظر را به آن مي افزاييم. to haveبراي تشكيل اين زمان ابتدا زمان حال فعل كمكي 
  مثال:           

 to see  ديدن  

 
 مفرد جمع

 .I have seen ديده ام. .We have seen ديده ايم.

 .You have seen ديده اي. .You have seen ديده ايد.

 .He has seen ديده است. /مذكر/    

 .She has seen ديده است. /مؤنث/ .They have seen ديده اند.

ديده است. /غير     
 انسان/

It has seen. 

  
 :Usage  :موارد كاربرد زمان حال كامل /ماضي نقلي/

 به كار for يا sinceبراي بيان عملي كه در گذشته شروع شده و تا زمان حال ادامه داشته است.در اين مورد معمولاً يكي از حروف اضافة  
 ميرود.

  مثال:           

 .I have not seen him for two days .دو روز است كه او را نديده ام

 .My friend has gone to England since 1385 . دوستم به انگلستان رفته است1385از سال 

  
 for و sinceكاربرد 

 since: 
 آغاز و شروع زمان را از گذشته تا به حال نشان مي دهد و معادل آن در فارسي ازيا از زماني كه است. اين حرف اضافه sinceحرف اضافة 

 صرفاً در زمان حال كامل به كار مي رود.
  مثال:           

 .We have known him since April از ماه آوريل او را مي شناسيم.
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for: 
 طول مدت و ادامة زمان را نشان مي دهد.  همواره forحرف اضافه 

  مثال:           

 .I have lived here for 25 years مدت بيست و پنج سال است اينجا زندگي مي كنم.

  نيز به كار برده مي شود. yet و never ،ever ،recently ،lately ،alreadyدر اين مورد زمان حال كامل، معمولاً با قيدهايي مانند 
  مثال:           

 .I have never been to Paris هرگز به پاريس نرفته ام

 .He has recently been in America اخيراً در آمريكا زندگي مي كند

  نيز در اين زمان به معني اقامت كردن است.to be in در زمان حال كامل به معني رفتن و از جايي ديدن كردن و to be toنكته: 

 :Question & Negative Form شكل سوالي و منفي :

 را منفي مي has و يا have با فاعل جمله عوض مي كنيم و براي منفي نمودن آن فعل has يا haveبراي سوالي نمودن اين زمان جاي 
 نماييم.

  مثال:           

 .I have worked من كار كرده ام. /مثبت/

 .Have I worked آيا من كار كرده ام. /سؤالي/

 .I have not worked من كار نكرده ام. /منفي/

 براي بيان كاري كه در گذشتة نامعلوم انجام گرفته است.
  مثال:           

 .I have seen you before قبلاً شما را ديده ام.

 و has و have بين فعل كمكي  justبراي بيان كاري كه در گذشتة نزديك انجام گرفته و بيانگر تأكيد است. در اين مورد معمولاً قيد  
 اسم مفعول فعل مورد نظر قرار مي گيرد.

  مثال:           
 .He has just left the school تازه از مدرسه رفته است. /چند لحظه قبل/

 براي بيان كاري كه به كرات در گذشته تكرار شده است. 
  مثال:           

 .We have seen this film many times به كرات اين فيلم را ديده ايم.
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  Past Perfect Tenseزمان گذشته كامل /ماضي بعيد/: 
   

  Formation  طرز تشكيل:
  Affirmative Form  شكل مثبت:

 اسم مفعول + had + فاعل
 و استفاده از اسم مفعول فعل اصلي مورد نظر ساخته had يعني to haveبراي ساختن زمان گذشته كامل با صرف زمان گذشته فعل 

 مي شود.
  مثال:           

 to write   نوشتن 

 
 مفرد   جمع  

 .I had written .نوشته بودم .We had written .نوشته بوديم

 .You had written .نوشته بودي .You had written .نوشته بوديد 

 .He had written نوشته بود. /مذكر/    

 .She had written نوشته بود. /مؤنث/ .They had written .نوشته بودند

 .It had written نوشته بود. /غير انسان/    

  
to start   شروع كردن 

 
 مفرد جمع

 .I had started شروع كرده بودم. .We had started شروع كرده بوديم.

 .You had started شروع كرده بودي. .You had started شروع كرده بوديد.

شروع كرده بود.     
 /مذكر/

He had started. 

شروع كرده بود.  .They had started شروع كرده بودند.
 /مؤنث/

She had started. 

شروع كرده بود. /غير     
 انسان/

It had started. 
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 :Question & Negative Form  :شكل سوالي و منفي

  
 .He had studied او مطالعه كرده بود. /جمله مثبت/

 .Had he studied آيا او مطالعه كرده بود؟ /جمله سؤالي/

 .He had not /hadn’t/ studied او مطالعه نكرده بود. /جمله منفي/

  
 :Usage  :موارد كاربرد زمان گذشته كامل /ماضي بعيد/

 براي بيان عملي كه قبل از عمل ديگر در زمان گذشته صورت گرفته باشد. 
  مثال:           

 I gave her the flowers which I had bought گل هايي را كه قبلاً خريده بودم به او دادم.
before. 

 .I read the book which you had given me كتابي را كه به من داده بودي خواندم.

  
 بايد توجه داشت كه عمل اول هميشه گذشته كامل و براي عمل دوم گذشته ساده به كار مي رود. 

  مثال:           

 .you had given me /عمل نخست/

 .I read the book /عمل دوم/

  
before.به معني قبل يا پيش در جمله گذشته كامل بعد از قيد زمان قرار مي گيرد  

  مثال:           

من ديروز او را ديدم، روز قبلش هم به منزل 
 آنها رفته بودم.

I saw him yesterday. I had gone to 
his house the day before. 

روز جمعه او اينجا بود، دو روز قبلش از او 
 دعوت كرده بودم كه بيايد.

He was here on Friday and I had 
invited her to come here two days 
before. 

  
 به ساختارهاي زير و مثال هاي مربوط به آنها توجه نماييد.

 گذشتة كامل  +before گذشتة ساده +

 گذشتة ساده  +after گذشتة كامل +

  مثال:           

 .I had phoned you before I came here قبل از اينكه اينجا بيايم، به تو تلفن كردم.

بعد از اينكه از خانه بيرون آمدم به خاطر 
 آوردم كه كتابم را جا گذاشته ام.

I remembered that I had left my book 
at home after I had left there. 
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   Future Continuous Tenseزمان آينده استمراري: 
  

  Formationطرز تشكيل: 
  Affirmative Formشكل مثبت: 

 ing + فعل + shall/will + be + فاعل

  
 به آخر آن اضافه شده است تشكيل  ing و زمان فعل اصلي كه  to be و فعل will و shallزمان آينده استمراري به كمك افعال كمكي 

 مي گردد.
  مثال:           

to work   كار كردن 

 
 مفرد جمع

 .I shall be working مشغول كار كردن خواهم بود. .We shall be working مشغول كار كردن خواهيم بود.

 You will be working. مشغول كار كردن خواهي بود. .You will be working مشغول كار كردن خواهيد بود.

مشغول كار كردن خواهد بود     
 ./مذكر/

He will be working. 

مشغول كار كردن خواهد بود  .They will be working مشغول كار كردن خواهند بود.
 ./مؤنث/

She will be working. 

مشغول كار كردن خواهد بود.     
 /غير انسان/

It will be working. 

  
 :Question Form  :شكل سؤالي

 شكل سؤالي:

  را با فاعل جمله عوض نماييم.will و shallبراي سؤالي نمودن اين زمان كافيست جاي 
  مثال:           

 .I shall be working من مشغول كار كردن خواهم بود. /مثبت/

 .He will be working او مشغول كار كردن خواهم بود. /مثبت/

آيا من مشغول كار كردن خواهم بود؟ 
 /سؤالي/

Shall I be working? 

 ?Will he be working آيا او مشغول كار كردن خواهد بود؟ /سؤالي/
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 :Negative Formشكل منفي: 
  استفاده نماييم.not از كلمة shall و  willبراي منفي نمودن اين زمان مي بايست بعد از افعال كمكي 

  مثال:           

 .I shall be working مشغول كار كردن خواهم بود. /مثبت/

 .He will be working مشغول كار كردن خواهد بود. /مثبت/

 .I shan’t be working مشغول كار كردن نخواهم بود. /منفي/

 .He won’t be working مشغول كار كردن نخواهد بود. /منفي/

  
 موارد كاربرد زمان آينده استمراري:

 كاري كه در آينده ادامه دارد و كار ديگري بر آن واقع مي شود.
  مثال:           

 .When you come, I will be listening to the radio وقتي شما بياييد مشغول گوش دادن به راديو خواهم بود.

 كاري كه در زمان معيني در آينده، مدتي ادامه داشته باشد. 
  مثال:           

 بعد از ظهرمشغول بازي فوتبال خواهيم 2فردا ساعت 
 بود.

At 2:00 tomorrow afternoon we shall be 
playing football. 

 كارهايي كه همزمان با هم در آينده ادامه داشته باشند. 
  مثال:           

وقتي آنها در باغ مشغول كار هستند، ما 
مشغول انجام تكاليف درسي خود خواهيم 

 بود.

while they will be working in the 
garden, we will be doing our 
homework. 

 كاري كه در طول زمان خاصي در آينده، مدتي ادامه داشته باشد. 
  مثال:           

تمام طول ماه آينده مشغول آماده كردن 
 درسهايش خواهد بود.

He will be preparing his lessons all 
next month. 

till – until 
 ، جمله به كار رود. till قيد زمان و بعد از  ،until ترجمه مي شود. بهتر است بعد از until و يا tillدر جملات آيندة استمراري تا به 

  مثال:           

 .I shall be studying until 8:00 o’clock من تا ساعت هشت مطالعه خواهم كرد.

 .I shall be studying till you come من تا وقتي كه شما بياييد مطالعه خواهم كرد.

  به كار مي رود، حال ساده مي باشد.tillنكته: بايد توجه داشت زمان جمله ايكه بعد از 
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    Future Perfect Tenseزمان آينده كامل 
  

  Formationطرز تشكيل: 
  Affirmative Formشكل مثبت: 

 اسم مفعول + shall/will + have + فاعل   
 زمان آينده كامل از تركيب زمان آينده و حال كامل تشكيل مي شود.

to write   نوشتن 
 

 مفرد جمع

 .I shall have written نوشته ام. /خواهم نوشت./ .We shall have written نوشته ايم. /خواهيم نوشت./

 .You will have written نوشته اي./خواهي نوشت./ .You will have written نوشته ايد. /خواهيد نوشت./

نوشته است. /خواهد نوشت./     
 مذكر

He will have written. 

نوشته است. /خواهد نوشت./  .They will have written نوشته اند. /خواهند نوشت./
 مؤنث

She will have written. 

نوشته است. /خواهد نوشت./     
 غير انسان

It will have written. 

  
 :Question & Negative Form  :شكل سؤالي ومنفي

 شكل سؤالي ومنفي:

  
 .She will have written او نوشته است. /مثبت/

 .Will she have written آيا او نوشته است؟ /سؤالي/

 .She will not /won’t/ have written او ننوشته است. /منفي/
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 موارد كاربرد زمان آينده كامل: 

 براي بيان كاري كه قبل از كار ديگري در آينده تمام و كامل شده است. 
  مثال:           

 .When you return, I shall have done my work وقتي برگردي كارم را انجام داده ام.

 /تا آن وقت/ را قبل byبراي بيان كاري كه تا زمان معيني در آينده انجام گرفته و تمام شده است. در اين مورد معمولاً حرف اضافة زماني  
 از قيد زمان آينده به كار مي برند.

 فردا شب پرواز كرده 9هواپيما تا ساعت 
است. /كار تا آن زمان تمام و كامل شده 

 است./

The plane will have flown by 9:00 
tomorrow nigh. 

 نكته: اين زمان در زبان فارسي وجود ندارد و زمان حال كامل و يا گاهي آيندة ساده معادل ترجمة فارسي آن منظور مي شود.
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  Future in the Past Continuous Tenseزمان آينده در گذشته استمراري:  
 Formationطرز تشكيل: 

  Affirmative Formشكل مثبت : 
 ing+ فعل + should/would + be + فاعل

to practice   تمرين كردن 

 
 مفرد جمع

مشغول تمرين كردن خواهيم 
 بود.

We should be 
practicing. 

مشغول تمرين كردن خواهم 
 بود.

I should be practicing. 

مشغول تمرين كردن خواهيد 
 بود.

You would be 
practicing. 

مشغول تمرين كردن خواهي 
 بود.

You would be 
practicing. 

مشغول تمرين كردن خواهد     
 بود. /مذكر/

He would be practicing. 

مشغول تمرين كردن خواهند 
 بو.د

They would be 
practicing. 

مشغول تمرين كردن خواهد 
 بود. /مؤنث/

She would be 
practicing. 

مشغول تمرين كردن خواهد     
 بود. /غير انسان/

It would be practicing. 

  
 :Question & Negative Form شكل سوالي و منفي

 .She would be watching مشغول تماشا كردن خواهد بود. /جملة مثبت/ 

 ?Should we be watching آيا مشغول تماشا كردن خواهد بود؟ /جملة سؤالي/

 .She would not /wouldn’t/ be watching مشغول تماشا كردن نخواهد بود. /جملة منفي/

 موارد كاربرد زمان آينده در گذشته استمراري: 

  مثال:            

او گفت كه طي هفتة آينده مشغول گذراندن امتحاناتش خواهد 
 بود.

He said that he would be taking exams during the 
following week. 

 .If you flew by plane, you would be taking a risk اگر با هواپيما برويد خود را به خطر انداخته ايد.
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   Future in the past Perfect Tenseزمان آينده در گذشته كامل: 
 Formationطرز تشكيل: 

  Affirmative Formشكل مثبت: 
 اسم مفعول + should/would + have + فاعل

to do  انجام دادن 

 
 مفرد جمع

 .I should have done انجام داده ام. .We should have done انجام داده ايم.

 .You would have done انجام داده اي. .You would have done انجام داده ايد.

 .He would have done انجام داده است. /مذكر/    

 .She would have done انجام داده است. /مؤنث/ .They would have done انجام داده اند.

 .It would have done انجام داده است. /غير انسان/    

  
 :Question & Negative Form شكل سوالي و منفي

 .You would have done انجام داده اي. /جملة مثبت/ 

 ?Would you have done آيا انجام داده اي؟ /جملة سؤالي/

 .We should not /shouldn’t/ have done انجام نداده اي. /جملة منفي/

 موارد كاربرد زمان آينده در گذشته كامل 

 در جملات شرطي فرض گذشته جواب شرط به صورت آينده در گذشته كامل است. 
  مثال:           

 اگر اينجا آمده بود مسأله را حل مي كرديم.
If he had come here, we should have solved the problem. 

 

 در نقل قول غير مستقيم به كار برده مي شود. 
  مثال:           

گفت كه كارش را تا هفتة بعد تمام كرده 
 است.

He said that he would have finished 
his work by the following week. 

 براي بيان كاري كه قبل از لحظة معيني كه نسبت به زمان گذشته آينده محسوب مي شود، تمام و كامل شده باشد. 
  مثال:           

او تصور مي كرد كه نوشتن مقاله را تا ساعت 
  شب بعد تمام خواهد كرد.9

He thought that he would have 
finished writing of the article by 
9:00 the following night. 
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 Active and Passive Voiceجملات معلوم و مجهول 

 :Active Voice فعل معلوم
  فاعل آن معين و معلوم باشد و به فاعل نسبت داده شود.  فعلي است كه در آن، فاعل، مبتداي جمله بوده، فعل معلوم،
  مثال:           

 .I open the door .در را باز مي كنم 

  
 :Passive Voice فعل مجهول

فعل مجهول، فعلي است كه در آن، مفعول، مبتداي جمله است، فاعل آن نامعلومبوده و فعل به مفعول نسبت داده شود./مفعول جاي فاعل 
 نشسسته است./

  مثال:           

 .The door is opened .در باز مي شود

 the door است كه به صورت معلوم به كار رفته است، ولي در جملة دوم open، فاعل فعل Iاگر به دو جملة بالا توجه شود، در جملة اول، 
 است. در فعل معلوم، گوينده منظورش بيان صريح فاعل است؛ ولي در مجهول، منظور openفاعل نمي باشد، بلكه مفعول اصلي فعل 

گوينده بيان صريح مفعول است. در هر حال، در مجهول، منظور گوينده، تأكيد روي مفعول و شناساندن آن است. در جملات مجهول گاهي 
 فاعل را در انتهاي جمله ذكر مي كنند.

 بايد به اين نكته توجه داشت كه افعال لازم چون مفعول ندارند، نمي توانند به صورت مجهول در آيند.
  مثال:           

 .A baby cries .بچه گريه مي كند

 ، فعل لازم بوده و جمله نمي تواند به مجهول تبديل شود.cry فعل  در جلة فوق

 چگونگي تبديل جملة معلوم به مجهول:

 جاي مفعول را با فاعل عوض ميكنند.
  استفاده مي كنند.to beزمان فعل معلوم را تعيين كرده، متناسب با آن از فعل 

  مي افزايند.to beاسم مفعول فعل اصلي جملة معلوم را پس ار فعل 
 جاي قيدها تغيير نمي كند و صفت با اسم خود همراه است.

 به كار مي رود در صورتي كه اسم by به كار برد در اين صورت فاعلي كه پس از byمي توان فاعل را در انتهاي جمله پس از حرف اضافة 
  تغيير نمي كند ولي آگر ضير فاعلي باشد، به ضمير مفعولي تبديل ميشود. باشد،

  /نشانة استمرار/ استفاده مي شود.being /يا مشتقات آن/ از لفظ to beفعل  در زمان هاي استمراري بعد از
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 اكنون براي مثال، جمله اي را در هر يك از زمان ها، در شكل معلوم و سپس در شكل مجهول بررسي مي نماييم: 

 زمان حال ساده:

  مثال:           

 معلوم مجهول

A letter is written. I write a letter. 
 .نامه اي مي نويسم .نامه اي نوشته مي شود

 زمان حال استمراري:
  مثال:           

 معلوم مجهول

A letter is being written. I am writing a letter. 
 .در حال نوشتن نامه اي هستم .نامه اي در حال نوشته شدن است

 زمان حال كامل /ماضي نقلي/: 
  مثال:           

 معلوم مجهول

 A letter has been written.  I have written a letter. 
 .نامه اي نوشته ام .نامه اي نوشته شده است 

 زمان حال كامل استمراري:
  مثال:           

 معلوم مجهول

 .I have been writing a letter  .حالت مجهول ندارد 

 .در حال نوشتن نامه اي مي باشم  .نامه اي در حال نوشتن مي باشد

 زمان گذشتة ساده:
  مثال:           

 معلوم مجهول

A letter was written.    I wrote a letter. 
 .نامه اي نوشتم .نامه اي نوشته شد

 زمان گذشتة استمراري:
  مثال:           

 معلوم مجهول

 A letter was  being written.  I was writing a letter. 
 .درحال نوشتن نامه اي بودم .نامه اي در حال نوشته شدن بود
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 زمان گذشتة كامل /ماضي بعيد/:
  مثال:           

 معلوم مجهول

 A letter had been written.  I had written a letter. 
 .نامه اي نوشته بودم .نامه اي نوشته شده بود

 زمان گذشتة كامل استمراري:
  مثال:           

 معلوم مجهول

 .I had been writing a letter  .حالت مجهول ندارد 

 .در حال نوشتن نامه اي بودم   

 زمان آيندة ساده:
  مثال:           

 معلوم مجهول

 A letter will be written.  I shall write a letter. 
 .نامه اي خواهم نوشت  .نامه اي نوشته خواهد شد

 زمان آيندة استمراري:
  مثال:           

 معلوم مجهول

 A letter will be being written.  I shall be writing a letter. 
 .در حال نوشتن نامه اي خواهم بود  .نامه اي در حال نوشته شدن خواهد بود

 زمان آيندة كامل:
  مثال:           

 معلوم مجهول

 A letter will have been written.  I shall have written a letter. 
 .نامه اي نوشته ام  .نامه اي نوشته شده است 

 زمان آيندة كامل استمراري:
  مثال:           

 معلوم مجهول

 .I shall have been writing a letter .حالت مجهول ندارد

 .در حال نوشتن نامه اي خواهم بود   

 زمان آينده در گذشتة ساده:
  مثال:           

Download from: www.aghalibrary.com

http://www.abcxyz.ir/
https://www.facebook/abcxyz.ir
https://t.me/joinchat/AAAAAFGXrqqNfGYUtZJXsA


 111   گرامر مثل آب خوردن
 

   111    انگليسي مثل آب خوردن 

 

 معلوم مجهول

A letter would be written. I should write a letter. 
 .نامه اي خواهم نوشت  .نامه اي نوشته خواهد شد 

 زمان آينده در گذشتة استمراري:
  مثال:           

 معلوم مجهول

 A letter would be being written.  I should be writing a letter. 
 .در حال نوشتن نامه اي خواهم بود   .نامه اي در حال نوشته شدن خواهد بود 

 زمان آينده در گذشتة كامل:
  مثال:           

 معلوم مجهول

 A letter would have been written. I should have written a letter. 
 .نامه اي نوشته ام   .نامه اي نوشته شده است  

 زمان آينده در گذشتة كامل استمراري:
  مثال:           

 معلوم مجهول

 .I should have been writing a letter  .حالت مجهول ندارد 

 .در حال نوشتن نامه اي خواهم بود    

 ، در جمله به كار رود.byدر صورتيكه فاعل براي شنونده مهم باشد، لازم است كه بعد از حرف اضافة  

 .John was killed by a wolf .گرگ كشته شد  جان به وسيلة يك

، به by مي باشد، بعد از حرف اضافة a wolfدر جملة فوق عامل كشته شدن جان براي شنونده اهميت دارد، لذا لازم است فاعل جمله كه 
 كار رود.

 در صورتيكه براي تأكيد، مفعول در آغاز جمله قرار گيرد، لازم است حتماً فاعل را براي شناساندن، در انتهاي جمله به كار برد.  
  مثال:           

 .This play has been written by Shakespeare .اين نمايشنامه به وسيلة شكسپير نوشته شده است

  در آخر جمله به كار رود.byدر صورتيكه فاعل براي شنونده اهميت نداشته يا اساساً تقش مهمي نداشته باشد، لازم نيست فاعل بعد از 
  مثال:           

دانشجويان در اغلب كشورها اين داستان را 
 خوانده اند. /معلوم/

students have read this novel in most 
of the countries. 

اين داستان در اغلب كشورها خوانده شده 
 است. /مجهول/

This novel has been read in most of 
the countries. 

  زياد مورد توجه نيست، لذا در حالت مجهول ، در آخر جمله قرار نگرفته است.studentsدر جملة دوم /مجهول/، چون فاعل، 
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 طرز تبديل جملة امري معلوم به امري مجهول:

  استفاده مي گردد.  به شكل زير،letدر تبديل فعل امر معلوم به مجهول از فعل 

 Let + مفعول + be + اسم مفعول

  مثال:           

 .See the picture فيلم را ببينيد. /معلوم/

 .Let the picture be seen فيلم ديده شود. /مجهول/

 .Lift the box جعبه را بلند كنيد. /معلوم/

 .Let the box be lifted جعبه بلند شود. /مجهول/

  
 بعد از افعال مخصوص و اسم مفعول فعل to be يا beدر جملاتي كه افعال مخصوص در آنها به كار رفته، حالت مجهول با افزودن فعل 

 اصلي ساخته مي شود.

 .I must read this book من بايد اين كتاب را بخوانم. /معلوم/

 .This book must be read اين كتاب بايد خوانده شود. /مجهول/

 .You ought to see him tonight شما بايد امشب او را ببينيد. /معلوم/

 .He ought to be seen tonight او بايد امشب ديده شود. /مجهول/

 فاعل را در ابتداي جمله قرار مي byبراي تبديل جملات مجهول به معلوم، بر عكس قواعد فوق عمل مي شود؛ يعني با حذف حرف اضافة 
 و يا مشتقات آن را حذف مي كنند، متناسب با زمان to beدهند و در صورتي كه به شكل ضمير باشد، حالت فاعلي به آن مي دهند، فعل 

 تشخيص داده مي شود/، فعل جملة معلوم را مي سازند و بالاخره مبتدا را به جاي مفعول قرارمي دهند. به جمله to be جمله / كه از زمان
 هاي زير توجه كنيد.

  مثال:           

 .He was punished by his father او توسط پدرش تنبيه شد. /مجهول/

 .His father punished him پدرش او را تنبيه كرد. /معلوم/

 طرز تبديل جملات سؤالي از حالت معلوم به مجهول:

 استفاده مي گردد، سپس، by whom از جمله حذف شده و به جاي آن از كلمة who آغاز شده باشد، whoاگر جملة معلوم با كلمة 
 استفاده شده و بعد از آن از مفعول و بالاخره از اسم مفعول فعل مورد نظر، to be متناسب با با زمان فعل معلوم، از شكل صحيح فعل

 استفاده مي گردد.
  مثال:           

 ?Who took the book چه كسي كتاب را برد؟ /جملة معلوم/

 ?By whom was the book taken به وسيلة چه كسي كتاب برده شد؟ /جملة مجهول/
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 جايگزين آن ميگردد و سپس متناسب با زمان فعل who  از جمله حذف شده و كلمةwhom  آغاز شود،whomاگر جملة معلوم با كلمة  
  استفاده شده و بالاخره اسم مفعول فعل مورد نظر را به آن مي افزايند.to beمعلوم، از شكل صحيح فعل 

  مثال:           

 ?whom did you see چه كسي را ديديد؟ /جملة معلوم/

 ?who was seen چه كسي ديده شد؟ /جملة مجهول/

 to be تغيير نمي كند، سپس متناسب با زمان فعل معلوم، از شكل صحيح فعل what آغاز شود، در شكل مجهول whatاگر جملة معلوم با 
  استفاده شده و بالاخره اسم مفعول مورد نظر را به آن مي افزايند.

  مثال:           

 ?What have you written نوشته ايد؟ /جملة معلوم/  چه 

 ?What has been written چه نوشته شده است؟ /جملة مجهول/ 

  به مجهول تبديل مي شود.what باشد، جمله مانند مورد when ،where ،whose ،how ،whyاگر در آغاز جملة معلوم يكي از كلمات 
  مثال:           

 ?Where will you visit كجا را بازديد خواهيد كرد؟ /جملة معلوم/

 ?Where will be visited كجا بازديد خواهد شد؟ /جملة مجهول/

 ?Why had you done that work چرا آن كار را انجام داده بوديد؟ /جملة معلوم/

 ?Why had that work been done چرا آن كار انجام شده بود؟ /جملة مجهول/

اگر جملة سؤالي با يكي از افعال مخصوص، آغاز شده باشد، در حالت مجهول، مفعول هميشه پس از فعل مخصوص قرار گرفته، اسم مفعول 
 فعل در آخر جمله به كار مي رود.

  مثال:           

 ?Did you write your novel رمانت را نوشتي؟ /جملة معلوم/

 ?Was your novel written رمانت نوشته شد؟ /جملة مجهول/
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 نكات سودمند و مهم درباره ي فعل مجهول: 

  مي شود.  و اسم مفعول ساختهto beمصدر مجهول با كمك فعل 
  مثال:           

 to be finished تمام شدن to be read خوانده شدن

 to be seen ديده شدن to be written نوشته شدن

افعالي كه داراي دو مفعول شخصي و غير شخصي هستند، در مجهول، مي توان هر كدام از مفعول ها را جانشين فاعل كرد، ولي معمولاً 
 مفعول شخصي يا غير مستقيم بيشتر جانشين فاعل مي شود.

  مثال:           

 .someone gave her a prize كسي به او جايزه داد. /جملة معلوم/

 .She was given a prize .به او جايزه داده شد. /جملة مجهول/ اين حالت معمول تر است

 .A prize was given to her جايزه اي به او داده شد. /جملة مجهول/

  از اين قانون مستثني مي باشد.let به كار مي رود و تنها فعل to مصدر با  به دنبال فعل مجهول معمولاً
  مثال:           

 .He made us work او ما را وادار كرد كه كار كنيم. /جملة معلوم/

 .We were made to work ما وادار به كار كردن شديم. /جملة مجهول/

 .we saw them go out آنها را ديديم كه خارج شدند. /جملة معلوم/

 .They were seen to go out آنها هنگام بيرون رفتن ديده شدند. /جملة مجهول/

 .They let us go آنها به ما اجازه دادند كه برويم. /جملة معلوم/

 .We were let go به ما اجازه داده شد كه برويم. /جملة مجهول/

  و قبل از اسم مفعول فعل اصلي قرار مي گيرد.to be در جملات مجهول بعد از فعل  قيد حالت معمولاً
  مثال:           

 .The letter was carefully written .نامه با دقت نوشته شد

 افعالي كه مفهوم احتياج و لزوم را مي رسانند بهتر است به دنبال آنها به جاي مصدر مجهول، اسم مصدر به كار برده شود.
  مثال:           

 .The room needs repainting .اتاق نياز به نقاشي دوباره دارد

 .The room needs to be repainted .اتاق نياز به نقاشي دوباره دارد
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 موارد كاربرد فعل مجهول:

 در مواقعي كه در جمله، مفعول بيشتر از فاعل مورد نظر باشد.
  مثال:           

 .The murderer was hanged .قاتل بالاي دار رفت

 هنگامي كه مبتداي جملة معلوم، بي اهميت بوده و يا معلوم و مشخص نياشد.
  مثال:           

 .It is said that he is ill .مي گويند كه او بيمار است

 وقتي كه فاعل فعل جمله معلوم نباشد.
  مثال:           

 .He has been taken to hospital .او به بيمارستان برده شده است

 در مواردي كه گوينده، به دلايلي نخواهد فاعل را ذكر كند.
  مثال:           

 .I was informed that you would leave for New York .مطلع شدم كه شما به نيويورك خواهيد رفت
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  Conditional Sentences : جملات شرطي: 
 و يا كلماتي كه به اين معني باشند، آغاز مي شود. ifجملة شرطي جمله اي است كه در زبان فارسي معمولاً با كلمة ”اگر“ و در انگليسي با 

/. قسمت سؤال شرط را the answer/ و جواب يا جزاي شرط /if Clauseهر جملة شرطي از دو قسمت تشكيل مي شود: سؤال شرط /
Subordinate Clause و جزاي شرط را Principle Clause و يا Main Clause نيز مي گويند. بطور كلي مي توان گفت كه انجام فعل 

 جواب يا جزاي شرط، رابطة كاملاً مستقيمي با انجام فعل سؤال شرط دارد.
  مثال:           

 .If I felt early, I should get the train .اگر زود حركت مي كردم، به قطار مي رسيدم

در صورتي كه سؤال شرط در آغاز جمله قرار گيرد، آن را به وسيلة علامت ويرگول /,/، از بقية جمله جدا مي كنند، ولي چنانچه سؤال شرط 
 بعد از جواب در آيد، نيازي به علامت ويرگول /كاما/، نمي باشد.

  مثال:           

 .I should get the train If I felt early .به قطار مي رسيدم اگر زود حركت مي كردم 

  
 در زبان انگليسي، سه نوع جملة شرطي وجود دارد:

  
 :Future- Possible :آيندة ممكن

 :Present- Unreal :حال غير ممكن

 :Past-Unreal :گذشتة غير ممكن

  
 :Future- Possible آيندة ممكن
/ باشد و willشكل سادة فعل +  زمان آيندة ساده / /، داراي فعل زمان حال ساده باشد، جملة دوم بايد دارايIf clause/ اگرجملة شرط،

 اين جمله را آيندة ممكن گويند.
  مثال:           

 .If he comes, we will go to the cinema .اگر او بيايد، به سينما خواهيم رفت

  
  

 :Present- Unreal حال غير ممكن
 / would/، داراي فعل گذشته باشد، جملة دوم بايد داراي فعل زمان آينده در گذشتة ساده /شكل سادة فعل +If clauseاگر جملة شرط ، /

 باشد و اين جمله را حال غير ممكن گويند.
  مثال:           

  
 .If he came, we would go to the cinema .اگر او مي آمد، به سينما مي رفتيم
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 :Future- Possible آيندة ممكن 

/، داراي فعل گذشتة كامل /ماضي بعيد/ باشد، جملة دوم بايد داراي زمان آينده در گذشتة كامل /اسم مفعول If clause/ اگر جملة شرط،
 / باشد و اين جمله را گذشتة غير ممكن نامند.would haveفعل اصلي +

  مثال:           

 .If he had come, we would have gone to the cinema .اگر او آمده بود، ما به سينما مي رفتيم

  تبديل مي شود.am,is,are ، بهif  در جملةbe / باشد، فعلwillاگر جملة دوم شرطي داراي فعل زمان آيندة ساده، / شكل سادة فعل+ 
  مثال:           

اگر او در ميهماني امشب باشد، من با 
 .كمال ميل دعوت شما را خواهم پذيرفت

If she is at the party tonight, I will 
accept your invitation by all means. 

، براي تمام if ، در جملةbe / باشد، فعلwould/شكل سادة فعل +  آينده در گذشتة ساده در صورتي كه جملة دوم شرطي داراي فعل زمان
 مي باشد. were ضماير فعل
  مثال:           

 .If I were you, I wouldn’t go to the cinema .اگر من به جاي شما بودم، به سينما نمي رفتم

 .If we were you, we wouldn’t go to the cinema .اگر ما به جاي شما بوديم، به سينما نمي رفتيم

 .If he were you, he wouldn’t go to the cinema .اگر او به جاي شما بود، به سينما نمي رفت

به كار نمي رود، زيرا  would  ياwill باشد، در آن جمله افعال may, can, shall اگر جملة دوم شرطي داراي يكي از افعال كمكي
 را مي گيرند. would فعل جاي  might و would, could و گذشتة آنها يعني will جاي فعل shallو  may, can كه

  مثال:           

 .If Betty comes, we may study .اگر بتي بيايد، ما ممكن است درس بخوانيم

 .If Betty came, we might study .اگر بتي مي آمد، ما ممكن بود درس بخوانيم

 .If Betty had come, we might have studied .اگر بتي آمده بود، ما ممكن بود درس بخوانيم

 .If we had hurried, we could have arrived on time .اگر عجله كرده بوديم، به موقع مي رسيديم

 امري باشد، فعل آن تغيير نمي كند. ، اگر جملة دوم شرطي
  مثال:           

 .If you go there, buy me a newspaper .بخر يك روزنامه اگر به آنجا مي روي، براي من
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 Subjunctive Mood I wish اي كاش –بيان آرزو  
  

  I wish Subjunctive Mood …/…وجه التزامي /بيان آرزو /اي كاش 
  

   wish به عنوان يك فعل اصلي به معني ”خواستن“ و مترادف فعل want است. فعل بعد از آن به صورت مصدر با to.به كار مي رود  
  مثال:           

 .I wish  to go abroad some day .مي خواهم روزي به خارج بروم

 .I wish to study English literature .مي خواهم رشتة ادبيات انگليسي بخوانم

 يك جملة ديگر به كار برود، به معني ”اي كاش“ است و در اين حالت جملة بعد از آن يك عمل غير   + فاعل/ ،wishاما هر گاه بعد از /
 واقعي را نشان مي دهد. جملة بعد از آن داراي وجه التزامي است.

  مثال:           

 .I wish I were a teacher /.اي كاش من يك معلم بودم. /الان معلم نيستم

 .I wish she had seen me yesterday /.اي كاش او مرا ديروز ديده بود. /او ديروز مرا نديد

  نيز مي تواند به كار برود كه قابل حذف نيز مي باشد.that + فاعل/ ضمير موصولي wishبعد از /
  مثال:           

 .I wish / that / I could go to Shiraz .اي كاش مي توانستم به شيراز بروم

  + فاعل در سه زمان حال، گذشته و آينده به ترتيب به شرح زير مي باشد:wishچگونگي كاربرد 
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 +wish"   براي بيان آرزو در زمان حال  "فاعل: 

 + فاعل براي بيان آرزو در زمان حال به كار مي رود، به شكل زمان گذشتة ساده و يا گذشتة استمراري wishدر اين حالت فعلي كه بعد از  
  استفاده مي گردد.were از was  + فاعل، به جايwishبوده ولي مفهوم جمله در زمان حال است.ضمناً بعد از 

  مثال:           

 .I wish Yalda were here now .اي كاش يلدا الان اينجا بود

 .I wish I had more money now /.ندارم  اي كاش پول بيشتري داشتم. /ولي

 .I wish I were you .اي كاش من جاي تو بودم

 .I wish I saw her today .اي كاش امروز او را مي ديدم

 .I wish he was coming with us now .اي كاش اكنون او با ما مي آمد

 .I wish I were traveling to London now .اي كاش اكنون در حال سفر به لندن بودم

  
+wish  فاعل براي بيان آرزو در زمان گذشته: 

 آرزو در زمان گذشته به كار مي رود، به شكل زمان ماضي بعيد و يا آينده در گذشتة كامل   براي بيانI wish در اين حالت، فعلي كه بعد از
could/would have+ p.p.استفاده مي شود  

  مثال:           
  

  .I wish he had written the letter yesterday .اي كاش ديروز نامه را نوشته بود 

اي كاش من به جاي رفتن به چين، به انگلستان  
 .رفته بودم

I wish I had gone to England instead of to China. 

 .He wished he had worked harder .او آرزو دارد كه سخت تر كار مي كرد 

 .I wish she had been here yesterday .اي كاش ديروز او در اينجا بود 

اي كاش مي دانستم كه امير مريض بود. به ديدار  
 /.او مي رفتم. /ولي نمي دانستم

I wish I’d known that Amir was ill. I would have 
gone to see him. but I didn’t know.   

هنگامي كه بيرون بوديم هوا سرد بود. اي كاش  
 .هوا گرم تر مي بود

The weather was cold  while we were away.I wish it 
had been warmer. 
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 wish  +فاعل براي بيان آرزو در زمان آينده: 
آينده در گذشتة ساده، شكل سادة فعل +   براي بيان آرزو در زمان آينده به كار ميرود، به شكل زمانI wishدر اين حالت، فعلي كه بعد از 

would/could .استفاده مي شود 
  مثال:            

 .I wish it would stop raining tomorrow .اي كاش فردا بارندگي قطع شود

 .I wish the train would come .اي كاش قطار بيايد

من نمي توانم به ميهماني بروم /و دوست دارم كه بروم/. اي 
 .كاش مي توانستم به ميهماني بروم

I can’t go to the party /and  I’d like to/. I 
wish I could go to the party. 

  
wish:در حكم بيان آرزو براي ديگران  

  مثال:           

 He wished us long life and .او براي ما آرزوي سعادت و عمر طولاني كرد
happiness. 

براي شما آرزوي سفري بي خطر دارم./سفري امن و بي 
 /.خطر برايتان آرزو مي كنم

I wish you a safe journey. 

wish در معناي /تمايل زياد داشتن/ نيز به كار مي رودولي در اين حالت بعد از آن از مصدر با to.استفاده مي گردد  
  مثال:           

 .I wish to pass this examination .خيلي دلم مي خواهد از اين امتحان قبول شوم

 بيان مي شوند كه در ادامه بايد از “ اي كاش“ استفاده كنيم. اين جملات usually ، ياalways ،neverگاهي اوقات جملاتي با قيود تكرار 
معمولاً براي بيان شكيت و يا نارضايتي مطرح مي شوند. در اين حالت چون كاري بعد از آن زمان بايد انجام بگيرديا قطع شودبه آينده 

  / به كار مي رود.wouldدلالت ميكند و فعل جملة بعد از ”اي كاش“ به صورت /شكل سادة فعل + 
  مثال:           

او هميشه در را باز مي گذارد. اي 
 .كاش او در را باز تگذارد

She always leaves the door open. I wish she 
wouldn’t leave the door open. 
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  :Gerundاسم مصدر 
 driving, playing , swimming/ ساخته مي شود. مانند gerund به آخر افعال اسم مصدر /ing با افزودن اسم مصدر: 

 مي گيرد. ing به شرح ذيل وجود دارد كه فعل بعد از آنها در زبان انگليسي تعدادي افعال و اصطلاحات 

 enjoy لذت بردن dislike متنفر بودن

 mind اهميت دادن consider ملاحظه كردن

 stop متوقف شدن appreciate قدرداني كردن

 finish تمام كردن be worth ارزش داشتن

 admit پذيرفتن no use بي استفاده بودن

 risk به خطر انداختن can’t help چاره اي نداشتن

 deny انكار كردن avoid اجتناب كردن

 مي گيردعبارتند از: ing مي گيرد. حروف اضافة مهمي كه فعل بعد از آنها ing ، فعلto بعد از هر حرف اضافه اي به جز
with, by, for, from, of, at, on, in, about, after, without, before 
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  Participleوجه وصفي:  
 وجه وصفي شكلي از فعل است كه داراي دو حالت فعلي و وصفي است.

 وجه وصفي بر دو دسته تقسيم مي شود:

 :Present Participle :وجه وصفي فاعلي

 :Past Participle :وجه وصفي مفعولي

و صفت  چنانچه كلمه دراين دو حالت وظيفة فعلي داشته باشد، اسم فاعل و اسم مفعول، ولي اگر وظيفة وصفي داشته باشد، صفت فاعلي 
 مفعولي ناميده مي شود.

 به آخر فعل اضافه مي كنند و افعال بي قاعده هم هر يك داراي ed  ياd براي ساختن وجه وصفي مفعولي /اسم مفعول/ در افعال با قاعده،
 شكل خاصي هستند.

 fallen، وجه وصفي مفعولي /بي قاعده/  mended وجه وصفي مفعولي /با قاعده/
 coming و writing اضافه كنند. مانند ing براي ساختن وجه وصفي فاعلي كافي است به آخر مصدر ساده

 موارد استعمال صفت فاعلي:
 مثل يك صفت، اسمي را توصيف ميكند.

  مثال:           

 A running man مرد دونده

 در عبارات وصفي به كار رفته ، معمولاً بعد از موصوف قرار مي گيرد.
  مثال:           

 .The man teaching English, is my father .مردي كه انگليسي تدريس مي كند، پدر من است

 عبارات وصفي چنانچه همراه قيد باشد، قبل از موصوف و بعد از آن قرار مي گيرد.
  مثال:           

 .Lying on his bed, heard a loud noise .در بسترش درازكشيده، جيغ بلندي كشيد

 در صورتي كه عبارت وصفي، به صورت وجه وصفي كامل باشد مي توان طبق مورد فوق، عمل كرد.
  مثال:           

 .Having done my homework, I left school .تكاليفم را انجام داده، مدرسه را ترك كردم

  
 موارد استفاده صفت مفعولي:

 مانند يك صفت، اسمي را توصيف مي كند.

 a fixed price قيمت مقطوع

 در عبارات وصفي به كار مي رود و معمولاً بعد از موصوف قرار مي گيرد.

 .The dog sat on my knee is hers .سگي كه روي زانوي من نشسته، مال اوست
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  Direct and Indirect Speechنقل قول مستقيم و غير مستقيم: 
“ نوشته Quotation markاگر گفتار شخصي را بدون تغيير يبان كنيم آن جمله را نقل قول مستقيم گويندكه بايد داخل علامت نقل قول ”

شود و كلمة اول با حرف بزرگ شروع مي شود و اگر كلمات جمله را طوري تغيير دهيم كه مفهوم جمله عوض نشود آن جمله را نقل قول 
“ ندارد و كلمة اول با حرف كوچك نوشته مي شود. هر جملة نقل قول از دو جمله …غير مستقيم گويند كه احتياجي به علامت نقل ”

 تشكيل مي شود، جملة داخل علامت نقل قول را جملة اصلي و جملة خارج علامت را جملة ناقل گويند.
  

  مثال:           

 ”.He said to me,”I go to to school every day ”.او به من گفت: ”من هرروز به مدرسه مي روم

 در جملة بالا، جملة قبل از علامت نقل قول را جملة ناقل و جملة بعد ار علامت نقل قول را جملة اصلي گويند.
 طريقة تبديل جملات نقل قول مستقيم به غير مستقيم:

 نوع جمله را بررسي مي كنيم. چهار براي اين منظور،

 :Statements :جملات خبري /اظهاري/

 :Imperatives :جملات امري

 :Questions  :جملات پرسشي /استفهامي/

 :Exclamations and Wishes :جملات صوتي يا ندايي و آرزو

  
 :Statementsجملات خبري /اظهاري/

 خبري مستقيم به غير مستقيم: طريقة تبديل جملات

 حذف شود. /بيشتر در مكالمه/ thatبه كار مي رود. البته ممكن است گاهي  that ربط بعد از جملة ناقل كلمة 
 تبديل مي شود. told به said to در جملة ناقل

آگر فاعل جملة داخل علامت نقل قول يكي از ضماير فاعلي باشد، مطابق فاعل جملة ناقل تغيير مي كند. البته بايد در نظر گرفت كه 
ضماير بر حسب اينكه گوينده چه كسي است و نقل قول كننده چه كسي ، تغيير مي كنند. و متعاقب آن ساير ضماير و صفات ملكي تغيير 

 ميكنند ولي آگر فاعل اسم باشد بدون تغيير تكرار مي شود.
اگر فعل ناقل در گفتار مستقيم در زمان حال يا آينده و يا حال كامل باشد طبق قاعدة تطابق زمان ها، در گفتار غير مستقيم در زمان افعال 

 نقل قول، تغييري پيش نمي آيد.
  

 نقل قول مستقيم  نقل قول مستقيم 
He says that he is writing an English 
composition at the moment. 

He says,”I am writing an English 
composition at the moment.” 
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 اگر فعل ناقل گفتار مستقيم در زمان گذشته باشد، براي تطابق زمان ها، زمان افعال به شرح زير تغيير مي يابد:

 گذشتة استمراري به گذشتة كامل استمراري         گذشتة ساده به گذشتة كامل          حال استمراري به گذشتة استمراري      حال ساده به گذشتة ساده 
 گذشتة كامل استمراري به گذشتة كامل استمراري         حال كامل استمراري به گذشتة كامل استمراري      حال كامل به گذشتة كامل 

 آيندة كامل به آينده در گذشتة كامل         آيندة استمراري به آينده در گذشتة استمراري          آيندة ساده به آينده در گذشتة ساده 
 آيندة كامل استمراري به آينده در گذشتة كامل استمراري

  مثال:           
  

 حال ساده گذشتة ساده حال استمراري گذشتة استمراري آيندة ساده آينده در گذشتة ساده

 would go will go  was going  is going went go 
  مثال:           

  
 نقل قول مستقيم  نقل قول مستقيم

He told me that he went to his school everyday. He said to me, “I  go to my school everyday.” 
 She told me that she went to her office every day.  She said to me, “I go to my office every day.” 
You told me that you had gone to your office.  You said to me, “I went to my office.” 
 Mary said that she was going to see her friend.  Mary said ,”I am going to see my friend.” 
She said that Mary had been happy. She said,” Mary was happy.” 

تمام كلمات و قيد هايي كه حاكي از نزديكي هستند، در كلام غير مستقيم به الفاظ و قيود دور تبديل مي شوند. جدول تغييرات اين كلمات 
 و قيود به شرح زير است:

 گفتار مستقيم گفتار غير مستقيم   

 that  this 
those these 
there here 
then now 
so thus 

that day today 
that night tonight 

the next day tomorrow 
the following week, etc. next week /month,year/ 

the day before/the previous day yesterday 
the week before, etc./the previous week, etc. last week /month, year/ 

the night before/the previous night last night 
then just 

before ago 
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 :Imperativesجملات امري 
 طريقة تبديل جملات امري مستقيم به غير مستقيم:

 /اگر به صورت دستور باشد/، استفاده مي كنيم. ordered/اگر مؤدبانه باشد/ و فعل  asked و يا told به جاي فعل ناقل، از افعال
جملة امري داخل علامت نقل قول يا مثبت است يا منفي، اگر امري مثبت باشد، براي تبديل آن به غير مستقيم، قبل از فعل امر در اول 

 به كار مي رود و صفات و ضماير را تغيير مي دهيم. to جمله
  مثال:           

  
 نقل قول مستقيم  نقل قول مستقيم 

 John told me to open my book. John said to me,”Open your book.” 
  را به كار مي بريم و صفات و ضماير را تغيير مي دهيم.not to دو كلمة Don’t  امري،منفي باشد، به جاي در صورتي كه جملة 

  مثال:           

 نقل قول مستقيم  نقل قول مستقيم 
 He told us not to open our books. She said to us,”Don’t open your books.” 

  
 :Questionsجملات پرسشي /استفهامي/: 

 طريقة تبديل جملات سؤالي مستقيم به غير مستقيم:

 در انگليسي سؤال به دو نحو تشكيل مي شود:
  Whom did you see ?ويا به وسيلة يكي از كلمات نه گانة استفهام مانند: May I go?به وسيلة يكي از افعال مخصوص مانند: 

 با توجه به دو حالت استفهام، براي تبديل جملات سؤالي از حالت مستقيم به غير ممستقيم بايد به نكات زير عمل نمود.
  تبديل مي شود.want to know, inuire, askفعل خارج از علامت نقل قول، به يكي از افعال پرسشي 

 و غيره و حذف ask اگر فعل جملة سؤالي به وسيلة يكي از افعال مخصوص آغاز شود، در سؤال غير مستقيم، پس از به كار بردن فعل ناقل
 را به كار مي برند. whether يا if علائم نقل قول، براي ربط جملة داخل علامت نقل قول با فعل ناقل، يكي از كلمات

 if  و غيره آغاز شده باشدكاربرد يكي از دو كلمات ربطwhereاگر فعل جملة سؤالي به وسيلة يكي از كلمات استفهامي مانند 
 لزومي نخواهد داشت، زيرا كلمات استفهام خودشان مي توانند كار ربط را انجام دهند. whether يا

 حذف مي شود. did,does,do نقل قول از شكل سؤالي به صورت خبري در مي آيد، يعني فاعل قبل از فعل قرار گرفته ، كلماتي مانند
 ضماير طبق حالت خبري تغيير مي يابند.
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 زمان فعل نقل قول، در صورتي كه فعل ناقل، گذشته باشد، يك زمان به عقب مي رود.
 تغييرات ديگر از جمله تغيير قيود و بعضي كلمات ديگر، مانند حالت خبري است.

 و بالاخره بايد توجه داشت كه در جملات غير مستقيم همواره به جاي علامت سؤال آخر جمله ، نقطه قرار مي گيرد.
  مثال:           

  
 نقل قول مستقيم نقل قول مستقيم

 He asked me if I had gone there the day before. He said to me,”Did you go there yesterday?” 

He asked me what I was writing then. He said to me,”What are you writing now?” 

 اگر كلمة استفهام همراه اسم باشد، كلمة استفهام و اسم را با هم مي نويسيم.
  مثال:           

 نقل قول مستقيم نقل قول مستقيم  
She asked Mary what time she would come 
back. 

She said to Mary,”What time will you come 
back?” 

Whether و if  .مي توانند در حالت غير مستقيم به جاي هم به كار روند whetherهم به معني  if و هم به معني if not  است؛ ولي
 كاربرد دارد.  if غالباً حرف ربط

  
 :Exclamations and Wishes   جملات صوتي يا ندايي و آرزو

براي تبديل اينگونه جمله ها به حالت گفتار غير مستقيم، بايستي فعل ناقل، مبين نوع ندا و آرزو باشد. براي ربط فعل معرف با قسمت جملة 
و بر اساس  و گاهي بدون ربط  to علامت نقل قول، غالباً مانند جمله هاي خبري عمل مي كنند؛ ولي ممكن است با استفاده از داخل  

معني ، فعل معرف را با جملة داخل علامت نقل قول مربوط ساخت. فعل ناقل در غير مستقيم در جمله هاي ندا و آرزو بيشتر افعالي از 
 مي باشد. cry, exclaim, wish, pray, applaud قبيل

  
 نقل قول مستقيم نقل قول مستقيم

 He exclaimed what a beautiful sunset it was. He said,”Oh! What a beautiful sunset it is!” 
 He cried with sorrow that it was my sacrifice. He said,”Alas! It is your sacrifice.” 
He applauded him, saying that he had won his race. He said,”Bravo! You have won your race.” 
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  Causative Formوجه سببي:  

بعضي كارها از عهدة ما ساخته نيست، طبيعتاً به وسيلة متخصصين يا اشخاص ديگر انجام مي شود كه در اكثر جملات فارسي به كنندة كار 
اشاره نمي شود. براي ساختن جملات سببي با در نظر گرفتن اين كه سببي از نوع مجهول باشد و يا معلوم از يكي از دو فرمول زير استفاده 

 مي شود.

 وجه سببي مجهول:

 براي ساختن وجه سببي مجهول از فرمول زير استفاده مي شود.

 اسم مفعول + مفعول + have/get + فاعل
  مثال:           

 .Hassan had/got his shoes polished .واكس زدند  حسن داد كفش هايش را

 .I had/got my radio fixed last year سال گذشته راديو ام را تعمير كرد

 .I have/get my hair cut every week .هر هفته سرم را اصلاح مي كنم

 .He has/gets his house painted every year .او هر سال منزلش را نقاشي مي كند

 .I will have/get my car painted tomorrow .فردا مي دهم اتومبيلم را نقاشي كنند

 وجه سببي معلوم:

 براي ساختن وجه سببي معلوم از فرمول هاي زير استفاده مي شود.

 فاعل + have + عامل انجام كار + to مفعول + مصدر بدون

 فاعل + get + عامل انجام كار + to مفعول + مصدر با 

  مثال:           

 .He had the shoe-maker mend his shoes .او كفش هايش را داد كفاش تعمير كند

 .He got the shoe-maker to mend his shoes .او كفش هايش را داد كفاش تعمير كند 

 بايد توجه كرد كه شكل سببي را در زمان هاي مختلف مي توان به كار برد.
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 Two-word Verbs /Phrasal Verbs :  افعال دو كلمه اي: 

  
افعال دو كلمه اي عبارتند از افعال مركبي كه ازيك فعل به اضافة يك ضميمه يا دنبالة قيدي تشكيل مي شود. اينگونه افعال را افعال 

 تركيبي، تركيبات فعل به اضافة قيد و يا فعل به اضافة حرف اضافه نيز مي گويند.
  مثال:           

 take off بيرون آوردن لباس  fill in  نوشتن و پر كردن 

 put on پوشيدن pick up برچيدن، سوار كردن مسافر

 fill out تكميل كردن turn down كم كردن صدا 

در افعال دو كلمه اي معمولاً فشار صدا بر روي ضميمه يا دنبالة كوتاهي است كه بعد از فعل مي آيد، يعني دنبالة قيدي داراي تكية اصلي 
 صدا است ولي در تركيب فعل با حرف اضافه، فشار صدا بر روي خود فعل است.

در مورد افعال دو كلمه اي، گاهي مي توان دنبالة قيدي آن را بعد از مفعول قرار داد ولي در تركيبات فعل و حرف اضافه ، چنين تغييري 
 هيچگاه امكان ندارد.

 افعال دو كلمه اي به دو دسته، جدا نشدني و جدا شدني تقسيم مي شوند.
  

 :Inseparable Two-word Verbs   افعال دو كلمه اي جدا نشدني
در افعال دو كلمه اي جدا نشدني دنباله قيدي هميشه بلافاصله بعد از فعل آورده مي شود و مفعول چه اسم باشد و چه ضمير، بعد از دنبالة 

 قيدي قرار مي گيرد و تحت هيچ گونه شرايطي نمي توان دنبالة قيدي را از فعل جدا كرده، بعد از مفعول قرار داد.

 مفعول + دنبالة قيدي + فعل 

  مثال:           

 .He ran into his old friend yesterday .او ديروز تصادفاً دوستش را ديد

 .I am going to call on him tomorrow .در نظر دارم فردا به او تلفن كنم

  
 

 :Separable Two-word Verbsافعال دو كلمه اي جدا شدني
در مورد افعال دو كلمه اي جدا شدني، هم مي توان مفعول اسمي را بعد از دنباله قيدي قرار داد و هم مي توان ان را بين مفعول و دنبالة 

 قيدي آورد. مثلاً هر دو جملة زير را مي توان با يك مفهوم به كار برد.

 مفعول + دنبالة قيدي + فعل  

  
 .He took off his coat yesterday .او ديروز كتش را بيرون آورد

 .The waiter made out the bill .مستخدم صورت حساب را تنظيم كرد
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 دنبالة قيدي + مفعول + فعل

  
 .He took his coat off yesterday .او ديروز كتش را بيرون آورد

 .The waiter made the bill out .مستخدم صورت حساب را تنظيم كرد

در اينجا بايد خاطر نشان ساخت كه تشخيص افعال دو كلمه اي جدا شدني از افعال دو كلمه اي جدا نشدني، هميشه كار اساني نيست و اين 
 امر تابع قاعدة معيني نبوده، بلكه به تمرين زياد بستگي دارد.

نكتة مهم ديگري كه در مورد اين افعال بايد در نظر داشت، اين است كه در تحت بعضي شرايط عوض كردن جاي مفعول اسمي و دنبالة 
قيدي امكان پذير نيست. به عبارت ديگر تمام افعال دو كلمه اي، حتي جدا شدني را نمي شود هميشه از هم جدا كرد و مفعول را بين آنها 

را به معناي ”تسليم شدن، دست كشيدن“، در نظر بگيريد. اين فعل در شرايط معمولي جدا  give up  قرار داد. براي مثال فعل دو كلمه اي 
شني بوده و مي توان مفعول اسمي را بين فعل و دنبالة قيدي قرار داد. ولي مواردي پيش مي آيد كه در مورد همين فعل نيز نمي توانيم 

 بايد بلافاصله بعد از فعل قرار داده شود. مفعول را بين دو قسمت آن قرار دهيم و حتماً دنبالة قيدي 
  

 مفعول + دنبالة قيدي + فعل 

 مثلاً مي توانيم بگوييم :
  

 .He gave up hope .او قطع اميد كرد

 ولي هيچوقت نمي گوييم:
  

 .He gave hope  up .او قطع اميد كرد

 جملة فوق از نظر گرامري نادرست است.
 البته گاهي نيز اتفاق ميافتد كه مفعول فقط بايد بين فعل و دنبالة قيدي قرار گيرد و هيچ شكل ديگري از آن قابل قبول نخواهد بود.

 مثلاً مي گوييم:
  

 .The escaped prisoner gave himself up .زنداني فراري خود را تسليم كرد

 ولي هرگز نمي گوييم:

 .The escaped  prisoner gave up himself .زنداني فراري خود را تسليم كرد 

 اما موارد زيادي هست كه هر يك از دو شكل را بطور دلخواه مي توان به كار برد.
 در موارد زير مفعول بايد حتماً بين دو قسمت افعال دو كلمه اي قرار گيرد:

 وقتيكه مفعول، ضمير مفعولي و يا ضمير انعكاسي باشد.
  مثال:           

  
 .The radio is too load; please turn it down .صداي راديو خيلي بلند است، لطفاً آن را كم كنيد
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و مصطلح بوده و  ولي چنانچه مفعول، اسم باشد، هم مي توان آن را بين دو قسمت فعل قرار داد و هم بعد از دنبالة قيدي، هر دو صحيح 
 هيچ فرقي با هم ندارند.

  مثال:           

 .He turned on the TV .او تلويزيون را روشن كرد 

 .He turned the TV on .او تلويزيون را روشن كرد

 درصورتيكه مفعول، ضمير باشد، حتماً بايد بين دو قسمت فعل يا به عبارت ديگر قبل از دنبالة قيدي قرار بگيرد.
  مثال:           

 .The radio is too loud; please turn it down .صداي راديو خيلي بلند است، لطفاً آن را كم كنيد 

 .We don’t need the light; please turn it off .به روشنايي نياز نداريم، لطفاً لامپ را خاموش كنيد

 .The fugitive gave himself up .كرد  شخص فراري خودش را تسليم

 ، به صورت ضمير انعكاسي به كار برده شده است.himselfدر جملة سوم، ضمير، 
غير از ضماير مفعولي و انعكاسي كه حتماً بايد بين فعل و دنبالة قيدي آن قرار گيرند، ضماير ديگر را مي توان در شرايط معمولي، بعد از 

 دنبالة قيدي نيز قرار داد.
  مثال:           

هركس ديگري كه بخواهد مي تواند صندليش را  
 .ببخشد، ولي من مال خودم را از دست نخواهم داد

Whoever else gives up his seat, 
I shall not give up mine. 

  كه دنبالة قيدي مي باشد، آورده شده است.up ضمير ملكي است كه بعد از mine چنانكه مي بينيم در جملة فوق كلمة
  در مورد اين افعال بيشتر بستگي به جنبة تأكيدي آنها دارد. those, these, that, this محل ضماير اشارة

  مثال:           

 .Take this down .اين مطلب را يادداشت كن/به حافظه ات اعتماد نكن/ 

 .Take down this .اين مطلب را يادداشت كن/نه چيز ديگري را/

 ,in and out, up and down وقتيكه دو دنبالة قيدي با هم تركيب شده و دنبالة قيدي مركبي درست كرده باشند، مانند دنباله هاي قيدي
off and on 

اگر هر يك از اين دنباله هاي قيدي به تنهايي همراه فعل آورده شود، امكان آوردن مفعول بعد از آنها وجود دارد. ولي هر گاه دو قيد با هم 
 تركيب شوند، فقط انها را بايد بعد از مفعول قرار داد. بدين معني كه مفعول بين فعل و دنباله هاي قيدي آورده مي شود.

  مثال:           

 .He turned on the light .او چراغ را روشن كرد

 .He turned off the light .او چراغ را خاموش كرد

 .He turned the light on and off .او چراغ را روشن و خاموش كرد

 .He pulled up the blind .او پشت دري را بالا زد

 .He pulled down the blind .او پشت دري را پايين كشيد

 .He pulled the blinds up and down .او پرده ها را بالا و پايين كشيد
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 ضميمه هاي قيدي:
ضميمه هاي قيدي را براي اظهارات امري بدون آوردن فعل نيز به كار مي برند. در اينگونه اظهارا ت بعد از ضميمة قيدي، معمولاً حرف 

 اضافه آورده مي شود.
  مثال:           

 !Off with you .برويد سر كارتان 

 !Off with his head .سرش را از تنش جدا كنيد

 !Out with him .بيرونش كنيد

 !Down with he traitors .مرگ بر خائنين

 براي دستورات دوستانه دنبالة قيدي را قبل از فاعل مي آورند.
  مثال:           

  
 !Off you go .بگذار و برو

 Away you run! فرار كن

 !In you come .بيا تو /بيا داخل/

  
  

 :Three-word Verbs افعال سه كلمه اي
گاهي اوقات بعد از فعل، دو ضميمه به دنبال يكديگر آورده مي شود كه اولين دنباله مربوط به فعل بوده و قيد مي باشد و دنباله ديگر به اسم 

بعد از آن نسبت داده شده و حرف اضافه مي باشد. اين دسته از افعال كه آنها را افعال سه كلمه اي گويند، همگي جدا نشدني بوده و از 
 اصطلاحات زبان انگليسي به شمار مي آيند.

  مثال:           
  

 .I can’t put up with that things .من نميتوانم اين شخص را تحمل كنم

 .Some people never run out of things .بعضي از مردم، هيچگاه دچار كمبود نمي شوند

 و اينك نمونه هاي بيشتري از اين افعال:

 to get through with خاتمه دادن

 to look in on ملاقات كوتاه

 to look forward to انتظار داشتن

 to look down on با تحقير نگريستن

 to look up to با نظر تحسين نگريستن

 to keep up with موافق اوضاع روز رفتار كردن
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  Present Perfect Continuous Tenseزمان حال كامل استمراري /ماضي نقلي استمراري/: 
  

 Formation : طرز تشكيل:

 Affirmative Form : شكل مثبت:

 ing + فعل + have/has + been + فاعل

  
 مي been را كه to be را صرف مي كنيم، سپس اسم مفعول فعل to haveبراي تشكيل زمان حال كامل استمراري ابتدا زمان حال فعل 
  مي افزاييم.ingباشد بعد از آن قرار مي دهيم و به آخر زمان حال فعل اصلي 

  مثال:           
 .She has been talking for two hours او دو ساعت است كه مشغول صحبت كردن است.

  
 to talk صحبت كردن 

 
 مفرد جمع

مشغول صحبت كردن 
 هستيم.

We have been 
talking. 

مشغول صحبت كردن 
 هستم.

I have been 
talking. 

مشغول صحبت كردن 
 هستيد.

You have been 
talking. 

مشغول صحبت كردن 
 هستي.

You have been 
talking. 

مشغول صحبت كردن     
 است. /مذكر/

He has been 
talking. 

مشغول صحبت كردن 
 هستند.

They have been 
talking. 

مشغول صحبت كردن 
 است. /مؤنث/

She has been 
talking. 

مشغول صحبت كردن     
 است. /غير انسان/

It has been 
talking. 
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 موارد كاربرد زمان حال كامل استمراري: 

 براي بيان عملي كه در گذشته ادامه داشته و هنوز هم ادامه دارد. 
  مثال:           

 .He has been walking in the street for three hours .او سه ساعت است كه در خيابان مشغول قدم زدن است

 .He has been eating for about half an hour .نزديك نيم ساعت است كه مشغول خوردن است

 براي بيان عملي كه در گذشتة نزديك انجام گرفته ولي زمان آن ذكر نشده باشد. 
  مثال:           

 .He has been speaking about the matter او راجع به آن موضوع صحبت مي كرده است.

  
 :Question & Negative Form  :شكل سوالي و منفي

  صورت مي گيرد.to haveبراي سؤالي و منفي كردن اين زمان مانند زمان حال كامل تغييرات بر روي فعل 
  مثال:           

 .He has been swimming for half an hour او نيم ساعت است كه مشغول شنا كردن است./مثبت/

 .Has he been swimming for half an hour آيا او نيم ساعت است كه مشغول شنا كردن است؟ /سؤالي/

 .He has not been swimming for half an hour او نيم ساعت نيست كه مشغول شنا كردن است. /منفي/
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  Past Perfect Continuous Tenseزمان گذشته كامل استمراري /ماضي بعيد استمراري/:  
  

  Formationطرز تشكيل: 
  Affirmative Formشكل مثبت: 

 ing + فعل + had + been +فاعل

  
 صرف مي been يعني to be را با اسم مفعول فعل had يعني to haveبراي ساختن زمان گذشته كامل استمراري ابتدا زمان گذشته فعل 

  اضافه مي كنيم.ingكنيم و سپس به آخر زمان حال فعل اصلي مورد نظر 
  مثال:           

to work  كار كردن 
 

 مفرد جمع

مشغول كار كردن 
 بوديم.

We had been 
working. 

مشغول كار كردن 
 بودم.

I had been 
working. 

مشغول كار كردن 
 بوديد.

You had been 
working. 

مشغول كار كردن 
 بودي.

You had been 
working. 

مشغول كار كردن     
 بود. /مذكر/

He had been 
working. 

مشغول كار كردن 
 بودند.

They had been 
working. 

مشغول كار كردن 
 بود. /مؤنث/

She had been 
working. 

مشغول كار كردن     
 بود. /غير انسان/

It had been 
working. 

  
 :Usage  :موارد كاربرد زمان گذشته كامل استمراري

 براي بيان عملي كه پيش از عمل ديگر در زمان گذشته ادامه داشته است.
  مثال:           

 He had been working in this company before he قبل از اين كه به لندن برود در اين شركت كار مي كرد.
went to London. 

 .He had been reading a newspaper, when I saw him وقتي كه او را ديدم مشغول روزنامه خواندن بود.
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 :Question & Negative Form  :شكل سؤالي و منفي 

 را با فاعل عوض مي كنيم. و براي منفي نمودن آنها كلمة hadبراي سؤالي نمودن زمان هاي گذشته كامل و گذشته كامل استمراري جاي 
not را بلا فاصله بعد از had.قرار مي دهيم  

  مثال:           

 .He had been working او مشغول كار كردن بود. /مثبت/

 .Had he been working آيا او مشغول كار كردن بود؟ /سؤالي/

 .He had not been working او مشغول كار كردن نبود. /منفي/
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  Future Perfect Continuous Tenseزمان آينده كامل استمراري:  
  

  Formationطرز تشكيل:  
  Affirmative Formشكل مثبت :  

 ing + فعل + shall/will + have + been +فاعل

  
 استفاده كرده و been با اسم مفعول فعل بودن shall have يا will haveبراي ساختن زمان آينده كامل استمراري ابتدا از فعل كمكي 

  بعد از آن قرار مي دهيم.ingسپس فعل اصلي را با 
  مثال:           

to wait  منتظر بودن 

 
 مفرد جمع

 We shall have been در حال انتظار بوده ايم.
waiting. 

 I shall have been در حال انتظار بوده ام.
waiting. 

 You will have been در حال انتظار بوده ايد.
waiting. 

 You will have been در حال انتظار بوده اي.
waiting. 

در حال انتظار بوده است.     
 /مذكر/

He will have been 
waiting. 

 They will have been در حال انتظار بوده اند.
waiting. 

در حال انتظار بوده 
 است./مؤنث/

She will have been 
waiting. 

در حال انتظار بوده است. /غير     
 انسان/

It will have been 
waiting. 

  
  

 :Question & Negative Form شكل سؤالي و منفي
 .They will have been waiting در حال انتظار بوده اند. /جملة مثبت/

 ?Will they have been waiting آيا در حال انتظار بوده اند؟ /جملة سؤالي/

 .They will not have been waiting در حال انتظار نبوده اند. /جملة منفي/
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 موارد كاربرد زمان آينده كامل استمراري: 

كاربرد اين زمان براي عملي است كه تا زمان معيني در آينده انجام گرفته و كامل شده و يا قبل از كاري در آينده تمام شده باشد. ضمناً 
 مدتي نيز ادامه خواهد داشت.

  مثال:           

تا ماه آينده بيست سال است كه در تهران 
زندگي مي كنم. /تا ماه آينده مدت بيست 
سال، تمام شده، در ضمن تا آن زمان نيز 

 عمل ادامه داشته است./

I shall have been living in Tehran 
for twenty years by next month. 

 نكته: اين زمان در زبان فارسي وجود ندارد و معادل ترجمة آن در فارسي حال كامل و كلمة /در حال يا مشغول/ منظور مي شود.
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   Future in the Past Perfect Continuous Tenseزمان آينده در گذشته كامل استمراري:  
 Formationطرز تشكيل: 

  Affirmative formشكل مثبت: 
 ing + فعل + should/would + have + been +فاعل

  
 استفاده كرده، سپس فرم حال كامل استمراري would يا  shouldبراي ساختن زمان آينده در گذشتة كامل استمراري ابتدا از فعل كمكي 

 را بعد از آن قرار مي دهيم.
  مثال:           

to write   نوشتن 
 

 مفرد جمع

 We should have been مي نوشته ايم.
writing. 

 I should have been مي نوشته ام.
writing. 

 You would have been مي نوشته ايد.
writing. 

 You would have been مي نوشته اي.
writing. 

 He would have been مي نوشته است. /مذكر/    
writing. 

 They would have been مي نوشته اند.
writing. 

 She would have been مي نوشته است. /مؤنث/
writing. 

 It would have been مي نوشته است. /غير انسان/    
writing. 

   
 :Question & Negative Form شكل سوالي و منفي
 .You would have been writing  مي نوشته ايد. /جمله مثبت/ 

 ?Would you have been writing آيا مي نوشته ايد؟ /جمله سؤالي/

 .I should not /shouldn’t/ have been writing نمي نوشته ايد. /جمله منفي/

  
 موارد كاربرد زمان آينده در گذشته كامل استمراري:

زمان آينده در گذشته كامل استمراري در مواردي مانند آينده در گذشته كامل به كار مي رود با اين تفاوت كه از اين زمان براي نشان دادن 
 ادامه عمل و استمرار فعل مورد نظر استفاده مي شود.

  مثال:           

 If he had not arrived so early, I should have been اگر او اينقدر زود نيامده بود من تا به حال رفته بودم.
leaving by now. 

 She said that she would have been speaking in the او گفت تا ساعت چهار در حال سخنراني در جلسه خواهد بود.
conference by 4:00. 
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 ضميمه:
 

 Complete List of Irregular Verbs ليست كامل افعال بي قاعده: 
  

 Past Participle Simple Past Simple Present معني

 abode abode abide ساكن شدن 

 arisen  arose arise برخاستن 

 awoke/awaken awoke awake بيدار شدن 

 been  was-were be:am-is-are بودن 

 born bore bear  تحمل كردن 

 beaten beat  beat زدن 

 become became  become شدن 

 befallen befell befall اتفاق افتادن 

 begun began begin  شروع كردن 

 bent bent  bend خم شدن 

 bet bet bet شرط بستن 

 bitten bit  bite گاز گرفتن 

 bled  bled  bleed خون آمدن 

 blown blew  blow وزيدن 

 broken broke  break شكستن 

 brought  brought bring آوردن 

 built  built build ساختن 

 burnt  burnt burn سوختن 

 burst  burst burst تركيدن 

 bought  bought buy خريدن 

 caught  caught  catch گرفتن 

 chosen  chose choose  انتخاب كردن 

 clung  clung cling چسبيدن 

 come  came  come آمدن 

 cost cost cost ارزش داشتن 
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 crept crept creep خزيدن 

 cut cut cut بريدن 

 dealt  dealt  deal  معامله كردن 

 dug  dug dig كندن 

 dived dived/dove dive شيرجه رفتن 

 done did  do انجام دادن 

 drawn  drew  draw رسم كردن 

 dreamt  dreamt dream خواب ديدن 

 drunk  drank  drink نوشيدن 

 driven  drove  drive  راندن 

 eaten ate eat خوردن 

 fallen  fell fall افتادن 

 fed fed feed  غذا دادن 

 felt  felt feel احساس كردن 

 fought fought  fight  جنگيدن 

 found found  find پيدا كردن 

 fit/fitted  fit/fitted  fit  متناسب بودن 

 fled fled  flee فراركردن 

 flung  flung  fling لگد زدن 

 flown  flew  fly  پرواز كردن 

 forbidden forbade  forbid  ممنوع ساختن 

 forgotten forgot forget فراموش كردن 

 forgiven forgave forgive بخشيدن 

 forgone  forwent  forgo خودداري كردن 

 frozen froze  freeze يخ زدن 

 gotten/got got get به دست آوردن 

 given gave give دادن 

 gone  went go رفتن 

 ground ground grind خرد كردن 

 grown grew grow روييدن 
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 hung/hanged hung/hanged hang آويزان كردن 

 had had have داشتن 

 heard heard hear شنيدن 

 hidden hid hide مخفي كردن 

 hit hit hit زدن 

 held held hold نگاه داشتن 

 hurt hurt hurt صدمه زدن 

 kept kept keep نگاه داشتن 

 knelt knelt kneel زانو زدن 

 knit knit knit بافتن 

 known knew know دانستن 

 laid laid lay گذاشتن 

 led led lead راهنمايي كردن 

 leapt leapt leap جستن 

 left left leave ترك كردن 

 lent lent lend قرض دادن 

 let let let اجازه دادن 

 lain lay lie دراز كشيدن 

 lit lit light روشن كردن 

 lost lost lose گم كردن 

 made made make ساختن 

 meant meant mean معني دادن 

 met met meet ملاقات كردن 

 paid paid pay پرداختن 

 proved/proven proved prove ثابت كردن 

 put put put گذاشتن 

 uit  uit  uit ترك كردن 

 read read read خواندن 

 ridden  rode ride  سوار شدن 

 rung  rang  ring زنگ زدن 
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 risen rose rise  برخاستن 

 run ran run دويدن 

 sawed/sawn sawed saw  اره كردن 

 said said say گفتن 

 seen saw see  ديدن 

 sought sought  seek جستجو كردن 

 sold  sold sell فروختن 

 sent  sent send فرستادن 

 set set set غروب كردن 

 sewn/sewed  sewed  sew دوختن 

 shaken  shook shake تكان دادن 

 shaved/shaven shaved shave تراشيدن 

 sheared/shorn sheared shear قيچي كردن 

 shone/shined shone/shined shine درخشيدن 

 shot shot shoot تير اندازي كردن 

 shown/showed  showed show نشان دادن 

 shrunk/shrunken shrank/shrunk shrink چروك شدن 

 shut shut shut بستن 

 sung sang sing آواز خواندن 

 sunk sank sink در آب فرو رفتن 

 sat sat sit نشستن 

 slain slew slay ذبح كردن 

 slept slept sleep خوابيدن 

 slid slid slide سريدن 

 sneaked/snuck sneaked/snuck sneak دزدكي راه رفتن 

 spoken spoke speak صحبت كردن 

 sped sped speed سرعت گرفتن 

 spent spent spend خرج كردن 

 spilled/spilt spilled/spilt spill ريختن 

 spun spun spin چرخاندن 
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 spat/spit spat/spit spit تف كردن 

 split split split از هم جدا كردن 

 spread spread spread پخش كردن 

 sprung sprang spring پريدن 

 stood stood stand ايستادن 

 stolen stole steal دزديدن 

 stuck stuck stick چسبيدن 

 stung stung sting نيش زدن 

 stunk stank/stunk stink بوي بد دادن 

 strewn strewed strew پاشيدن 

 struck/stricken struck strike زدن 

 striven/strived strove/strived strive كوشش كردن 

 sworn swore swear قسم خوردن 

 swept swept sweep جارو كردن 

 swum swam swim شنا كردن 

 swung swung swing تاب خوردن 

 taken took take گرفتن 

 taught taught teach درس دادن 

 torn tore tear پاره كردن 

 told told tell گفتن 

 thought thought think فكر كردن 

 thrived/throve thrived/throve thrive موفق شدن 

 thrown threw throw انداختن 

 undergone underwent undergo تحمل كردن 

 understood understood understand فهميدن 

 upset upset upset واژگون كردن 

 woken woke wake بيدار كردن 

 worn wore wear پوشيدن 

 woven wove weave بافتن 

 wept wept weep گريه كردن 
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 won won win بردن 

 wound wound wind چرخاندن 

 withdrawn withdrew withdraw عقب كشيدن 

 wrung wrung wring فشردن 

 written wrote write نوشتن 
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